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Позиціювання партій

Перший заступник голови ПР, заступник голови фракції Партії регіонів, голова
Комітету Верховної Ради з питань будівництва, містобудування і житлово-
комунального господарства та регіональної політики Володимир Рибак запевняє, що
процес будівництва нового житла триває не лише у столиці,  але й у решті регіонах
держави.

«За кількістю квадратних метрів житла, яке будується в Україні, Київ знаходиться на
першому місці.  Більше,  ніж у столиці,  не будують ніде.  Однак останнім часом в Україні
з’явилася тенденція до значної активізації формування портфелю будівельників за
рахунок програми, впровадженої Президентом України стосовного доступного житла.
Тому саме зараз надзвичайно активно розпочався процес будівництва житла не лише у
столиці, але й в інших містах. Держава бере участь у цій програмі через кредитування
житла, тож українці мають чудову змогу отримувати дешеві кредити», – сказав В. Рибак.

Остраху щодо купівлі доступного житла в кредит очікувати не варто, зазначив
парламентарій.

«Ну, чого ж тут боятися? Адже людям напряму відкритий шлях до житла. Особливо
це актуально для тих,  хто його взагалі не має»,  –  повідомив політик і зауважив,  що
громадяни «можуть отримати житло вже сьогодні». «Просто приходьте і беріть. І держава
має абсолютно чесно стати на бік людей і занести таке кредитування до захищених
бюджетних витрат. У бюджет обов’язково треба закладати ці кошти і гарантувати людям
сплату за кредитом з боку держави», – зазначив він.

До статті захищених бюджетних витрат, на його думку, необхідно занести
кредитування не лише доступного житла, але й соціального.

«Окрім цього,  до бюджетних витрат треба закладати також соціальне житло,  аби
люди не жили на вулиці.  Проект такого закону вже є,  його потрібно просто
впроваджувати та розвивати. Проте варто зазначити, що багато чого у цьому питанні
залежить від економічної ситуації в країні.  Але наразі ці показники вже зростають,  тож
держава повинна виділяти кошти і захищати відповідні верстви суспільства», – додав
В. Рибак (Володимир Рибак: Українцям не варто остерігатися купівлі доступного
житла у кредит // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11928). – 2012. – 20.06).

***

Партія регіонів не виключає можливість підтримки незалежних кандидатів у народні
депутати в окремих мажоритарних округах. Про це розповів народний депутат України,
заступник голови парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник голови
ПР Володимир Рибак.

«Упродовж року ми проводили соціологічні дослідження та вивчали ставлення
населення до людей, які представляють еліту кожного конкретного регіону. Ми знаємо,
кого люди хочуть бачити кандидатами в народні депутати. Серед них є представники
різних партій», – повідомив він.

За словами В. Рибака, Партія регіонів насамперед підтримуватиме представників
своєї політичної сили. «Але ми також не виключаємо підтримки безпартійних (кандидатів
у народні депутати.  –  Ред.)  Тобто такий варіант можливий,  але це окремі винятки»,  –
зазначив парламентарій.

Він зауважив, що голови обласних організацій Партії регіонів балотуватимуться як
за партійним списком, так і в мажоритарних округах.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11928
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«Що стосується керівників обласних організацій, тут може бути змішаний варіант –
залежно від ситуації та настроїв, спираючись, знов-таки, на соціологічні дослідження», –
наголосив В. Рибак.

Крім того,  він зауважив,  що в липні Партія регіонів проведе повторні соціологічні
дослідження з метою остаточного визначення громадської думки.

«Хочемо висунути кандидатури людей, спираючись на думку виборців. Ми дали
настанову обласним організаціям, щоб вони подали (списки. – Ред.) своїх представників
як кандидатів у народні депутати.  Вони це зробили,  і ми почали їх (списки.  –  Ред.)
вивчати… І практично вже визначилися по всіх округах», – наголосив політик.

Народний депутат також нагадав, що Партія регіонів сформує виборчий список під
час з’їзду, який відбудеться 30 липня 2012 р. (Володимир Рибак: Партія регіонів не
виключає можливість підтримки незалежних кандидатів у мажоритарних округах //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11993). – 2012. – 22.06).

***

Монополия на производство и реализацию ликеро-водочных и табачных изделий
принесет в Госбюджет 30 % дохода. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр
Симоненко.

Он напомнил, что коммунистами внесен в парламент законопроект о введении
монополии на производство и реализацию ликеро-водочных и табачных изделий.

«Кто-то не задумывается над тем,  что до 30  %  бюджета дает только одна эта
монополия.  Почему этого сегодня нет?  Потому что в собственности Украины и
украинских граждан уже не осталось ни одной табачной фабрики. Эти фабрики растащили
зарубежные производители и наживаются на них, – подчеркнул П. Симоненко. – Теперь о
ликеро-водочных изделиях. Один литр спирта дает 600 % прибыли. В чей карман они
идут? Если это государственная казна, то на пользу народа, если это карман олигарха,
тогда это снова оффшоры, снова предметы роскоши и многое другое».

«Поэтому коммунисты четко предложили направить все эти средства в
Государственный бюджет», – заявил П. Симоненко (Петр Симоненко: Монополия на
алкоголь и табак принесет в Госбюджет 30 % дохода // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-monopoliya-na-alkogol-i-tabak-prineset-v-gosbyudzhet-
30-doxoda/). – 2012. – 20.06).

***

Первый заместитель Председателя Верховной Рады, член президиума
центрального комитета Коммунистической партии Адам Мартынюк выступает
против федерализации Украины.

«Выступаю за унитарность нашего государства,  а хотим мы или не хотим,
двухпалатный парламент уже ведет, особенно в наших условиях, к формированию
децентрализации власти и формированию федеративного государства. А федеративное
устройство в наших условиях не будет способствовать укреплению государства, а
наоборот, это будут отцентрированные силы», – сказал первый вице-спикер.

Мартынюк добавил, что в работе над изменениями в Конституцию вопрос
федерализации стоит не на первом месте.

В мае лидер КПУ Петр Симоненко заявил о том,  что его партия настаивает на
федерализации Украины (Мартынюк – против федерализации Украины //
Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/206360). – 2012. –
20.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11993
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-monopoliya-na-alkogol-i-tabak-prineset-v-gosbyudzhet-30-doxoda/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-monopoliya-na-alkogol-i-tabak-prineset-v-gosbyudzhet-30-doxoda/
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/206360
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***

Фракція КПУ розробила свій проект Конституції України. Про це заявив лідер
Компартії України Петро Симоненко.

Зокрема, П. Симоненко підкреслив, що чинна Конституція дійсно потребує внесення
змін.

Лідер комуністів додав, що це стосується норм формування гілок влади: виконавчої
та судової, формування правоохоронних органів, основ економічної і зовнішньої політики.

«Наша фракція розробила проект Конституції,  який включає всі ці положення,  але,
на жаль,  олігархи ніколи не підуть на його прийняття.  Тому що вони розуміють,  що цей
проект написаний для народу і не входить у коло їхніх інтересів», – сказав він.

У той же час П. Симоненко додав, що зміни, які сьогодні напрацьовуються в
Конституцію, тільки «створюють видимість якісних змін».

«Суть залишається та ж:  зміни робляться під когось»,  –  підкреслив він (Петро
Симоненко: Фракція КПУ розробила свій проект Конституції України // Компартія
України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-frakciya-kpu-rozrobila-svij-proekt-konstituciї-
ukraїni/). – 2012. – 21.06).

***

Опозиційні фракції почали процес об’єднання виключно перед виборами в
парламент, а не з ідеологічних мотивів. Таку думку висловив лідер Компартії України
Петро Симоненко.

За словами П.  Симоненка,  як тільки наближаються будь-які вибори в країні,
«олігархи починають об’єднання».

Лідер КПУ уточнив, що таким чином «вони, по-перше, намагаються приховати свої
справжні обличчя, по-друге, таке об’єднання дає їм можливість не відповідати за
невиконані на попередніх виборах обіцянки, і, по-третє, отримати «гучні заяви» та
критику в бік своїх опонентів».

«Але суть таких об’єднань та сама –  отримати владу.  І я би хотів пригадати
українське прислів’я: «Коли пани скубуться, то у холопів чуби тріщать», – наголосив
П. Симоненко (Петро Симоненко: Олігархи завжди починають об’єднання перед
виборами // Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-oligarxi-zavzhdi-
pochinayut-obyednannya-pered-viborami/). – 2012. – 21.06).

***

По мнению главы КПУ,  если депутат будет жить и работать среди своих
избирателей, он почувствует большую ответственность за свою деятельность.

По словам лидера Коммунистической партии Украины Петра Симоненко,
только таким образом сегодня можно восстановить социальную справедливость и лишить
нынешних депутатов возможности прогуливать заседания парламента, сообщает пресс-
служба партии.

Кроме того, по его мнению, депутаты будут нести полную ответственность за
делегированные им полномочия.

«Депутаты должны, образно выражаясь, стоять у станка, а в Верховную Раду
приезжать в командировку. Это сэкономит государству колоссальные средства, которые
можно будет использовать во благо тех же избирателей», – сказал он.

Симоненко подчеркнул, что Компартия намерена приступить к воплощению этой
идеи в жизнь сразу после осенних выборов в парламент (Олигарх Симоненко призвал
депутатов «стать к станкам» поближе к народу // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-91394.html). – 2012. – 23.06).

http://www.kpu.ua/petro-simonenko-frakciya-kpu-rozrobila-svij-proekt-konstituci�-ukra�ni/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-frakciya-kpu-rozrobila-svij-proekt-konstituci�-ukra�ni/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-oligarxi-zavzhdi-pochinayut-obyednannya-pered-viborami/
http://www.kpu.ua/petro-simonenko-oligarxi-zavzhdi-pochinayut-obyednannya-pered-viborami/
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***

5 % барьер при смешанной избирательной системе в Украине неприемлем, так как
не позволит пройти в парламент представителям большого количества избирателей. Об
этом заявил Председатель Верховной Рады Владимир Литвин.

«Убежден, что 5 % барьер для Украины неприемлем. Он вообще теряет всякий
смысл с введением смешанной избирательной системы, когда половина депутатов
избираются по партийным спискам, половина – по мажоритарным округам. Тут
искаженная логика. Например, для того, чтобы стать депутатом в мажоритарном округе,
нужно набрать около 60 тыс. голосов из 150 тыс. избирателей. А для преодоления 5 %
барьера – более миллиона голосов. Если партия, например, набирает 800 тыс., – а это
количество избирателей средней области, – она не будет представлена в парламенте.
Абсурд? Абсурд», – заявил г-н Литвин.

По его мнению, в Украине при смешанной избирательной системе должен быть
проходной барьер в 1 %.

«Если уж устанавливать проходной барьер при смешанной избирательной системе,
то пусть это будет «санитарный кордон»  –  1  %.  Тем более для Украины,  которая
пребывает в транзитном состоянии, крайне важно, чтобы в Верховной Раде были
представлены интересы и настроения не только всех территорий страны, но и всех слоев
общества», – резюмировал В. Литвин (5-процентный барьер для Украины неприемлем и
абсурден – Литвин // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/45276/). –
2012. – 19.06).

***

Прагнення провести чесні й прозорі парламентські вибори, від результату яких
залежать успіхи України у справі розбудови економічно розвинутої демократичної
держави,  просування шляхом євроінтеграції,  має бути спільними й для влади,  й для
опозиції. Країна має використати цей унікальний шанс – оновити законодавчу вертикаль
влади, сформувати ефективний і високопрофесійний парламент. Про це сказав президент
УСПП, народний депутат, радник Президента України Анатолій Кінах.

Політик нагадав, що нову редакції закону про вибори народних депутатів підтримала
конституційна більшість українського парламенту, в тому числі левова частка
опозиційних сил.  «Ми разом маємо бути зацікавлені в тому,  щоб вибори до Верховної
ради України,  що заплановані на жовтень цього року,  пройшли прозоро,  чесно й
демократично.  Ми за те,  щоб всі кандидати в народні депутати мали рівні умови
політичної конкуренції,  щоб змагалися програми й стратегії розвитку,  а не методи
чорного піару», – зауважив А. Кінах.

Пригадуючи слова свого колеги – екс-прем’єр-міністра Литви Альгірдаса
Бразаускаса, який свого часу був стурбований відсутністю в Україні сконсолідованої
політичної еліти,  А.  Кінах зауважив,  що такі питання,  як інтеграція держави в
європейське, світове співтовариство, захист та просування національних інтересів,
стратегії подальшого соціально-економічного розвитку, не можуть бути предметом
поточної політичної кон’юнктури. Вони повинні об’єднувати, а не роз’єднувати зусилля
політичних діячів, можновладців, представників громадянського суспільства.

«Нам вкрай важливо зміцнювати виборчу позитивну спадкоємність. Україна
повідомила Європу про те, що вона відкрита для міжнародних спостерігачів, і не лише на
період проведення виробів, але й в процесі їх підготовки. Для нас принципово, щоб осінні
парламентські вибори пройшли чесно, прозоро й контрольовано, на умовах відкритої
політичної конкуренції, щоб предметом змагань були якісні виборчі програми, а не
навішування ярликів та брудні маніпуляції. Саме такі умови є запорукою того, що

http://nbnews.com.ua/news/45276/
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новообраний депутатський корпус за якістю та ефективністю роботи зробить потужний
крок уперед», – підкреслив політик (Україні треба зміцнювати позитивну виборчу
спадкоємність // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/40088-ukrayin-treba-
zmcnyuvati-pozitivnu-viborchu-spadkoyemnst.html). – 2012. – 19.06).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив,  що необхідно з’ясувати,  хто вкладає десятки мільйонів гривень в
кампанію так званого народного київського референдуму.

М. Томенко констатував, що в Києві здійснюється потужна рекламна кампанія, яка
проводиться невідомо на які гроші і називається «Перший референдум киян».

На думку політика, складається враження, що влада придумала «Перший
референдум киян» для того, щоб показати, що «О. Попов – це не друг Л. Черновецького і
його команди, а вся молода команда, яка погоджена Партією регіонів і йде у Верховну
Раду від міста Києва, – це не ті корупціонери, про яких заявляв О. Попов, а ті чиновники,
які працюють разом з ним, – це не колишня команда Л. Черновецького».

М. Томенко пояснив, що саме таке враження складається після перегляду брошури,
надрукованої мільйонним накладом для інформування киян в необхідності та важливості
проведення референдуму від О. Попова.

«Очевидно цей документ (брошура) писався без О. Попова, оскільки в ньому йдеться
про злочинну попередню владу, яка все розкрала, натомість він, як відомо, з нею сьогодні
спокійно співпрацює», – додав М. Томенко.

Віце-спікер також зазначив, що проект «Першого референдуму киян» – це
масштабний проект,  який коштує порядку кількох десятків мільйонів гривень,  і виникає
логічне запитання:  хто платить за всі ці сітілайти,  поліграфічну продукцію,  рекламу на
телебаченні та радіо, численні матеріали у друкованих ЗМІ, а також за роботу агітаторів,
молоді, яка збирає підписи тощо.

«Цілком логічне питання: хто заплатив кілька десятків мільйонів гривень за те, щоби
провести референдум імені О. Попова, якщо сама влада на чолі із очільником КМДА
постійно підкреслює, що вона не причетна», – зазначив Томенко.

Щодо змісту запитань, які виносяться на референдум, то, за словами М. Томенка,
більшість з них можна вирішити без проведення такого фінансово затратного дійства.

«Я тут не аналізую детально зміст запитань.  Вони виглядають смішно,  бо люди
прекрасно розуміють, що вкласти кілька десятків мільйонів гривень, щоби запитати: чи
хочете ви,  щоб у вас були більші пенсії,  а у вчителів –  більші зарплати –  це знущання.
Краще зараз створіть нормальні умови для життя, а не на референдум виносьте такі
питання», – наголосив Томенко.

«Ще одне питання – пропозиція затвердити проект генплану міста, якого ніхто не
бачив і до участі в обговоренні якого фактично не запросили ні представників громади, ні
фахівців, теж виглядає неадекватним», – відмітив М. Томенко.

«Так само як і прагнення створити муніципальну міліцію, яке за сьогоднішніх умов є
в принципі не реальним фінансово», – зауважив віце-спікер.

«Це зневага для Києва, дискредитація самої ідеї референдуму і використання
адмінресурсу для підготовки до виборів», – підсумував віце-спікер.

«Для нас як для опозиції надзвичайно важливо, щоб державні службовці у місті
Києві виконували свої зобов’язання, а не займалися отаким «лохотроном», – додав він.

М. Томенко також зауважив, що опозиція стурбована тим, що досі Верховна Рада не
розглядає питання дати виборів Київського міського голови.

«Ми будемо вимагати, щоби Верховна Рада визначила дату проведення виборів,
щоби кияни могли обрати нарешті міського голову, а не читати в проплачених матеріалах,
що у них мер уже є, тільки його чомусь призначив Президент», – додав він (Микола

http://ruporzt.com.ua/ukraina/40088-ukrayin-treba-zmcnyuvati-pozitivnu-viborchu-spadkoyemnst.html
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Томенко: Важливо з’ясувати, хто вкладає десятки мільйонів гривень в так званий
київський референдум // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11363.html). – 2012. – 19.06).

***

Віце-спікер парламенту, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола Томенко
зауважив, що футбольний чемпіонат збільшує патріотизм України та українців, натомість
влада своїм мовним законодавством продовжує ділити українців на два табори: тих, хто за
українську і тих, хто за російську мови.

М.  Томенко наголосив,  що спроби влади торпедувати розгляду проекту мовного
закону, який всі фахівці та експерти вважають неконституційним, а суспільство –
неактуальним, виглядає повним цинізмом, особливо під час проведення в Україні ЄВРО.

За словами М. Томенка, виглядає так, що «з одного боку очільники уряду
розповідають, що сьогодні у нас ЄВРО і давайте об’єднаємося та покажемо, що ми
патріоти України, і опозиція це повністю підтримує, а з іншого боку у цей момент
розкручується тема, яка роз’єднує Україну».

«Виникає питання: так ми об’єднуємо Україну за допомогою ЄВРО, спорту,
створення її позитивного іміджу чи ми знищуємо її за допомогою мовного
законодавства?» – наголосив віце-спікер.

«Ми як опозиція готові підтримувати ті питання, які сьогодні об’єднують Україну і
закликаємо громадяни України і в Києві, і в Львові, і в Донецьку та інших містах сьогодні
не боятися скандувати слово «Україна», приносити синьо-жовті прапори і демонструвати
український патріотизм», – підкреслив він (Микола Томенко: Завдяки футбольному
чемпіонату патріотизм українців зростає, натомість влада продовжує ділити
українців на два табори // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11362.html). – 2012. – 19.06).

***

Заступник Голови Верховної Ради України Микола Томенко переконаний, що за
умови персонального голосування депутатів Рада ніколи не ухвалить мовний закон.

М. Томенко назвав цілком очевидним, що сумнозвісний законопроект про мови є
передвиборчою технологією. «Результати соціологічних досліджень підтверджують, що
сьогодні мовне питання не є пріоритетом суспільства», – сказав він.

За словами віце-спікера, це питання «з одного боку є пріоритетом правих політичних
сил в Росії, а з іншого – передвиборчою технологією Партії регіонів», повідомила прес-
служба Томенка.

Віце-спікер також додав,  що даний законопроект є дилетантським та був
підготовлений без урахування думки експертів і фахівців у цьому питанні. Він пояснив,
що про це свідчить той факт, що Науково-експертне управління Верховної Ради, де
професійні юристи, які не працюють на опозицію чи владу, а працюють на парламент,
підготувало документ на 15  сторінок,  в якому переконливо довело,  що даний проект
закону має неконституційний характер, починаючи з його назви і закінчуючи загальною
ідеологією. «Адже цілком очевидно, що ідея з так званими регіональними мовами – це
європейська ідея, яка стосується захисту мов меншин Європи, що перебувають під
загрозою вимирання», – зазначив політик.

М. Томенко підкреслив, що «якщо парламент ухвалить цей передвиборчий,
антиконституційний та антиукраїнський проект закону, то через якісь кілька десятків
років саме українська мова опиниться під загрозою вимирання».

http://byut.com.ua/news/11363.html
http://byut.com.ua/news/11362.html
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Підсумовуючи, віце-спікер назвав досить високою вірогідність ухвалення документа.
Водночас він додав, що «якщо б була виконана конституційна норма особистого
голосування, то у парламентської більшості не було б жодного шансу на його прийняття».

«Багато депутатів навіть з Партії регіонів проти даного законопроекту і під час
розгляду вони будуть відсутні у сесійній залі,  а їх картки проголосують.  Я вже не кажу
про депутатів з групи «Реформи заради майбутнього» та позафракційних», – зауважив
М. Томенко. «Тому якщо забезпечити виконання норми персонального голосування, то
даний законопроект не буде ухвалений», – додав він (Томенко: При персональному
голосуванні мовний закон не пройде // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tomenko_pri_personalnomu_golosuvanni_movniy
_zakon_ne_proyde&objectId=1258005). – 2012. – 19.06).

***

Об’єднана опозиція проголосила принципи, на яких формуватиме партійний список
та список кандидатів-мажоритарників.

Ці принципи викладені у Декларації об’єднаної опозиції про забезпечення чесних і
прозорих виборів у 2012 р., яку 21 червня лідери партій, що входять до цього об’єднання,
підписали та оприлюднили під час зустрічі з очільниками провідних громадських
організацій.

Свої підписи під документом поставили Юлія Тимошенко, Арсеній Яценюк,
Анатолій Гриценко та інші.

Об’єднана опозиція зобов’язалася формувати список у відкритому режимі,
опублікувати автобіографії кандидатів у народні депутати, їхні декларації про доходи,
свідоцтво про освіту, відомості про громадянство України.

Об’єднана опозиція не допустить висунення кандидатами у народні депутати осіб,
які були причетні до порушення прав і свобод людини та до корупційних дій. Той, хто
систематично не брав участь у засіданнях парламенту та роботі комітетів, теж не може
розраховувати на кандидатство.  Заказано дорогу й тим особам,  «які змінювали свою
політичну позицію всупереч волевиявленню виборців, зробленому в 2007 р.».

Керівництво об’єднаної опозиції окремо наголосило на тому, що «при доборі
кандидатів принциповим є той факт, що народний депутат поточного скликання
Верховної Ради витримав спокуси чи погрози влади,  не зрадив країну та виборців –  не
перейшов до провладної більшості».

Ті, хто потрапить в кандидати й стане депутатом, мають присягнути, що не
змінюватимуть власну політичну позицію протягом дії мандату, наданого йому виборцем,
постійно братимуть участь у роботі Верховної Ради наступного скликання та її органів,
публікуватимуть раз на рік декларації про доходи та видатки, а також голосуватимуть
винятково особисто. За голосування картками інших народних депутатів буде
запроваджено кримінальну відповідальність.

Об’єднана опозиція при формуванні цих критеріїв врахувала думку громадських
організацій і планує й надалі координувати свої дії з громадянським суспільством «з
метою забезпечення проведення чесних і прозорих виборів, всіляко сприяючи проведенню
громадського спостереження за ходом виборів та підрахунком голосів, проведенню екзит-
полів».

Об’єднана опозиція також не займатиметься, на відміну від влади, підкупом виборців
та матеріально-фінансовим заохоченням до голосування, боротиметься за чесний
підрахунок голосів, сприятиме роботі міжнародних та вітчизняних спостерігачів, а також
журналістів, щодо яких розраховує не неупереджене висвітлення кампанії.

Важливим критерієм чесності виборів опозиціонери вважають звільнення незаконно
ув’язнених лідерів опозиції Юлії Тимошенко та Юрія Луценка, забезпечення їхньої
повноцінної участі у цих виборах.

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tomenko_pri_personalnomu_golosuvanni_movniy_zakon_ne_proyde&objectId=1258005
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«На відміну від правлячої Партії регіонів, яка сфальшувала президентські вибори
2004 р. та грубо порушила демократичні стандарти при проведенні місцевих виборів
2010 р., – йдеться у декларації, – партії та політики, що входять до об’єднаної опозиції
«Батьківщина», свого часу забезпечили проведення двох парламентських (2006, 2007) та
президентських (2010) виборів чесно, справедливо, прозоро, у повній відповідності з
європейськими демократичними стандартами, що визнано як всередині країни, так і
міжнародною спільнотою». Так само вони мають намір діяти і тепер (Об’єднана опозиція
«Батьківщина» оприлюднила Декларацію про забезпечення чесних і прозорих виборів //
Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11395.html). – 2012. – 21.06).

***

Від результатів парламентських виборів, які відбудуться у жовтні, буде залежати
майбутнє всієї України на багато років.

Про це заявив керівник Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Олександр Турчинов, відкриваючи круглий стіл «Об’єднана опозиція
«Батьківщина» та громадянське суспільство: кроки до взаємодії».

Турчинов наголосив, що показником розвитку країни є розвиток громадянського
суспільства, а громадянське суспільство «не можливе без існування потужних, впливових
громадських організацій».

«Саме навколо цієї проблеми, а також співпраці з об’єднаною опозицією під час
виборчої кампанії, хотів би, щоб ми сьогодні відверто поговорили», – сказав він.

За словами О. Турчинова, вже не залишилося сумнівів, що «вибори проходитимуть у
дуже жорсткій обстановці, буде дуже жорстке протистояння».

«Наші опоненти,  чинна влада,  будуть використовувати всі механізми,  в тому числі
протизаконні, щоб утриматися при владі та забезпечити собі парламентську більшість», –
сказав він.

«Це не тільки фальсифікації, це і терор, який вони розв’язали в Україні, і політичні
переслідування, це і адміністративний ресурс, і багато іншого», – додав політик.

Підсумовуючи,  О.  Турчинов зазначив,  що від того,  чи зможе об’єднана опозиція
налагодити з громадянським суспільством співпрацю щодо захисту виборів як таких,
захисту волевиявлення громадян та контрою за цим процесом, будуть залежати
результати виборів (Олександр Турчинов: Від результатів виборів буде залежати
майбутнє України // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11392.html). – 2012. – 21.06).

***

«Протягом останніх двох років чинна влада, за наші з вами гроші, вибудовує
сумнівний інфраструктурний фасад України. Але за цим фасадом залишається така сама
гнила колоніальна економіка, неконкурентоздатне середовище та країна, де функціонує
найскладніша податкова система світу», – заявив член Ради партії «Фронт Змін»,
заступник керівника центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Андрій Пишний 19 червня.

Він наголосив, що на підготовку до Євро-2012 в Україні витрачено майже 10 млрд
дол., при чому левова частка цих коштів, які були витрачено на підготовку до чемпіонату,
пішли на будівництво готелів. А по факту, українські готелі на час проведення Євро
заповнені лише на 45 %. Бездумно розпилюючи кошти, влада не подумала що буде з цими
господарствами по закінченню чемпіонату – хто їх утримуватиме, чи будуть вони
рентабельними надалі. Адже 85 % фінансування було за рахунок державного бюджету», –
пояснив політик.

http://byut.com.ua/news/11395.html
http://byut.com.ua/news/11392.html
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А. Пишний наголосив, що владна верхівка продовжує тиражувати новини про
інтенсивні темпи росту української економіки. Влада керує інфраструктурними
міністерствами і будую динамічну інфраструктурну економіку, але тільки в межах однієї
правлячої родини. «Продовжується свято компанії «Альтком», яка є наближеною до
чинного віце-прем’єр-міністра нашої держави. Ця компанія лише на цьому тижні
отримала близько 450 млн грн на ремонт траси і отримала додаткове фінансування на
термінал у Донецьку. Варто відзначити, що «Альтком» проводитиме ремонт тієї траси, яку
самостійно й укладала деякий час тому. Ця ж компанія була головним підрядником по
реконструкції НСК «Олімпійський», – підкреслив А. Пишний.

«Такі дороги є діамантовими за ціною. Якщо порахувати, то реконструкцію одного
кілометру траси держава проводитиме за 33 млн грн. Дешевше було би ці кілометри
викласти купюрами. А в цей самий час, тільки офіційний дефіцит Пенсійного фонду
збільшено майже на 7 млрд грн, при тому, що фактичний дефіцит Пенсійного фонду
становить майже 70 млрд грн», – зазначив політик.

Політик переконаний, що вихід із такої ситуації є. «Найефективніший шлях змінити
ситуацію в Україні –  це прибрати цю владу.  А прибирати цю владу український народ
зможе шляхом виборів», – заявив А. Пишний (Андрій Пишний: Влада ремонтуватиме
дороги по 33 мільйони гривень за кілометр // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10959-andrij-pishnij-vlada-remontuvatime-dorogi-
po-33-miljoni-griven-za-kilometr-video.html). – 2012. – 20.06).

***

Как только объединенная оппозиция завершит переговоры с представителями
крымско-татарской общины, она сразу объявит об их результатах. Об этом в ходе
брифинга заявил глава партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк.

«Оппозиция всегда поддерживала национальные общины и особенно крымско-
татарскую. Независимо от того, как будет развиваться политическая сторона вопроса, мы
будем их (крымских татар. – НБН) поддерживать. Как только закончатся переговоры, вы
сразу услышите», – заявил г-н Яценюк, комментируя переговоры объединенной
оппозиции с председателем Меджлиса крымско-татарского народа Мустафой
Джемилевым (Объединенная оппозиция ведет переговоры с крымско-татарской
общиной – Яценюк // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/45476/). –
2012. – 20.06).

***

Глава политисполком «Нашей Украины» Сергей Бондарчук уверен, что его
партию несправедливо исключили из Комитета сопротивления диктатуре. Об этом он
заявил в открытом письме руководству КОДа.

По его словам,  идея противодействия любым проявлениям авторитаризма и
диктатуры была использована КОДом исключительно для реализации собственных
политических амбиций и создания монополии на оппозиционность.

«Ради этого вы не брезгуете ни подменой понятий, ни откровенной ложью. И когда я
слышу от вас что-то вроде «Кто не с нами – тот за Януковича», я вижу что-то очень
похожее на уловки геббельсовской пропаганды», – написал Бондарчук.

По его мнению, в КОДе есть много людей, которые не разделяют решение
исключить «Нашу Украину» из этого объединения и считают его ошибочным и вредным.

«Но вы, которые считаете, что приватизировали КОД и имеете право выступать от
имени всей оппозиции, быстро вынесли приговор и тут же привели его в исполнение – в
худших традициях сталинских судилищ: заочно, без учета мнения обвиняемых и
свидетелей», – сказал Бондарчук.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10959-andrij-pishnij-vlada-remontuvatime-dorogi-po-33-miljoni-griven-za-kilometr-video.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10959-andrij-pishnij-vlada-remontuvatime-dorogi-po-33-miljoni-griven-za-kilometr-video.html
http://nbnews.com.ua/news/45476/


13

Он также заявил, что «Наша Украина» была непосредственным инициатором
создания КОДа и одним из его учредителей.

«Конечно, я оказался плохим партнером для ваших сделок. Все время я задавал
неудобные вопросы,  на которые вы так и не удосужились ответить,  и выступал с
инициативами, которые не соответствовали вашим планам «прихватизации»
оппозиционного движения», – написал Бондарчук.

По его словам, члены КОДа – «банальные конъюнктурщики, которым безразлично,
под какими знаменами и лозунгами идти во власть, – лишь бы туда попасть».

Кроме того Бондарчук обвинил членов КОДа в «проведении позорного договорного
матча на площадке Верховной Рады при принятии языкового закона».

15 июня Комитет сопротивления диктатуре исключил из своего состава партию
Виктора Ющенко «Наша Украина» (Соратник Ющенко обругал лидеров КОДа // Левый
берег
(http://lb.ua/news/2012/06/18/156756_soratnik_yushchenko_obrugal_liderov_koda.html).  –
2012. – 18.06).

***

Партія «УДАР» сьогодні залишається чи не єдиною політично силою, яка
співпрацює з рухом «ЧЕСНО» і готова надати повну інформацію про своїх кандидатів у
народні депутати. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко під час спілкування з
журналістами у Черкасах, де перебуває з робочим візитом.

Коментуючи на прохання журналістів рішення Анатолія Гриценка про приєднання
до КОДу, Кличко зазначив, що з повагою ставиться до об’єднавчих рухів колег по
опозиційному табору і чекає від них взаємного шанобливого ставлення до позиції
«УДАРу» щодо окремого походу на вибори за списком. «Я з повагою ставлюся до
Гриценка, він позиціонується як принциповий політик. Проте, мене дивує, коли він
коментує «список»  нашої партії,  якого ще навіть не існує –  бо його затверджуватиме
партійний з’їзд. При цьому Анатолій Степанович не надав жодного прізвища чи факту на
підтвердження своїх слів щодо начебто можливої присутності в нашій політичній силі
«неправильних» кандидатів», – сказав Кличко.

Кличко висловив сподівання, що Гриценко буде таким же принциповим і щодо
майбутнього списку об’єднаної опозиції, та не допустить присутності там людей, які
співпрацювали з владою і голосували за харківські угоди, відставку Тимошенко з посади
прем’єра чи Яценюка з посади спікера, за пенсійну реформу чи інші принципові питання.

Водночас лідер «УДАРу» зауважив, що критерії до кандидатів в депутати, визначені
партійним з’їздом,  які співпадають з критеріями руху «ЧЕСНО»  щодо перевірки
претендентів, будуть застосовуватися партією «УДАР» і до мажоритарників, і до
висуванців за партсписком.

«Я звертаюся до всіх опозиційних сил публічно оголосити критерії до кандидатів в
депутати, дотримуватися їх і відкрити свої списки, Також для спільної перемоги важливо
дотримуватися принципу непоборення. Якщо ми воюватимемо між собою, від цього
виграє тільки партія влади», – додав Кличко (Віталій Кличко: «УДАР» сьогодні єдиний
готовий відкрити списки своїх кандидатів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-sogodni-yediniy-gotoviy-vidkriti-spiski-
svoyih-kandidativ). – 2012. – 21.06).

***

Віталій Кличко переконаний, що парламентська опозиція повинна зробити усе
можливе, аби не був прийнятий законопроект про основи мовної політики в Україні. Про
це лідер «УДАРу» заявив під час спілкування з журналістами у Черкасах.

http://lb.com.ua/
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/06/18/156756_soratnik_yushchenko_obrugal_liderov_koda.html
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-sogodni-yediniy-gotoviy-vidkriti-spiski-svoyih-kandidativ
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-udar-sogodni-yediniy-gotoviy-vidkriti-spiski-svoyih-kandidativ
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«Мовне питання піднімається у нас традиційно перед виборами, щоб відволікти
людей від проколів влади. Тоді як соціологія говорить: мовне питання займає 31-е місце
серед усього того, що турбує українців. Важливішими для людей є проблеми високих цін,
безробіття, медицини, освіти і т.д.», – сказав Кличко. Він вважає, що потрібно відкинути
спекуляції довкола цього питання: «Державною мовою повинна бути українська. Крапка».

«Мені було прикро, що опозиція не встигла «заблокувати» це питання під час
першого розгляду. Сподіваюся, що на другому читанні таких помилок не станеться», –
наголосив Кличко. Він заявив, що його партія братиме участь в акціях протесту проти
мовного закону, який розколює суспільство. І додав, що голосування за мовний закон
показало справжню функцію нинішньої Верховної Ради, яка, фактично, стала додатком до
Адміністрації Президента (Віталій Кличко: Опозиція має стати на заваді прийняттю
мовного закону // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-
klichko-opozitsiya-maye-stati-na-zavadi-priynyattyu-movnogo-zakonu). – 2012. – 21.06)

***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко не принял предложение объединенной
оппозиции кулуарно делить мажоритарные округа в регионах. Политик отказался от
предложения Александра Турчинова и Николая Мартыненко.

Кличко отметил, что не воспринимает «квотные» принципы распределения
мажоритарных округов между партиями.

«Представители оппозиции предложили нам квотный принцип распределения
регионов. То есть опять руководители партий кулуарно встречаются в кабинете и сами
решают, кого они будут выставлять. За людей уже все решили», – сказал политик.

«Партия «УДАР» выдвигает претендентов от каждой политической силы, если эти
конкуренты имеют почти равные условия. Мы должны спросить у людей, кого они
поддерживают в первую очередь и какой из кандидатов от оппозиции имеет наибольший
рейтинг. А остальные кандидаты должны отдать голоса кандидату, который имеет
наибольшую поддержку людей в отдельном округе. Мы должны публично представлять
себя», – считает Кличко (Кличко отказался делить мажоритарщиков с оппозицией в
кулуарах // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/21/157519_turchinov_predlagal_delit.html). – 2012. – 21.06).

***

Обнародование информации о том, кто будет в списке, может навредить активность
кандидата на округе, уверен политик. Партия «УДАР» обнародует списки с кандидатами
на парламентские выборы только на съезде, который состоится в конце июля этого года.
Об этом сказал лидер «УДАРа» Виталий Кличко.

По его словам обнародование информации о том,  кто будет в списке,  может
навредить активность кандидата на округе, так как он не будет иметь стимулов для
проведения активной политической деятельности.

«Каждый человек будет иметь своеобразное соревнование за место в списке.
Результат покажет, кто как работал. Если будет плохой результат, в списке этого человека
не будет», – отметил политик.

Кроме того,  Кличко добавил,  что у партии есть свои требования к кандидатам.  «У
кандидата должны «гореть глаза», он обязан стремиться к изменениям и отдавать свои
силы, время и энергию, чтобы эти изменения состоялись. Это должен быть человек –
знаток своего дела, который будет отвечать за направления своей работы. Но самое
главное – он должен иметь высокие моральные качества», – сообщил лидер «УДАРа»
(Кличко назвал главные требования к кандидатам в нардепы // Левый берег

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-opozitsiya-maye-stati-na-zavadi-priynyattyu-movnogo-zakonu
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-opozitsiya-maye-stati-na-zavadi-priynyattyu-movnogo-zakonu
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/06/21/157519_turchinov_predlagal_delit.html
http://lb.com.ua/
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(http://lb.ua/news/2012/06/21/157522_klichko_nazval_glavnie_trebovaniya.html). – 2012. –
21.06).

***

Частина політичних партій в Україні втратили свою ідеологічну складову та
перетворилися на бізнес-проекти. Таку думку висловив Віталій Кличко у ефірі програми
«Вечір з Миколою Княжицьким».

Співрозмовники обговорювали вади вітчизняної політичної системи, зокрема,
згадали висловлювання Любомира Гузара, що українські партії сучасного зразка – або
лідерські, або регіональні, і не представляють інтереси громади. «Я з великою повагою
ставлюся до Любомира Гузара, і погоджуюся з його думками про український політикум
та про явища, які нині панують в нашому суспільстві», – заявив Кличко.

Лідер «УДАРу» переконаний, що для багатьох політиків партійна діяльність в
Україні вже перетворилася на бізнес. «Партії використовують лише для одного –
заробляння грошей. Переважні більшість партій існують лише на папері. Політичні сили
стали предметів торгів. Партію в Україні можна навіть придбати», – зазначив Кличко.
Однак, за його словами, не можна назвати партією структуру, в якій немає осередків,
членів,  активістів,  прихильників.  Такі структури –  це скоріше політичні проекти,  які
існують лише на біл-бордах і в нав’язливій ТБ-рекламі. «Партія – це, перш за все, не якісь
документи. Партія –це люди, яких об’єднують спільні ідеї», – наголосив Кличко.

«Ми почали будувати «УДАР» два роки тому. І сьогодні наша партія – третя за
рівнем довіри українців. Наша політсила – це партія однодумців, людей зі спільним
світоглядом.  Ми будуємо партію на ідеології.  Сьогодні у нас понад 12  тис.  активних
членів», – заявив Кличко. Він зізнався, що не мав політичного досвіду, коли займався
створенням партії, а тому вирішив вивчати приклад Німеччини.

«Ми вивчали досвід ХДС, лідером якої є Ангела Меркель. Вивчали структуру,
цікавилися, як вона діє, і при створенні «УДАРу» використали ту ж модель, яка успішно
працює в Німеччині. Я радий, що ХДС обрала нас єдиною партією-партнером в України –
тому що ми в роботі сповідуємо демократичні цінності,  ми побудовані за тим же
принципом, що й політсили в Західній Європі», – підкреслив В. Кличко, додавши, що ця
модель виявилася успішною і в Україні, адже нині «УДАР» широко представлений в усіх
регіонах держави (Віталій Кличко: В Україні деякі партії перетворилися на проекти і
стали предметом торгів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-ukrayini-deyaki-partiyi-peretvorilisya-na-
proekti-i-stali-predmetom-torgiv). – 2012. – 22.06).

***

17 червня 2012 р. лідер Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок
відвідав національний історико-меморіальний заповідник «Поле Берестецької битви», що
на Рівненщині. Участь в урочистостях також взяли голова Рівненської обласної організації
ВО «Свобода» Олег Осуховський, голова Волинської обласної організації ВО «Свобода»
Анатолій Вітів,  голова Львівської обласної ради свободівець Олег Панькевич та депутат
Львівської обласної ради Ярослав Кравченко.

Лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок звернувся до присутніх зі словами на захист
української мови: «Негідники із Партії регіонів януковичі-табачнікі-калєсніченки
намагаються перед виборами нав’язувати непотрібні закони. Насправді людей не
хвилюють якісь особливі преференції для російської мови, бо ніхто їм не забороняє нею
спілкуватися. Нам розповідають про захист російськомовного населення, посилаючись на
європейські хартії захисту мов національних меншин. Ця хартія стосується виключно тих
мов, які в Європі вимирають. А вони підсунули свій «русскій язик» до переліку мов, які
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вимирають. Вони захищають всіх, але забули одне – хто українців буде захищати? Те, що
нині діється – це фарс. І роблять це можновладці виключно перед виборами, щоби
Янукович, який має не найкращі стосунки із Москвою на тарілочці царю-батюшці Путіну
міг представити закон про другу державну мову – російську.  Це є їхньою метою.  Партія
регіонів ухвалює цей закон для того, щоби прикрити свої злодіяння, зловживання, розвал
економіки, масове розкрадання мільярдів, які ніби-то витрачені на Євро-2012.

Доля України буде вирішуватися не 28 жовтня, а в листопаді цього року. Саме тоді
розпочнеться загальне піднесення, й ми доведемо, що Україна – це українська держава.
Ми доведемо, що українці мають бути господарями на своїй землі, що маємо право
говорити своєю рідною мовою. Найважливіше – земля має горіти під ногами отих
зрадників-тушок. Вірю і знаю: ми обов’язково переможемо.

Якщо «мовний» законопроект будуть виставляти в другому читанні, ми всі поїдемо
до Києва,  щоб вони розуміли,  що українці своє захистять» (Олег Тягнибок: «Долю
України буде вирішено в листопаді цього року» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030718/). – 2012. – 17.06).

***

Экономика Украины в условия тотальных репрессий развиваться не может и
нуждается в срочном принятии парламентом адекватных мер. Об этом во время
согласительного совета в Верховной Раде заявила Наталия Королевская, глава
Комитета по вопросам промышленной и регуляторной политики и
предпринимательства, лидер партии «Украина – Вперед!».

«У парламента остается две пленарные недели, чтобы принять адекватные меры и
предотвратить экономический коллапс в нашей стране. Мы должны правильно
распорядится этим временем. Я внесла ряд предложений, которые полностью совпадают с
антикризисными мерами, обсуждаемыми сегодня в Европе», – подчеркнула она.

По мнению Н. Королевской, прежде всего, следует заслушать правительство о
причинах роста отрицательного сальдо внешней торговли, подготовить и принять меры по
поддержке украинских производителей и экспортеров. «Нашей командой был разработан
и зарегистрирован законопроект № 10453 о поддержке национального производителя. Он
содержит реальные налоговые стимулы для модернизации производственных мощностей
в Украине и создания новых рабочих мест.  Считаю,  что этот законопроект должен быть
рассмотрен безотлагательно и вступить в силу уже с начала следующего года», –
подчеркнула политик.

Кроме того, считает глава комитета, необходимо провести парламентские слушания
о поддержке национального производителя. «Наш Комитет вышел с инициативой о
проведении осенью слушаний на тему: «Стимулирование национального производителя
как основа модели экономического развития Украины». Убеждена, создание стимулов для
роста украинской экономики – безусловный национальный приоритет, который должен
объединить весь парламент и все общество. Мы должны отложить политические
разногласия. Парламентские слушания станут надпартийной площадкой диалога о путях
развития экономики», – сказала она.

Также она отметила,  что с 1  июля вступает в силу Закон об усилении
ответственности за регистрацию персональных баз данных. «Иными словами
предпринимателей ожидаю десятки тысяч штрафов. Поэтому, я прошу рассмотреть
законопроект № 9790 о защите персональных данных, который уже давно находится в
парламенте, и призван не допустить тотальных репрессий против бизнеса в Украине», –
заявила лидер партии «Украина – Вперед!».

«Сегодня Украина стоит на краю экономической и социальной пропасти. У нас есть
две парламентские недели, чтобы выровнять ситуацию и удержать экономику Украины от
окончательного падения», – подытожила Н. Королевская (Королевская пророчит крах
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украинской экономики уже в июле // City News (http://www.citynews.net.ua/news/19798-
korolevskaya-uverena-chto-cherez-dve-nedeli-ekonomika-ukrainy-mozhet-okonchatelno-
ruhnut.html). – 2012. – 18.06).

***

Во время очередного заседания медиа-клуба «На власний погляд» лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская поделилась впечатлениями от встреч в
Брюсселе, где обсуждались меры для предотвращения экономического спада в Европе.

«Я в очередной раз убедилась: то, что делает Европа и что делается в нашей стране,
–  это два противоположных направления,  –  уверена она.  –  В Европе думают как
поддержать работодателя, а у нас думают, как его уничтожить. В стране за полтора года
проведено 3 млн проверок бизнеса. Каждого предпринимателя проверили по три раза. Мы
понимаем, что в таких условиях экономика не может развиваться».

Народный депутат рассказала, что вместе с единомышленниками подготовила три
ключевых законопроекта – «О занятости», «О поддержке национального производителя»
и «О налогообложении оффшоров». По рассчетам специалистов, только налогообложение
оффшоров принесет бюджету 52 млрд грн в год. «Это то, что позволило бы перевести
наши социальные гарантии – пенсии, зарплаты – на более серьезный уровень, – убеждена
Н. Королевская. – Нам нужно принять 25 законов, которые преобразят экономику».

По словам Н.  Королевской,  у страны есть потенциал,  ресурсы и кадры.  Мы стоим
перед выбором: остаться в низкооплачиваемой и неэффективной экономике тотальной
коррупции и теневого ресурса,  в которой мы живем,  или создать новую экономику –
высококвалифицированную и высокотехнологичную, которая может гарантировать
500 евро пенсии и 1000 евро зарплаты.

Один из главных ресурсов страны – это ее люди. За границей работают около 8 млн
украинцев, напомнила гостья медиа-клуба. В Германии более 50 % высокооплачиваемых
программистов – украинцы. Лучшие хакеры в мире – украинцы. Многие женщины
вынуждены выезжать и работать нянечками, воспитателями, домработницами. Их ценят за
границей, потому что они трудолюбивые, ответственные, качественнее всех выполняют
свою работу.

По мнению Н.  Королевской,  многие в мире опасаются развитой,  крепкой Украины
как сильного конкурента – в частности, в аграрной отрасли. «Мы можем накормить
200  млн человек,  и это прекрасно понимают в мире.  Понимают,  что если мы станем
серьезным продовольственным игроком, то с нами придется разговаривать на равных, с
нами придется считаться. И многие реально этого боятся», – считает она.

Депутат не согласна со стереотипами, согласно которым реформы противоречат
украинскому менталитету. «Если правильно людей мотивировать, правильный будет и
результат. Наши люди квалифицированные и работоспособные. А сегодня их заставляют
работать за копейки, загоняют в теневую экономику, создают условия, когда не украдешь
– не проживешь. Когда наши деды вернулись с войны, они не только победили, но и
построили города, предприятия. Сейчас – время нашего поколения мобилизовать все свои
усилия, знания и опыт и построить страну, которой бы мы гордились», – уверена
Н. Королевская (Козлов С. Наталья Королевская: «Пришло время построить страну,
которой бы мы гордились» // «Вечірній Миколаїв»
(http://www.vn.mk.ua/stories.php?id=16163). – 2012. – 20.06).

***

Усиление местного самоуправления позволит избежать двоевластия. Об этом в
эфире программы «Про головне» на Первом Национальном заявил первый заместитель
председателя Партии Наталии Королевской «Украина – Вперед!» Евгений Суслов.
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Он отметил, что заинтересованность местных органов власти в развитии регионов
будет способствовать их экономическому развитию. «Я сторонник расширения
полномочий местного самоуправления. У нас не должно быть того двоевластия, которое
сейчас происходит на местах, потому что городские и сельские головы должны быть
заинтересованы в развитии своих территорий. Все, кто пытаются открыть какой-то бизнес,
сталкиваются с полным равнодушием со стороны местной власти. Единственное, что ее
сегодня интересует – это взятки », – сказал он.

По мнению Е. Суслова, для стимулирования развития предпринимательства местная
и центральная власть должны создать такие условия, которые дадут четкое понимание
правил открытия, ведения и закрытия бизнеса. Это станет залогом детенизации экономики
и сделает легальное ведение бизнеса выгодным. Он также напомнил, что партия «Украина
– Вперед!» разработала проект «Новая экономика – новая страна», предусматривающий
восстановление экономики за счет использования потенциала страны и детенизации
бизнеса.

«В нашем проекте –  только реальные цифры,  потому что мы строим свои
предложения не только на идеях. Свои предложения мы обсуждаем с экспертами,
экономистами и обычными гражданами. Каждый имеет право дать свое видение и
замечания к нашему проекту», – отметил Е. Суслов (Евгений Суслов: Задача власти
создать прозрачные условия ведения бизнеса // Офіційний сайт Партіі Наталії
Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/press/view-evhenyy-
suslov-zadacha-vlasty-sozdat-prozrachnye-uslovyja-vedenyja-byznesa.html). – 2012. – 22.06).

***

Партия «Гражданская позиция» Анатолия Гриценко вошла в объединенную
оппозицию. Об этом сообщили на брифинге А. Гриценко, первый заместитель
председателя партии «Батьківщина» Александр Турчинов и лидер партии «Фронту Змін»
Арсений Яценюк. По словам А. Гриценко, 15 июня был подписан документ о принципах
вхождения партии «Гражданская позиция» в состав объединенной оппозиции.

Этими принципами предусмотрено, что партии, вошедшие в объединенную
оппозицию, формируют совместную программу действий с целью построения
независимого государства на основе европейских ценностей.

«Лидеры партий, которые объединились, публично заявляют о том, что на момент
объединения они не имеют обязательств ни перед властью, ни перед спонсорами партий,
которые бы ограничивали их в реализации совместной программы действий», – говорится
в документе, подписанном А. Турчиновым, А. Яценюком и А. Гриценко.

Также лидеры партий публично заявляют, что «не согласятся на любые кадровые
предложения, если такие поступят от нынешней власти, относительно их назначения на
руководящие должности в правительство или другие исполнительные структуры».

Кроме того, лидеры партий несут персональную ответственность за тех людей,
которых они предлагают на руководящие органы объединенной оппозиции или
кандидатами от нее.

Каждый кандидат от оппозиции еще до съезда в письменном виде обязуется, «что,
став депутатом,  ни при каких условиях не оставит фракцию и не согласится на ни одно
кадровое предложение от власти вопреки решению совета объединенной оппозиции».

А.  Гриценко на брифинге заявил,  что «Виктор Янукович является самым большим
фактором, который объединяет оппозицию». Он подчеркнул, что «любые недоразумения
и противоречия, которые были раньше, мы списываем, ставим точку и совместно
движемся вперед (речь идет о партиях, вошедших в объединенную оппозицию).

А. Гриценко отметил, что документом предусмотрено, что каждый кандидат от
объединенной оппозиции должен еще до съезда обнародовать автобиографию,
декларацию о доходах и документах об образовании. По его словам, в автобиографии
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должно быть указано, что он является гражданином Украины и не имеет гражданства
другого государства. А. Гриценко также подчеркнул, что объединенная оппозиция будет
сотрудничать с организациями «ЧЕСНО», САМ и ОПОРА.

При этом А.  Яценюк подчеркнул,  что объединенная оппозиция вышла «на
завершающий этап формирования». Он сказал, что в Украине «фактически
сформировалась двухполюсная модель – с одной стороны это Янукович и партия власти, а
с другой – это объединенная оппозиция».

Он также подчеркнул, что «присутствие Анатолия Степановича (речь идет об
А. Гриценко. – УНИАН) в рядах объединенной оппозиции добавит нам
интеллектуального и силового потенциала и уверенности в нашей победе».

На вопрос относительно возможного присоединения партий Николая Катеринчука и
Юрия Кармазина к объединенной оппозиции, А. Турчинов ответил утвердительно и
добавил: «Мы не исключаем, что в Украине есть политики, которые не выставляют к
объединенной оппозиции требований относительно списков, относительно округов,
которые вместе с нами готовы к борьбе, к противостоянию и победе над режимом
Януковича».

А. Турчинов также сказал, что возможно присоединение других партий к
объединенной оппозиции (Партия «Гражданская позиция» вошла в объединенную
оппозицию // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=100173). – 2012. – 20.06).

***

Переговори між партією Анатолія Гриценка «Громадянська позиція» та партією
«УДАР»  Віталія Кличка закінчились неуспіхом,  тому що Віталій Кличко має занадто
високі політичні амбіції. Про це заявив Анатолій Гриценко.

«Переговори з Кличком,  насправді,  закінчилися неуспіхом,  і це не наша проблема.
Очевидно, що у Віталія вже така зірочка загорілася, він бачить себе Президентом і думає,
що він вже спіймав Бога за бороду», – заявив Гриценко.

А. Гриценко запевнив, що партію «Громадянська позиція» в об’єднаній опозиції не
використовуватимуть для критики політичної сили В. Кличка.

Гриценко пояснив, що самостійно не балотується у Верховну Раду по
мажоритарному округу, адже він є лідером партії, і це, з його боку, означало би, що він не
вірить у свою політичну силу.

«Я з самого початку говорив, що не пішов би як голова партії по Голосіївському
округу,  де живу,  де в мене рейтинг найвищий.  Якби не був головою партії,  тоді можна
було б.  Оскільки голова партії піде,  сховається в округ –  це сигнал для партії,  що все,
лідер не вірить», – відзначив Гриценко (Гриценко пояснив, чому у них з Кличком не
склалося // Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17850).  –
2012. – 22.06).

***

Украинская народная партия, «Наша Украина», Конгресс украинских
националистов, партия «Собор» и ряд общественных организаций, объединившись,
планируют идти на парламентские выборы вместе. Об этом сообщил лидер Украинской
народной партии Юрий Костенко.

По словам Костенко, это будет своего рода воссоздание «в какой-то мере модели
НРУ за перестройку, с которой начиналась независимая Украина».

На уточняющий вопрос, на базе какой политической партии будет это объединение,
поскольку участие блоков невозможно в выборах в Верховную Раду, Костенко отметил:
«Это не так важно, еще на сегодняшний день не завершены дискуссии».

http://expert.org.ua/?st=3&id=100173
http://malakava.com/articles/17850
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По его словам, он уже больше года ведет переговоры с лидером «Нашей Украины»
Виктором Ющенко «относительно создания украинской политической силы». «И мы
договорились, что никто из нас не является претендентом номер один, потому что это не
именной блок», – отметил Костенко.

По его словам, речь идет о «политической силе, какая нужна для Украины, а не для
Костенко или Ющенко».

Он подчеркнул, что необходимо создать «для Украины правоцентристскую
политическую партию, которая будет иметь, рано или поздно, свое большинство в
Верховной Раде Украины».

На вопрос, какие шансы, что данное объединение партий на базе одной из них
пройдет в Верховную Раду, Костенко ответил: «На этих выборах пройдет, но не будет
иметь большинства в парламенте».

Лидер УНП Ю. Костенко заявляет о завершающей стадии переговоров по
объединению в единую правую партию УНП, партии «Наша Украина», Конгресса
украинских националистов и Украинской платформы «Собор». «Завершаются переговоры
со всеми правыми политическими и патриотическими силами. Эти переговоры будут
завершены до конца недели. 25 июня состоится пресс-конференция по этому поводу», –
сказал он (Костенко и Ющенко не претендуют на первый номер в избирательном
списке // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112755.html). – 2012. –
20.06).

***

Заяви окремих політиків із так званої об’єднаної опозиції про те, що лише вони
мають виключне право називатись власне опозицією не сприяють консолідації усіх
політичних сил у боротьбі проти діючого режиму і підіграють на користь Партії регіонів.
Таку думку висловив голова Секретаріату Головного Проводу Конгресу Українських
Націоналістів Володимир Манько.

«Сьогодні об’єднана опозиція намагається довести українцям, буцім на майбутніх
парламентських виборах в бюлетенях буде лише один опозиціонер, а всі інші – то
представники від влади», – зазначає Манько.

Таку лінію політик називає нечесною, оскільки, за його словами, з самого початку
об’єднана опозиція створювалась у формі ЗАТ (закритого акціонерного товариства),
«акціонерами» якого стали заздалегідь визначені політичні сили.

«Наразі триває процес об’єднання національно-державницьких сил, зокрема й тих,
які стояли у витоків новітньої незалежності України. Ми запропонуємо українцям власне
бачення розвитку держави, яке відрізнятиметься від лібералізму та соціального популізму
об’єднаної опозиції», – продовжує Манько.

Політик наголошує, що Конгрес, як один із учасників процесу об’єднання
національно-державницьких сил, виступає проти приватизації права на опозицію будь-
якими політичними силами та об’єднаннями (Володимир Манько: ми виступаємо проти
приватизації права на опозицію // Конгрес Українських Націоналістів
(http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-mi-vistupayemo-proti-privatizatsiyi-prava-na-
opozitsiyu/). – 2012. – 21.06).

***

«Головна функція держави – захист прав і убезпечення інтересів її громадян.
Держава існує для людини, а не людина для держави», – про це йдеться у проекті
Передвиборчої програми-2012 Партіі Зелених України, який був представлений до
обговорення на черговому засіданні Центральної координаційної ради партії.

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112755.html
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-mi-vistupayemo-proti-privatizatsiyi-prava-na-opozitsiyu/
http://cun.org.ua/2012/volodimir-manko-mi-vistupayemo-proti-privatizatsiyi-prava-na-opozitsiyu/
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«Основою суспільної гармонії є неухильне забезпечення прав людини, прозорість
владних механізмів, підзвітність влади суспільству, постійне і всебічне узгодження
екологічних та економічних чинників розвитку, глобальних та національних інтересів», –
вважають у ПЗУ.

Керуючись принципом «Мислити глобально – діяти локально», Партія Зелених
України виступає за децентралізацію і розширення прав регіонів із збереженням
унітарного устрою країни. Партія Зелених України за гнучку стратегію розвитку на
засадах єдності прав самоуправління і відповідальності за екологічний та соціально-
економічний стан міст і селищ.

Ми сповідуємо гуманізм і утвердження загальнолюдських цінностей, ми проти
насильства, війни й несправедливості.

Серед основних засад у програмі ПЗУ вказано, що Партія Зелених України виступає
за захищене дитинство і гідну старість, за захист права на житло, безкоштовний пакет
найнеобхідніших медичних послуг, відповідність розміру мінімальної заробітної плати та
пенсії обґрунтованому прожитковому мінімуму, захист від дискримінації з боку
роботодавця за віком, національністю та статтю.

Партія Зелених України за нову якість життя людини, за пріоритетність інвестицій у
знання, за ефективну державну підтримку фундаментальної науки, безплатну середню і
професійно-технічну освіту, доступність вищої освіти незалежно від статків.

З одного боку значна частина положень проекту виборчої програми ПЗУ містить
нові положення,  що відповідають викликам сьогодення,  з іншого боку –  у ній викладені
давно сформульовані засади діяльності партії, які не втрачають своєї актуальності й досі.

Партія Зелених України – за створення «зелених» робочих місць.
Саме в сферах поводження із відходами, ресурсо- та енергозбереження,

використання відновлюваних джерел енергії та впровадження відповідних екологічно
дружніх високих технологій міститься ключ до розв’язання як природоохоронних, так і
соціально-економічних проблем. За наявності в органах влади належної політичної волі,
носієм якої є саме ПЗУ, в Україні може бути створено кілька сотень тисяч нових робочих
місць, що, в свою чергу, стимулюватиме зростання кваліфікаційного рівня працівників,
розвиток сфер освіти, фундаментальної та прикладної науки.

Партія Зелених України за національне єднання на основі наднаціональних інтересів.
Екологічна і соціальна криза – глобальні виклики часу. Ключ до їхнього подолання у

глобально скоординованих діях по впровадженню принципів стійкого розвитку на
національному рівні. Впровадження нової, екологічно збалансованої і соціально
справедливої моделі розвитку країни – загальнонаціональна справа. Глобально визнана
ідея стійкого розвитку має стати наріжним каменем об’єднуючої національної ідеї, брак
якої сьогодні загрожує дезінтеграцією українського суспільства.

Партія Зелених України за збільшення податків на ресурси та зменшення соціальних
податків.

Захист і ощадливе використання природних ресурсів відповідає інтересам і
теперішніх, і прийдешніх поколінь.

Партія Зелених України за збереження лісів України, за повну заборону експорту
лісу, за його інтенсивне відтворення.

Партія Зелених України за розвиток природно-заповідної справи, як необхідної
умови розв»язання комплексу природоохоронних проблем, за резервування для створення
об’єктів природно-заповідного фонду не менше 20 % території України.

Партія Зелених України за цільове використання платежів за природні ресурси на
потреби охорони довкілля, за використання екологічних штрафів та платежів за
забруднення на потреби охорони здоров’я.

Партія Зелених України проти загрози нового розколу Європи відносин і внутрішніх
проблем окремих держав.
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Партія Зелених України за активне використання інструментів програми «Східного
Партнерства» ЄС задля поглиблення євроінтеграційних процесів. Партія Зелених за
активне співробітництво із країнами Чорноморського регіону, за інтеграцію на засадах
ціннісного зближення, за особливе партнерство із Євросоюзом вже в найближчій
перспективі.

Військово-політичне блокування – чинник небезпеки, що суперечить глобальній
співпраці, взаєморозумінню і взаємопідтримці в сучасному світі, підвищує ризики
глобалізації конфліктів.

Проект програми Політрадою ПЗУ запропоновано до обговорення, яке триватиме до
15 липня. Після врахування усіх зауважень, змін та доповнень Політрада ПЗУ винесе
остаточну версію проекту виборчої програми Партії Зелених України на затвердження
Центральної Координаційної Ради ПЗУ (ПЗУ: За чесну державу і чисту країну! //
Официальный сайт Партии Зеленых Украины
(http://www.greenparty.ua/news/news_26930.html). – 2012. – 20.06).

***

Лидер ПСПУ Наталия Витренко убеждена, что «языковой» законопроект
Кивалова – Колесниченко должен быть «немедленно отозван из парламента без каких-
либо рассмотрений», поскольку представляет собой «чудовищную провокацию» со
стороны правящей партии и коммунистов. Вместо этого политик предлагает начать
срочную подготовку поправок в Конституцию Украины, предоставляющие русскому
языку статус второго государственного.

«Законопроектом Колесниченко –  Кивалова Партия регионов и КПУ,  под видом
решения языковых проблем и под предлогом выполнения предвыборных обещаний,
проводят чудовищную провокацию русскокультурного населения», – в частности, сказала
она и добавила: «Это просто красная тряпка, брошенная быку для того, чтобы он поскорее
начал атаку».

Витренко уверена, что в действительности автором законопроекта «О принципах
государственной языковой политики» является советник Президента по гуманитарным
вопросам Анна Герман.

«Уже известно, что так называемый «языковой закон» Кивалова – Колесниченко
писала Анна Герман. Это процесс продолжающейся насильственной украинизации, а не
русификации страны, как утверждают некоторые», – заявила она, подчеркнув, что по ее
мнению, данный законопроект не что иное как «поджог Рейхстага».

«Данным законопроектом русскокультурное население Украины еще больше
дискриминируется, низводится до уровня национального меньшинства, а сфера русского
языка – уменьшается. Но зато пиар, созданный вокруг него, позволил всем «оранжевым» и
«коричневым» силам развернуть невиданную русофобскую кампанию. Вслух
обсуждаются абсолютно дикие вещи, совершенно не соответствующие сути этого
законопроекта, благодаря которым становится понятно, что 99 % «активистов» в глаза не
видели текста документа», – возмущается лидер ПСПУ.

По ее мнению, русский язык в Украине должен стать государственным «наравне с
украинским».

«На сегодняшний день у нас еще действует Закон 1989 г.  «О языках в Украинской
ССР», согласно которому у русского языка – статус межнационального общения, а,
следовательно, судопроизводство, деловодство и образование должны вестись как на
украинском, так и на русском языках. В конце концов, в мире есть масса стран, вообще не
имеющих своего языка – например, Куба или Швейцария. Нет кубинского или
швейцарского языка, но это не мешает этим государствам быть признанными в мире», –
подытожила Витренко («Языковой закон» Кивалова – Колесниченко писала Герман –
Витренко // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-91015.htm). – 2012. – 18.06).

http://www.greenparty.ua/news/news_26930.html
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***

Коммунистическая партия рабочих и крестьян приняла решение уволить
депутата Верховной рады Украины Леонида Грача с должности руководителя совета
партии. Об этом сообщил новоизбранный руководитель Александр Яковенко.

По его словам, после избрания Грача председателем совета партии он «не оправдал
своих позиций». «Начались грубые нарушения устава партии, руководящий орган совета
партии практически не собирался», – отметил Яковенко.

Также при участии Грача проводилась смена кадрового состава в региональных
отделениях партии. «Это люди, которые абсолютно никакого отношения к партии не
имеют, подбирались по принципу личной ненависти к Симоненко», – заявил Яковенко.

Последним грубым нарушением партийной дисциплины стало заявление Грача, что
партия не должна участвовать в парламентских выборах. «Партия человеку нужна была,
чтобы засветиться, идти на мажоритарный округ», – пояснил Яковенко.

По требованию представителей центрального органа партии Грача отозвали из
состава совета политсилы и лишили должности руководителя. Соответствующие
документы были поданы в Министерство юстиции Украины в апреле и 19 июня подписан
приказ об изменениях в руководящих органах КПРК (Грача изгнали из начальства
партии // «MOBUS.com» (http://www.mobus.com/politika/337659.html). – 2012. – 23.06).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат Украины, заместитель председателя фракции Партии
регионов в Верховной Раде Вадим Колесниченко заявил, что парламентское
большинство планирует принять «языковой» закон до завершения нынешней сессии. Об
этом он сообщил после Согласительного совета руководителей фракций и парламентских
комитетов ВР 18 июня.

«Мы внесли предложение провести общенациональный открытый «круглый стол»
для обсуждения законопроекта об основах языковой политики. До сих пор ни одного
конкретного предложения со стороны оппозиции мы не получили», – отметил
В. Колесниченко.

В то же время, по его словам, в Украине проходит массовый сбор подписей граждан,
которые требуют защитить их право на использование своего родного языка.

Отвечая на вопрос журналистов, когда законопроект о языках может быть
рассмотрен во втором чтении, депутат-регионал сказал: «Верховная Рада в лице
большинства желает принять этот законопроект до ухода на летние каникулы.  По
Регламенту все возможности для этого есть».

При этом политик уточнил, что на нынешней неделе данный законопроект
рассматриваться не будет. «Если бы профильный комитет успел до нынешнего четверга
все рассмотреть и подготовить, мы были бы только «за», но, думаю, чисто технически мы
не успеем подойти к этому вопросу», – добавил он (Вадим Колесниченко:
Парламентское большинство планирует принять «языковой» закон до завершения
нынешней сессии // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11814). – 2012. – 18.06).
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***

Громадяни підтримують ініціативи влади та їх виконання, адже бачать позитивні
зміни, які відбуваються в країні. Про це заявив народний депутат України, член
парламентської фракції Партії регіонів Володимир Макеєнко.

На переконання народного депутата, підтвердження реальної довіри громадян до
проведення чесних парламентських виборів «ми побачимо 28 жовтня. Про це свідчитиме і
кількість виборців, які приймуть участь у голосуванні, і реакція всередині країни й
міжнародна оцінка, а також визнання наших виборів».

З приводу даних соцопитувань, які свідчать про те, що Партія регіонів має найвищу
підтримку громадян, готових проголосувати за дану політичну силу на парламентських
виборах, парламентарій зауважив, що «рейтинг Партії регіонів росте й виросте ще вдвічі
до вересня. Тому що громадяни бачать позитивні зміни, які відбуваються в країні».

В. Макеєнко зауважив, що, зокрема, йдеться про «стабільну гривню, виплати
компенсацій вкладникам Ощадбанку колишнього СРСР, а також успішне проведення
Євро-2012».

«Громадяни підтримують роботу нинішньої влади», – резюмував він (Володимир
Макеєнко: Громадяни підтримують соціальні ініціативи Президента та їх виконання
// Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11797). – 2012. – 18.06).

***

Иностранные фаны, приехавшие в Украину на чемпионат Евро-2012, шокированы
низким уровнем цен, красотой страны, и никакие политические манипуляции оппозиции
не могут этому помешать. Такое мнение выразил народный депутат Украины, член
фракции Партии регионов Михаил Чечетов.

«К нам приезжают тысячи болельщиков. Они видят радушие украинцев, они
шокированы низким уровнем цен,  красотой наших городов.  Футбол –  это посол мира.  В
Харькове, когда шли норвежские болельщики, наши ребята шли вместе с ними. Но когда
наши умалишенные политики пытались опять втянуть политику в спорт – раздавали
какие-то футболки,  то голландские болельщики,  поняв это,  выбрасывали их в урны и
плевали. Плевки иностранных фанов на эти провокационные футболки – это оплеуха всей
нашей оппозиции, которая пыталась дискредитировать Украину», – сказал он.

По его мнению: «Мир узнал Украину с лучшей стороны. У Польши европейское
лицо, но после того, как они устроили драку с россиянами, то какое у нее после этого
европейское лицо?  У нас же все проходит спокойно.  Евро –  это не только спортивный
проект,  это в колоссальной степени имиджевый мега-проект.  Наши моральные уроды от
оппозиции пытались изначально сорвать этот проект, чтобы Украину лишили права
проведения Евро – разве могут так поступать политики: выезжать за границу, вставать на
колени и облизывать подошвы европолитикам, упрашивая, чтобы они сорвали Евро?! Ну
не приехали какие-то депутаты!  Ну и кого это волнует?  Футбол же не для политиков
делается, а для простых людей. И те политики, которые не приехали, они опустили себя
ниже плинтуса. Приехали тысячи болельщиков, получили массу удовольствия, а
отдельные политики получили оплеуху, поддавшись на грязные провокации».

Также он отметил, что Евро-2012 явно удался: «Поэтому я думаю, что проект Евро-
2012 оправдал себя и со спортивной стороны, и со стороны инфраструктуры, ведь все
разъедутся, а все останется у нас – стадионы, гостиницы, дороги. Мы в этом плане
выросли. И те, кто побывал здесь, будут рассказывать, какая Украина прекрасная страна.
Они будут нашими посланцами, они будут продвигать интересы Украины на
международной арене, и это обеспечит нам приток и туристов, и инвесторов. Поэтому я
могу сказать, что проект Евро-2012 как имиджевый, как спортивный удался».
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«Я думаю,  что на выборах главным критерием отбора должен быть тест на
патриотичность. Пока у нас в украинской политике будут такие политики, которые будут
ездить за границу и на коленях вымаливать санкции против своей страны, добра не будет.
Если эти политики ездили и выпрашивали санкции против страны – эту политическую
силу надо вычеркивать, таких политиков не должно быть. Я думаю, мы подскажем
народу, и народ железной метлой этих лжепатриотов выметет на выборах. Конечно, они к
корыту будут рваться, и кто-то из них, может, и проскользнет, но я думаю, что народ
должен по максимуму не допускать их к рулю управления государством. Я думаю, народ
это поймет и сделает свой выбор», – считает он (Чечетов: Иностранные фаны отвесили
оплеуху нашим моральным уродам от оппозиции // КИД
(http://www.zadonbass.org/news/all/message_51595). – 2012. – 18.06).

***

Президент Украины Виктор Янукович хочет, чтобы в повестку дня сессии
Верховной Рады включили законопроект (№ 10119) «О внесении изменений в закон
Украины об электроэнергетики относительно производства электроэнергии из
альтернативных источников энергии».

Об этом сообщил представитель Президента Украины в парламенте, народный
депутат от Партии регионов Юрий Мирошниченко. Также Президент предлагает
депутатам: рассмотреть во втором чтении правительства законопроект (№ 10365) «О
внесении изменений в некоторые законодательные акты Украины относительно
совершенствования процедур государственной регистрации земельных участков и
имущественных прав на недвижимость»; включить в повестку дня законопроект
(№ 10433) «О внесении изменений в некоторые законодательные акты относительно
нотариальных действий и предоставления нотариальных услуг»; рассмотреть
законопроект (№ 10155) «Об экстренной медицинской помощи», вынесенный на
повторное второе чтение; рассмотреть законопроект (№ 10042) «О внесении изменений в
земельный кодекс Украины и другие законодательные акты относительно проведения
работ по землеустройству, связанные с установлением и изменением границ
административно-территориальных единиц» (Мирошниченко рассказал, принятия
каких законопроектов хочет Президент // «УРА-Інформ» (http://ura-
inform.com/ru/politics/2012/06/18/miroshnichenko-rasskazal-prinjatija-kakikh-
zakonoproektov-khochet-prezident). – 2012. – 18.06).

***

Призывая соседние государства к эффективному управлению и борьбе с коррупцией,
представителям Европейского Союза было бы неплохо задуматься: а соответствуют ли
сами европейские политики высоким моральным требованиям? Такое мнение высказал
народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Владислав Лукьянов.

«Странно слышать, когда наши партнеры из-за границы, изображая эталон
целомудрия, пытаются учить нас уму-разуму. Они готовы разглядеть в чужом глазу
соринку, не замечая при этом бревна в собственном», – отметил политик.

Депутат-регионал уверен, что участившиеся в последнее время выпады некоторых
европейских политиков в адрес Украины часто основаны либо на эмоциях, либо на
выполнении некого политического заказа, но уж никак не на конкретных фактах и
реальной ситуации.

«Судя по последним высказываниям канцлера ФРГ Ангелы Меркель, она считает
себя едва ли не ключевым борцом за демократию в Европе.  Но почему,  позволяя себе
резкие высказывания в адрес других государств, она не замечает того, что происходит в ее
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собственном правительстве? – задался вопросом В. Лукьянов. – Можно ли ожидать
доверия к немецким властям, если их собственные министры нарушают те самые
демократические нормы, о которых так любит напоминать госпожа Меркель в диалоге с
иными странами?»

«О каких нравоучениях со стороны немецкого канцлера может идти речь, если
президент Германии с треском и позором уходит в отставку после череды коррупционных
скандалов, а министр экономического развития приобретает в командировке шикарный
ковер и ввозит его домой в Германию, минуя таможенный досмотр? Немецкая оппозиция
вполне справедливо требует отставки этого политика и уже подключила к этому делу
прокуратуру», – обратил внимание парламентарий.

«Еще одна фишка западных политиков –  обвинения в адрес Украины в
«избирательном правосудии» относительно бывших высокопоставленных чиновников. Но
в этом вопросе сами «обвинители» страдают странным избирательным подходом. С одной
стороны, суд над экс-президентом Франции Жаком Шираком и вызов на допрос его
преемника Николя Саркози по подозрению в мошенничестве – это хорошо, а вот
заключение под стражу за коррупцию и злоупотребление служебным положением экс-
премьера Юлии Тимошенко – это плохо. Возможно, все это потому, что госпожа
Тимошенко дала команду подписать разорительное для Украины, но выгодное для стран
ЕС газовое соглашение именно по просьбе Германии?»  –  подытожил В.  Лукьянов
(Владислав Лукьянов: В чужом глазу соринку разглядеть, а в своем бревна не
заметить // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11833). – 2012. – 19.06).

***

Представники опозиції вдаються до дій, що суперечать інтересам нашої держави.
Про це заявив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів Володимир Олійник. На це він зауважив, коментуючи засідання Комітету з
парламентського співробітництва Україна – ЄС у Страсбурзі, що відбулось минулого
тижня.

Народний депутат зазначив, що представники Партії регіонів під час цього засідання
Комітету з парламентського співробітництва Україна – ЄС «не погодилися з другою
частиною української делегації, яка голосувала за резолюцію (за наслідками засідання
комітету. – Ред.), що суперечила європейським стандартам, Конституції України і була
спрямована на шкоду євроінтеграції України».

Парламентарій нагадав, що у пункті тексту резолюції, який був запропонований
головою української частини делегації Комітету з парламентського співробітництва
Україна – ЄС Б. Тарасюком, йшлося про «втручання в судову діяльність в окремій справі
(щодо прийняття рішення Вищим спеціалізованим судом України стосовно касаційної
скарги в справі Тимошенко. – Ред.).

Водночас В.  Олійник наголосив на тому,  що «принцип невтручання в діяльність
судів – це європейський стандарт. І ми повинні керуватись одними стандартами. Нам
потрібно діяти за законом».

Натомість, на його переконання, опозиція поводиться за принципом «чим гірше, тим
краще для України». «Опозиція повинна розуміти, що шкодить не іміджу влади, а іміджу
своєї країни.  Тоді як потрібно опікуватися іміджем держави й не чинити чим гірше для
неї», – резюмував політик (Володимир Олійник: Опозиція діє всупереч
євроінтеграційним інтересам України // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11836). – 2012. – 19.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11833
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11836
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***

Народный депутат Украины, заместитель председателя парламентской
фракции Партии регионов Вадим Колесниченко заявил,  что ПР обратилась в
Генеральную прокуратуру с просьбой дать оценку высказываниям представителей
объединенной оппозиции по поводу русского языка. Об этом он сообщил во время
брифинга в кулуарах Верховной Рады 19 июня, комментируя заявления депутата
Львовского облсовета И. Фарион.

«Партия регионов и Президент Украины делают все для того, чтобы объединить
наше сообщество и защитить права каждого гражданина, независимо от его
вероисповедования, языка и национальности. И, конечно же, мы все приветствовали
создание объединенной оппозиции, в которую вошли «Батьківщина», «Фронт Змін»,
«Свобода», «Народная самооборона». И все сообщество порадовалось тому, что данные
господа приняли решение о выдвижении согласованных кандидатов в народные депутаты
от этой объединенной оппозиции. Ведь согласованный кандидат от объеденной
оппозиции – это человек, который говорит все то, за что отвечает вся объединенная
оппозиция. Это, по сути, стратегия и программа действий данной политической
конфигурации», – отметил политик.

В. Колесниченко привел примеры высказываний о русском языке и о людях,
разговаривающих на нем, депутата Львовского областного совета, согласованного
кандидата от оппозиции госпожи Фарион. «Она сказала, что русский язык – это язык
оккупантов. При этом она же в 2010 г. объявила, что тех, кто не владеет украинским
языком, обязательно посадят. А это, ни много ни мало, 5 млн украинцев, для которых
родным языком не является украинский», – напомнил депутат.

По его словам, сложно комментировать все высказывания госпожи Фарион. «Но это
лицо демократической политической структуры, которая рвется во власть. Я вынужден
напомнить ст. 10 Конституции, в которой четко провозглашается, что в Украине
гарантируется право на использование и защиту русского языка и других языков
национальных меньшинств. А ст. 11 Конституции говорит о том, что государство
способствует консолидации и развитию украинской нации, а также развитию этнической,
культурной, языковой самобытности всех национальных меньшинств Украины», –
добавил В. Колесниченко.

Он также сообщил, что г-жа Фарион заявляла: люди, говорящие на русском языке,
никогда не примут ценности Украины. «Фактически она призвала украинцев стать
одержимыми национализмом и местью», – убежден парламентарий.

Депутат-регионал акцентировал внимание и на том, что И. Фарион, очевидно,
работает спричрайтером у А.  Яценюка,  который буквально объявил войну всему
украинскому народу. «Он заявил, что оппозиция не позволит принять закон о языках во
втором чтении и: «За нами будет победа в войне». Так кому же объявляют войну Фарион,
Яценюк, Кириленко?» – задается он вопросом.

«Конечно, на эти беззакония мы не закрываем глаза, мы уже обратились в
Генпрокуратуру с просьбой привести в чувство подобных деятелей демократии. Но
главное, к чему мы призываем, – к толерантности и уважению ко всем гражданам,
независимо от их этнического происхождения и языковой принадлежности. Видимо, язык
человеконенавистничества, вражды, ненависти - это язык объединенной оппозиции, язык
Яценюка, Тягныбока, Фарион и всех тех, кто не желает уважать людей, которые говорят
на родном языке», – заявил В. Колесниченко (Вадим Колесниченко: Партия регионов
обратилась в Генпрокуратуру с просьбой дать оценку высказываниям
представителей оппозиции по поводу русского языка // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11855). – 2012. –
19.05).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11855
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***

Сьогодні у відносинах України з Європейським Союзом існує багато важливих
стратегічних питань,  які є предметом дискусій та переговорів,  і які наші європейські
колеги готові спільно вирішувати задля успішного завершення українського
євроінтеграційного процесу. Це – розширення зовнішньоекономічного співробітництва,
інвестиційні процеси, зростання активності громадянського суспільства тощо. Судові
процеси,  що відбуваються в Україні,  не є головною темою у спілкуванні з ЄС.  Про це
заявив народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів
Анатолій Кінах.

За його словами, висновок про міжнародну ізоляцію нашої держави не відповідає
дійсності. «Спілкуючись на минулому тижні зі своїми європейськими колегами в
Європарламенті, я відчув їхнє щире бажання допомогти Україні набути статусу
асоційованого члена ЄС, плідно продовжувати взаємну співпрацю. І в Резолюції, що
прийнята європарламентаріями на минулому тижні, міститься багато позитивних відгуків
про нашу державу», – наголосив А. Кінах.

Зокрема, на зустрічах в Європейському парламенті йшлося про те, що після багатьох
років переговорів наша країна вийшла на етап конкретного парафування Угоди про
асоціацію і зону вільної торгівлі, прийняла нову редакцію Кримінально-процесуального
кодексу, багато зробила у напрямку розвитку громадянського суспільства – прийняла
Закон «Про громадські об’єднання», який повністю сформований на основі європейських
стандартів, затвердила Стратегію розвитку громадянського суспільства.

Політик звернув увагу на динаміку співпраці України та ЄС,  яка,  за його словами,
постійно зростає, що підтверджують конкретні економічні показники. Так, за
результатами 2011 р. питома вага Євросоюзу у товарообігу з нашою країною складає
30 %, питома вага інвестицій добігає 80 %.

Щодо судового процесу,  то тут,  на думку парламентарія,  має панувати принцип
верховенства права і рівності всіх перед законом. «Це загальноприйнята світова практика.
І Україна не виняток.  Ніхто не має права і не може втручатися в роботу судових органів
влади. Тим більше, неприпустимо, щоб закони чи Конституція змінювалися під поточну
політичну кон’юнктуру або окрему особистість. Вихід із ситуації лежить винятково в
правовій площині», – резюмував політик (Анатолій Кінах: В Європарламенті мають
щире бажання допомогти Україні набути статусу асоційованого члена ЄС //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11854). – 2012. – 19.06).

***

В Европе украинская делегация, которая покинула зал заседания Европарламента,
выглядела дико и смешно. Об этом заявил народный депутат от Партии регионов
Леонид Кожара.

«Украинская делегация едет выступать не от имени части парламента, а от имени
всей Украины. Мы должны выступить единой позицией», – сказал Л. Кожара.

Объясняя, почему делегация ПР покинула зал заседаний, он отметил: «В проекте,
который готовился от имени Украины, были неприемлемые моменты, например, п. 21
общих рекомендаций призывал Высший конституционный суд Украины ускорить
кассационный процесс по делу Тимошенко».

«Мы видим в этом прямое давление на наши суды. Эта позиция неприемлема. Вот
почему мы вышли из зала. Для европейцев это дико и смешно», – добавил «регионал» (В
ПР признали, что их демарш в Страсбурге выглядел «дико и смешно» // Главное
(Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n103106). – 2012. – 19.06).

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11854
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***

Народный депутат от Партии регионов Вадим Колесниченко считает, что язык
должен объединить украинцев как единую семью.

«Мы все приветствовали создание объединенной оппозици. Я думаю, что любой
нормальный человек понимает, что согласованный кандидат от объединенной оппозиции
– это обозначение, что этот человек говорит все то, за что отвечает вся объединенная
оппозиция. Это, по сути, стратегия и программа действий этой политической
конфигурации», – отметил Колесниченко.

Он призвал оппозицию не сеять раздор в обществе на фоне принятия закона о
языковой политике. Депутат процитировал поэта Павла Тычину: «Уместно вспомнить
Тычину, который говорил, что родной язык – это не словарь, а чувство единой семьи. Мы
должны объединить всех граждан Украины, независимо от того, где они живут и на каком
языке разговаривают» (Колесниченко приветствует объединение оппозиции //
Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/206265). – 2012. –
19.06).

***

На сегодня в Европейском Союзе на официальном уровне не существует привязки
проведения парламентских выборов к делу Юлии Тимошенко. Об этом сказал народный
депутат от фракции Партии регионов Леонид Кожара. «Во-первых, до сих пор никто
напрямую вопрос выборов и Тимошенко не ставит. Нет этого в резолюциях. Существуют
заявления определенных европейских политиков. Но на официальном уровне нет такой
прямой привязки», – сказал нардеп.

В тоже время, отвечая на вопрос, сможет ли Европа «закрыть глаза» на дело
Ю. Тимошенко, Кожара допустил, что ситуация в этом плане может измениться только в
2013 г.: «До 2013 г. не закроет глаза. Потому что состоятся выборы в очень важных
странах и ситуация будет немножко иной». По словам нардепа, на сегодня в ЕС резко
меняется политический европейский спектр. «Он идет влево. А эти европейские партии не
являются политическими союзниками Тимошенко. Левый центр приходит к власти в
европейских странах – это один из факторов. Также существуют личностные факторы.
Есть европейские политики, лидеры, для которых это (дело Тимошенко. – Ред.) очень
личностное дело. Но они могут уже не быть при власти. Одного уже нет, который
воспринимал Тимошенко как свою личную подругу. И это будет происходить и в других
странах», – добавил Л. Кожара.

Тем не менее, парламентарий отметил, что ЕС будет очень внимательно наблюдать
за проведением парламентских выборов в Украине. «И нам в действительности нужно
показать очень высокие стандарты этих выборов с точки зрения демократии,
неконфликтности, прозрачности», – добавил Л. Кожара (В ПР считают, что после
выборов в Европе о Тимошенко забудут // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/opinion/108340.html). – 2012. – 19.06).

***

Україна вже отримує дивіденди від Євро-2012, переконаний народний депутат,
член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник голови Комітету
Верховної Ради з питань євроінтеграції, голова Міжнародного фонду «Європейський
розвиток» Володимир Вечерко.

«Безумовно, Євро-2012 вже принесло дивіденди Україні. І мова не лише про
фінансові надходження чи реалізовані завдяки прийняттю чемпіонату інфраструктурні
проекти», – зауважив він.

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/206265
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За словами політика, чемпіонат Європи з футболу запустив у дію механізм так званої
народної дипломатії.

«Депутати, дипломати, чиновники можуть домовлятися про взаємодію між країнами
і підписувати безліч спільних документів. Проте справжня інтеграція неможлива без
включення міжнаціонального чинника», – пояснив парламентарій.

В. Вечерко констатував, що прийняття матчів Євро відкрило Україну для сотень
тисяч туристів із країн ЄС.

«Вже нині ми чуємо багато позитивних відгуків про нашу країну.  Чимало
негативних стереотипів було подолано. Люди, які приїхали на матчі в Україну, побачили
європейські міста та їх гостинних жителів, чисті вулиці та гідну інфраструктуру», –
зазначив депутат.

Він також висловив переконання, що після завершення чемпіонату туристичний
інтерес до нашої країни не спаде.

«Радше навпаки, на рівні народної дипломатії Україну сприйматимуть інакше, і це,
безумовно, стимулюватиме туристичний потік», – підсумував В. Вечерко (Володимир
Вечерко: Євро-2012 запустило в дію механізм народної дипломатії // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11889).
– 2012. – 20.06).

***

Валютно-курсова політика держави залишається керованою і стабільною. Про це
заявив народний депутат України, заступник голови парламентської фракції Партії
регіонів Анатолій Кінах, виступаючи 20 червня з трибуни Верховної Ради.

Говорячи про реальний фінансовий стан держави, народний депутат наголосив на
тому, що валютно-курсова політика держави залишається керованою і стабільною.

«На цей час загальний обсяг державного боргу України – 60,9 млрд дол. Це 36 %
ВВП. Нагадаю, згідно бюджетного кодексу небезпечна межа – це 60 % від ВВП. До кінця
поточного року ми прогнозуємо,  що питома вага державного боргу зменшиться мінімум
до 34 %. Золотовалютні резерви Національного банку мають запас міцності в обсягах
тримісячного чистого імпорту. І це наш законодавчий норматив», – зауважив політик.

На його переконання, «коли йдеться про конкурентоспроможність держави, її
позитивний імідж у світі, довіру до неї, стабільність її фінансово-економічної системи,
розвиток – всі повинні об’єднуватися навколо вирішення цих питань. Вони повинні бути
основою для консолідації зусиль всіх прагматичних відповідальних сил в Україні». «І
саме до цього закликає фракція Партії регіонів», – резюмував А. Кінах (Анатолій Кінах:
Валютно-курсова політика держави – керована й стабільна // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11907).  –
2012. – 20.06).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
перший заступник голови Комітету Верховної Ради з питань законодавчого
забезпечення правоохоронної діяльності Володимир Олійник переконаний, що оцінку
законопроекту щодо скасування депутатської недоторканності має дати Конституційний
Суд. Про це він заявив у кулуарах парламенту 20 червня, коментуючи голосування
більшості за включення до порядку денного сесії та направлення на висновок КС проекту
закону про внесення змін до Конституції (щодо недоторканності) від опозиції.

«Ми прийняли таке рішення, щоб уникнути спекуляцій на цю тему. Будемо
підтримувати законопроекти щодо зняття депутатської недоторканності від опозиції,
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сподіваючись на те, що таку ж позицію буде займати й опозиція по відношенню до наших
законопроектів», – зауважив В. Олійник.

Він також наголосив на тому,  що фракція Партії регіонів підтримуватиме всі
законопроекти щодо скасування депутатської недоторканності за умови, що вони
матимуть юридичне обґрунтування.

Водночас парламентарій нагадав, що законопроект Віктора Януковича і Олександра
Лавриновича вже пройшов експертизу Конституційного Суду. Тепер КС має винести своє
рішення щодо законопроекту від опозиції.  «Ми вважаємо,  що треба дослухатися і до
рекомендацій Конституційного Суду, і Європейського Союзу, і Венеціанської комісії», –
резюмував політик (Володимир Олійник: Оцінку законопроекту щодо скасування
депутатської недоторканності має дати Конституційний Суд // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11909).  –
2012. – 20.06).

***

Народный депутат, заместитель председателя фракции Партии регионов в
Верховной Раде Вадим Колесниченко убежден, что парламентский комитет не может
лишать граждан Украины права использовать родной язык. Об этом он заявил, выступая
на слушаниях в Комитете ВР по вопросам духовности и культуры по поводу обсуждения
законопроекта об основах языковой политики.

Парламентарий обратил внимание присутствующих на пресс-релиз, подготовленный
Комитетом по вопросам культуры и духовности на комитетские слушания.  «Как можно
вести дискуссию, когда правовое невежество в этом документе просто сквозит?» –
задается вопросом политик.

В. Колесниченко привел как пример ряд ошибок, допущенных в пресс-релизе.
«Конвенция по защите прав национальных меньшинств занимается защитой
национальных меньшинств. А Европейская хартия региональных языков защищает языки,
которые исторически сложились и функционируют на одной территории. Это два разных
международных обязательства», – объяснил он.

По словам депутата, уже собрано более 100 тыс. подписей граждан Украины,
требующих принять законопроект о языках. «Я также могу предоставить десятки решений
областных, районных и сельских советов, требующих принятия этого закона. Так что, это
люди второго сорта? Они не имеют права быть услышанными?» – подчеркнул
парламентарий.

В. Колесниченко также напомнил, что фракция Партии регионов обратилась к
Председателю парламента с просьбой опубликовать текст законопроекта о языках в
«Голосе Украины». «И после 10 дней молчания В. Литвин заявил, что нет необходимости
публиковать этот документ, потому что он и так есть на сайте парламента. Но для того,
чтобы состоялось нормальное обсуждения законопроекта, а не передергивание, фракция
Партии регионов по своей квоте поставила задачу перед «Голосом Украины»
опубликовать тест закона, чтобы люди смогли увидеть, что вокруг этого документа, кроме
лжи, больше никто ничего не насаждал», – заявил он.

Также политик в очередной раз обратил внимание на то, что большую часть граждан
Украины лишают права на использование родного языка. Он привел примеры
сепаратистских настроений в Закарпатье, которые возникают из-за того, что
национальные меньшинства лишены возможности использовать свой язык. «Люди
пытаются защитить себя от национализма. И если мы заботимся о будущем нашего
государства, мы должны понимать эти вещи», – убежден парламентарий.

«Поэтому фракция Партии регионов повторно предлагает провести заседание
общенационального «круглого стола» со специалистами, с людьми, которые понимают,
что мы живем в многонациональном государстве. С теми, кто понимает, что если мы
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попытаемся уничтожать права части граждан Украины – это означает обречь украинское
сообщество на деградационные процессы», – подчеркнул В.Колесниченко.

Он также заявил, что Комитет по правам духовности и культуры взял на себя
обязанности Конституционного Суда и «суда инквизиции, и готов расстрелять всех, кто с
ним не согласен». Назвав подобные ультиматумы недопустимыми, В. Колесниченко
покинул комитетские слушания (Вадим Колесниченко: Парламентский комитет не
может лишать граждан Украины права использовать родной язык // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11924).
– 2012. – 20.06).

***

Партия регионов в «нормальных» отношениях с оппозицией. Об этом сказал лидер
фракции Партии регионов Александр Ефремов.

Как рассказал А. Ефремов, на данный момент идет сотрудничество Партии регионов
в парламенте в рамках парламентской работы с партией Арсения Яценюка.

«Мы принимаем решения на согласительных советах, принимаем решения по
вопросам. Мы в нормальных отношениях с оппозицией. Но двухсторонние
договоренности, кулуарные и подковерные переговоры мы не ведем. Каждый человек
должен отвечать за свое.  Может,  какие-то депутаты от Партии регионов и общаются
таким образом с депутатами «Фронта Змін»,  это не запрещено»,  –  сказал А.  Ефремов и
добавил, что «официально, от имени Партии регионов, точно никто не ведет
переговоров». «У нас нет озабоченности по поводу того, что кто-то там, отдельные
депутаты Партии регионов,  ведут какие-то переговоры с Яценюком.  Мы еще ни одного
человека не исключили из Партии регионов, даже если такое и было. У нас нормальная
обстановка в партийной организации, мы прислушиваемся ко всем точкам зрения и
вырабатываем общие положения исходя из того, что есть», – резюмировал А. Ефремов
(«Регионалам» не запрещают общаться депутатами от оппозиции // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/country_policy/108614.html). – 2012. – 20.06).

***

Народный депутат Украины, заместитель председателя парламентской
фракции Партии регионов Вадим Колесниченко заявил, что в новой Конституции
должны быть два государственных языка.  Об этом он сообщил во время брифинга в
кулуарах Верховной Рады 21 июня.

«Вчера начала свою работу Конституционная ассамблея. Главной темой обсуждения
было то, что в новой Конституции самым важным будет вопрос обеспечения и реализации
защиты прав человека, в том числе и прав человека на родной язык», – подчеркнул
В. Колесниченко.

«И во время работы Конституционной ассамблеи мы будем добиваться того, чтобы в
новую Конституцию вошла норма о том, что в Украине будет два государственных языка
– украинский и русский», – акцентировал внимание политик.

«Украина – многонациональное государство, где будут защищены права каждого
человека. И мы сделаем все, чтобы в нашей стране была стабильность, мир и
межнациональное согласие», – подытожил депутат-регионал (Вадим Колесниченко: В
новой Конституции должны быть два государственных языка // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11941).  –
2012. – 21.06).
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***

Найбільшим промахом опозиціонерів у формуванні їхньої інформаційної політики
став заклик бойкотувати чемпіонат Європи з футболу. Таку думку висловила народний
депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник
голови Комітету Верховної Ради з питань свободи слова та інформації Олена
Бондаренко.

«Нічого нового в своїй інформаційній політиці вони не вигадали. Політична вигода,
особистісний вузький інтерес, як і раніше, відчутно переважають над інтересами
звичайних українців», – сказала депутат. Проте, на думку О. Бондаренко, найбільшим
промахом опозиціонерів у формуванні їхньої інформаційної політики став заклик
бойкотувати Євро-2012, який згодом підхопили лідери багатьох європейських країн.

«Цим закликом вони підтвердили, що насправді хотіли чхати на репутацію країни та
одного з найскладніших щодо організації спортивних свят», – зауважила парламентарій.
«І не дивно, що саме завдяки такій «політиці» вони розгубили довіру виборців», –
резюмувала вона (Олена Бондаренко: Найбільшим промахом опозиції став заклик
бойкотувати Євро-2012 // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11936). – 2012. – 21.06).

***

Уровень защищенности прав потребителей в Украине должен соответствовать
нормам, которые успешно функционируют в Европейском Союзе. Об этом заявила
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, член Комитета
Верховной Рады по вопросам экономической политики Ирина Горина.

В частности, парламентарий напомнила, что Кабинет Министров одобрил проект
Концепции государственной политики в сфере защиты прав потребителей.
«Правительство предложило очень важную программу действий, прежде всего, в части
синхронизации законодательства Украины и Европейского Союза. Потому что, кроме
того, что мы создаем условия для отечественного производителя, выработки
стандартизации и продуктов сертификации, мы абсолютно четко должны также на всех
уровнях защитить права потребителей», – добавила она.

«Вне всякого сомнения, в связи с задачами, которые возникают перед Украиной
благодаря взятому курсу на улучшение благосостояния граждан, защита прав
потребителей является для правительства безусловным приоритетом № 1», – подытожила
И. Горина (Ирина Горина: Украина синхронизирует законодательство с Европой в
сфере защиты прав потребителей // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11940). – 2012. – 21.06).

***

На состоявшемся 20 июня первом заседании Конституционной ассамблеи была
создана Комиссия по вопросам правосудия. Вошедший в нее народный депутат, член
парламентской фракции Партии регионов Сергей Кивалов сказал, что при разработке
нового текста Конституции будет настаивать на введении избрания судей народом. А
назначение судей на должности, по его мнению, должно быть аннулировано.

«Работа Конституционной ассамблеи вошла в активную фазу – состоялось ее первое
заседание. Думаю, мы достаточно быстро и продуктивно поработаем и напишем проект
нового текста Конституции. Я лично буду заниматься разделом, регулирующим тему
правосудия», – отметил парламентарий.

По его словам, главное – судей обязательно надо выбирать, а не назначать. «Это
усилит независимость судьи от власти. И в то же время судья будет чувствовать себя
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ответственным перед людьми, приходящими в суд. Ведь именно от них будет зависеть его
будущая каденция.  Органы власти –  и Президент,  и парламент –  не должны принимать
участия в кадровых вопросах судей», – убежден народный депутат.

«Напомню, что Европейская комиссия «За демократию через право» (Венецианская
комиссия) в четырех своих заключениях рекомендовала Украине устранить властные
структуры от назначения судей.

Сейчас судей назначают. Ответственность за это возложена на Высшую
квалификационную комиссию судей и на Высший совет юстиции. Но это все же
назначение, а не выборы. А ведь не исключено, что назначаемая должность предполагает
зависимость от того, кто назначает и снимает. Мы хотим этого избежать. Это наша
твердая позиция, мы с этим шли на выборы и обязательно это сделаем», – разъяснил
политик.

Кроме того, С. Кивалов подчеркнул, что в программе Партии регионов есть пункт о
переходе к избранию судей. «Но для того, чтобы избирать судей, нужно изменить
Конституцию. Я лично как член Политсовета ПР буду делать все, чтобы соответствующая
норма Основного закона появилась. Социология показывает, что 87 % людей за то, чтобы
судьи избирались», – резюмировал он (Сергей Кивалов: В рамках работы
Конституционной ассамблеи сделаем все, чтобы судьи стали избираться, а не
назначаться // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11938). – 2012. – 21.06).

***

Додаткове виділення 11,8 млн грн на оплату праці науково-педагогічних
працівників, які беруть участь у зовнішньому незалежному оцінюванні, свідчить про
виконання соціальних зобов’язань влади. На цьому акцентував увагу народний депутат,
член парламентської фракції Партії регіонів, голова Комітету Верховної Ради з
питань науки і освіти Максим Луцький, коментуючи ухвалення змін до Закону «Про
Державний бюджет України на 2012 рік» щодо оплати праці науково-педагогічним
працівникам, залученим для проведення ЗНО.

Народний депутат відзначив, що «здійснення своєчасно та в повному обсязі виплати
заробітної плати науково-педагогічним та педагогічним працівникам, залученим для
проведення ЗНО, є соціально орієнтованим кроком влади».

«Влада звертає увагу на роботу вчителів та викладачів і цінує їхню працю. Я вважаю,
що цей крок можна також віднести до продовження реалізації соціальних ініціатив
Президента,  які сьогодні виконуються і які підтримує суспільство»,  –  резюмував
М. Луцький (Максим Луцький: Додаткове виділення 11,8 млн грн на оплату праці
педагогів, задіяних у ЗНО, свідчить про виконання соціальних зобов’язань влади //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11985). – 2012. – 22.06).

***

Партия регионов (ПР) не собирается вводить правило персонального голосования
каждого депутата и не поддержит уголовную ответственность за его нарушение, как это
предлагает оппозиция. Об этом заявил председатель фракции ПР Александр Ефремов.

«Оппозиция предлагает привлекать к уголовной ответственности тех депутатов,
которые не будут голосовать персонально. Я предлагаю им первый шаг в этом
направлении. Во время голосования за депутатскую неприкосновенность Яценюка не
было в зале, а его карточка голосовала. Поэтому они должны подать в суд, чтобы принять
решение по одному из своих лидеров», – сказал Ефремов (ПР не собирается вводить
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правило персонального голосования // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=100219). – 2012. – 22.06).

***

Напрацювання Конституційної асамблеї відображатимуть консолідовану думку
суспільства. На це звернув увагу народний депутат, член парламентської фракції
Партії регіонів, представник Президента України у Верховній Раді Юрій
Мірошниченко, коментуючи перше засідання Конституційної асамблеї.

«Конституційна асамблея – це консультативно-дорадчий орган при Президентові
України. Глава держави як суб’єкт законодавчої ініціативи має право, за Конституцією,
вносити зміни або ставати ініціатором змін до Основного закону. Він проявив політичну
волю і запросив до цієї роботи «кращі мізки» країни й міжнародної спільноти», –
наголосив народний депутат.

Він зауважив, що до Конституційної асамблеї входять найбільш авторитетні фахівці
в галузі права, представники громадських організацій, вітчизняні та міжнародні експерти,
представники політичних партій.

«Це експертно-громадський орган, який буде працювати в режимі конституційно-
дорадчого органу і розробить пропозиції, що розглядатиме Верховна Рада», – додав
Ю. Мірошниченко.

Парламентарій зазначив, що Президент звертає увагу на недосконалості в
законодавстві, які стали очевидними. «Йдеться про ефективність роботи органів місцевого
самоврядування, розширення їх прав, можливостей, забезпечення ресурсної бази, про
правову систему, яка піддається критиці як з боку українського суспільства, так і
експертів міжнародної спільноти. Йдеться також про цілий ряд моментів, пов’язаних із
взаємодією органів влади», – пояснив політик.

«Глава держави буде модератором цього процесу. Тобто напрацювання
Конституційної асамблеї, як консолідованої думки суспільства, він як суб’єкт
законодавчої ініціативи презентуватиме Верховній Раді. А парламент уже буде
ухвалювати відповідні рішення щодо змін до Конституції відповідно до 13  розділу
Основного закону», – сказав він.

«З процесу не будуть виключені ані сектор суспільства, ані Президент як гарант
Конституції, ані парламент як єдиний законодавчий орган. Таким чином, ми маємо
максимально консолідовану і консенсусну форму внесення змін до Конституції й
ухвалення її нової редакції», – резюмував політик (Юрій Мірошниченко: Конституційна
асамблея – максимально консолідована і консенсусна форма внесення змін до
Основного закону // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11992). – 2012. – 22.06).

***

Деньги, которые вуз зарабатывает, он зарабатывает как государственная структура.
Ректорами некоторых вузов Украины подавалась идея передачи контроля над бюджетами
высших учебных заведений непосредственно ими же, но логики в таком подходе нет,
считает народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, член
Комитета Верховной Рады по вопросам науки и образования, советник Министра
образования и науки, молодежи и спорта Сергей Баранов-Мохорт.

«Нет логики в таком подходе.  Деньги на бюджет вуза выделяются из
государственного бюджета. Соответственно, и контроль над этим деньгами должно
осуществлять государство через соответствующие государственные контролирующие
органы. Более того, те деньги, которые вуз зарабатывает, он зарабатывает как
государственная структура. В этой ситуации с целью стимулирования логично, чтобы вуз

http://expert.org.ua/?st=3&id=100219
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11992


36

имел больше свободы при расходовании этих средств. Но свобода должна касаться
направлений расходования. А контроль должен оставаться за государством», – считает он.

«Государство, зная, что средства вузами расходуются эффективно, имеет основания
для увеличения государственного финансирования», – отметил народный депутат.

Кстати, как сообщил С. Баранов-Мохорт, «удельный вес» государственного
финансирования высшего образования является одним из критериев при определении
рейтингов стран с лучшим высшим образованием.

«К слову, в одном из прошлогодних интервью я приводил анализ результатов
проверок со стороны КРУ и Налоговой администрации вузов Украины, в итоге
приведшим к простой формуле: «Чем больше сумма нарушений в вузе, тем больше
ректору вуза хочется свободы (автономии, демократии и т.д.)», – резюмировал
парламентарий (Сергей Баранов-Мохорт: Контроль за бюджетом вуза должен
оставаться за государством // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11997). – 2012. – 22.06).

***

Партия регионов приветствует инициативы относительно поддержки учреждений,
входящих в национальную систему здравоохранения. Такое мнение озвучила народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов Юлия
Ковалевская, комментируя проект постановления «О поддержке национальных
учреждений здравоохранения», зарегистрированный 22 июня Н. Томенко.

Парламентарий уверена, что в системе здравоохранения Украины работают
достаточно квалифицированные специалисты, которые оказывают медицинскую помощь
на высоком профессиональном уровне всем пациентам, независимо от званий и регалий.
При этом она признала, что пока еще в системе здравоохранения Украины есть
недостатки, связанные, в основном, с организацией предоставления медицинской помощи.

«Именно на решение существующих проблем и направлена медицинская реформа,
реализуемая сейчас в стране», – добавила политик.

В то же время народный депутат выразила недоумение в связи с тем, что подобная
законодательная инициатива и призывы ко всем лечиться в национальных учреждениях
здравоохранения исходят от оппозиционера Н. Томенко.

Ю. Ковалевская заявила, что ее поражает лицемерие представителей оппозиции,
которые декларируют поддержку национальным учреждениям охраны здоровья. По ее
мнению, в первую очередь подобные призывы должны быть обращены к самой
оппозиции.

«Ю. Тимошенко, которую объединенная оппозиция называет своим лидером, самым
откровенным образом демонстрирует пренебрежение украинскими врачами, допуская к
своему лечению исключительно иностранных медиков. Интересно, как соотносятся
призывы господина Томенко с тем фактом, что обследовать и лечить Юлию Тимошенко
приезжало уже несколько иностранных врачей, и даже буквально сегодня к ней прилетел
председатель правления немецкой клиники «Шарите»?» – поинтересовалась в завершение
парламентарий (Юлия Ковалевская: Оппозиции следует начинать реализацию всех
своих инициатив с себя // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/12037). – 2012. – 23.06).

***

Народний депутат України, голова парламентської фракції Партії регіонів
Олександр Єфремов переконаний, що об’єднана опозиція – це обман виборців.

Парламентарій повідомив, що йому незрозумілий формат об’єднання опозиційних
партій.  «Кожен новий лідер,  який приходить туди,  ставить якісь умови.  І ми бачимо,  що

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11997
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формується такий же варіант, який був створений при «Нашій Україні». Це ті ж самі
люди, ті ж самі лідери, і буде той же результат», – підкреслив він.

Єфремов також вважає,  що складно чогось чекати від людей,  які прийшли на хвилі
своєї політичної сили до парламенту і вже за кілька місяців зруйнували цю політичну силу
і розбіглися.

«А потім вони під нові вибори створюють нову програму і намагаються обдурити
людей, кажучи, що вони тепер інші. Я вважаю, що цей проект (об’єднана опозиція. – Ред.)
є обманом і нічого позитивного для держави не принесе.  Що,  до речі,  підтверджує й
останнє соціологічне опитування, де лідирує Партія регіонів, потім – об’єднана опозиція,
але у них є тенденція до падіння рейтингів, а в Кличка спостерігається тенденція до
зростання рейтингів. Я вважаю, що пройде зовсім небагато часу, і Кличко обжене
опозицію», – заявив депутат.

Відповідаючи на питання журналістів, чи будуть вливатися в Партію регіонів інші
політичні сили, Єфремов сказав:

«Якщо до нас звертаються інші політичні сили, то ми, як правило, ведемо з ними
конструктивний діалог. Ми виступаємо за те, щоб навколо Партії регіонів об’єднувалися
як громадські організації, так і політичні. При цьому ми ставимо одну умову, щоб не було
ніякого обману. Ми готові працювати з іншими політичними силами, коли вони
сприймають позицію Партії регіонів» (Єфремов: Об’єднана опозиція – це обман
виборців, Кличко її обжене // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/163363-yefremov-
obyednana-opoziciya-ce-obman-viborciv.html). – 2012. – 24.06).

***

Профільні Комітети Верховної Ради затягують розгляд антикризових
законопроектів, внесених фракцією Компартії. Про це під час засідання погоджувальної
ради сказав керівник фракції комуністів у Верховній Раді Петро Симоненко.

«На жаль, з лютого ці законопроекти практично не розглядалися у комітетах і не
надаються відповідні рішення, щоб Верховна Рада могла визначився щодо них», –
наголосив П. Симоненко.

Лідер Компартії зауважив, що фракція внесла на розгляд парламенту законопроект
про місцеве і регіональне самоврядування, який покликаний вдосконалити роботу
місцевих органів влади. «Комітет його не розглядає, рішення відсутнє», – наголосив
П. Симоненко.

Водночас профільний комітет не розглянув законопроект народних депутатів від
Компартії щодо запровадження державної монополії на виробництво алкогольних та
тютюнових виробів.

«На жаль,  комітет не розглянув наш законопроект про державну підтримку
наукоємних виробництв в Україні», – зауважив П. Симоненко.

Також лідер Компартії привернув увагу до законопроекту про посилення державних
гарантій щодо розвитку прикладних наук в Україні,  який також досі не розглянутий
відповідним комітетом (Петро Симоненко: Профільні комітети гальмують розгляд
антикризових законопроектів Компартії // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petro-simonenko-profilni-komiteti-galmuyut-rozglyad-antikrizovix-
zakonoproektiv-kompartiї/). – 2012. – 18.06).

***

Фракція Компартії обурена відмовою Комітету Верховної Ради з питань культури
та духовності підтримувати проекти постанов про відзначення ювілеїв видатних
українських письменників Ярослава Галана та Степана Тудора. Про це під час засідання
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погоджувальної ради сказав керівник фракції комуністів у Верховній Раді Петро
Симоненко.

«Фракція Компартії внесла пропозицію про відзначення 110-ї річниці з дня
народження Ярослава Галана.  Але профільний комітет відмовляється від того,  аби це
рішення було прийнято. Але ж Галан відомий не тільки в Україні, але й за її межами.
Також комітет не підтримав нашу постанову про відзначення 120-річчя Степана Тудора –
видатної людини. Тому фракція Компартії наполягає розглянути ці проекти постанов», –
наголосив П. Симоненко (Петро Симоненко: фракція КПУ обурена позицією
парламентського комітету з культури та духовності // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petro-simonenko-frakciya-kpu-oburena-poziciyeyu-parlamentskogo-
komitetu-z-kulturi-ta-duxovnosti/). – 2012. – 18.06).

***

Фракція Компартії пропонує заслухати під час «години уряду» у Верховній Раді
інформацію міністра аграрної політики та продовольства Миколи Присяжнюка щодо
ситуації в аграрному секторі. Про це під час засідання погоджувальної ради сказав голова
фракції комуністів у Верховній Раді Петро Симоненко.

«Ми говорили о необхідність заслухати інформацію міністра агропромислового
комплексу – це цілком природно. Сьогодні треба розібратися, чим ми будемо годувати
наших людей у наступному році, і чи буде зерно про яке так часто говорили?» – зазначив
П. Симоненко.

Також він нагадав, що фракція Компартії внесла на розгляд парламенту
законопроект про розвиток кооперації у сільському господарстві України. «Треба
створити умови для можливості об’єднання у кооперативи і повернення України на шлях
великотоварного виробництва. Це дасть можливість забезпечити продовольчу безпеку
країни», – наголосив П. Симоненко (Комуністи пропонують заслухати у парламенті
аграрного міністра // Компартія України (http://www.kpu.ua/komunisti-proponuyut-
zasluxati-u-parlamenti-agrarnogo-ministra/). – 2012. – 18.06).

***

Законопроект про податок на розкіш, розроблений фракцією КПУ, запроваджує
більш жорсткі обмеження, ніж подібний урядовий документ. Про це повідомив народний
депутат України від фракції Компартії України Валерій Бевз.

За словами комуніста,  якщо порівнювати ці два документи,  то законопроект від
Компартії передбачає більш широкий спектр предметів розкоші.

«Мова піде не тільки про літаки та гелікоптери,  а й про шуби і коштовності»,  –
зазначив парламентар.

Валерій Бевз пояснив, що під оподаткування будуть підпадати всі предмети, вартість
яких перевищує 15 тис. грн.

«Тобто, наш законопроект чітко встановлює критерії оцінки і відповідний податок,
залежно від предмета. В урядовому законопроекті цей критерій плаває, і обмеження не
такі жорсткі», – додав депутат.

Крім того, за словами В. Бевза, документ комуністів враховує і всі предмети розкоші,
зареєстровані за межами України (Валерій Бевз: КПУ пропонує оподатковувати не
лише літаки та гелікоптери, а й шуби і коштовності // Компартія України
(http://www.kpu.ua/valerij-bevz-kpu-proponuye-opodatkovuvati-ne-lishe-litaki-ta-gelikopteri-
a-j-shubi-i-koshtovnosti/). – 2012. – 19.06).

http://www.kpu.ua/valerij-bevz-kpu-proponuye-opodatkovuvati-ne-lishe-litaki-ta-gelikopteri-a-j-shubi-i-koshtovnosti/
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***

Реалізація соціальних програм неможлива без чіткої економічної політики держави,
яка сьогодні відсутня. Про це заявив народний депутат від фракції Компартії України
Олександр Голуб.

«Ми трішки забули про те, що економіка – це не тільки бізнес. І соціальні ініціативи
– це не тільки зарплати і пенсії. Це і ціни, і рівень тарифів. А соціальні запити ніякий
бізнес, ні відповідальний, ні безвідповідальний, не потягне без держави», – сказав він.

У той же час народний депутат зазначив, що в даний час в країні відсутні системні
економічні перетворення – немає чітких державних програм з розвитку наукомісткого
виробництва. До того ж, досі не введений податок на розкіш.

Саме тому, переконаний він, «ніяка соціальна політика не запрацює».
«Те, що нам сьогодні пропонує Тігіпко – це просто банальна роздача грошей перед

виборами, яке через певний час призведе до соціального дефолту», – переконаний
О. Голуб (Олександр Голуб: Соцпрограми не виконати без чіткої економічної
політики // Компартія України (http://www.kpu.ua/oleksandr-golub-socprogrami-ne-
vikonati-bez-chitkoї-ekonomichnoї-politiki/). – 2012. – 19.06).

***

Очередным абсурдным законопроектом правительства предлагается ввести личную
материальную ответственность каждого трудящегося украинца за эффективность работы
правительства. Очевидно, власть Украины считает, что трудящиеся виноваты в том, что
они – не буржуазия.

Так народный депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ
Евгений Царьков прокомментировал новость о том, что Кабмин подготавливает
очередной одиозный законопроект – о солидарной ответственности. Согласно этому
документу, из отчислений каждого работающего украинца будет создаваться фонд для
погашения задолженности по зарплате на госпредприятиях. Об этом рассказал вице-
премьер министр социальной политики Сергей Тигипко, напомнив, что в ближайший год
для погашения задолженности по зарплате на госпредприятиях необходимо будет собрать
порядка 1 млрд грн.

Показательно, что правительственный законопроект, фактически, предполагает
ввести не только личную, но и одностороннюю ответственность трудящихся за
эффективность работы правительства. «Выходит, если правительство не в состоянии
обеспечить погашение долгов по зарплатам на госпредприятиях, то граждане обязаны
будут отдавать на это часть своих зарплат, – объясняет парламентарий. – Если же
правительство волшебным образом вспомнит, что оно «правительство профессионалов» и
найдет верные решения для погашения задолженностей, то… граждане все равно будут
отчислять средства».

Как отметил депутат-коммунист, политика так называемой солидарной
ответственности допустима,  но только в том случае,  если она проводится грамотно и
честно, а не является, как это происходит в Украине, очередной попыткой перебросить все
обязательства с олигархии на нищих людей труда. «Подобные фонды, называемые «кассы
взаимопомощи», существуют по всему миру, – рассказал Е. Царьков. – Но создают их
обычно профсоюзы и отчисления средств в них – добровольные. Но я понимаю, почему
Сергей Леонидович не хочет добровольных отчислений – это ведь, с его точки зрения, так
не либерально, так не демократично…».

«Сейчас государство у нас буржуазное, оно защищает интересы исключительно
буржуазии,  –  продолжил Е.  Царьков.  –  А значит было бы справедливо,  если бы и за
неэффективную работу буржуазного государства платила буржуазия. Однако она не хочет
платить. А Тигипко не хочет заставлять ее – не хочет облагать налогами. Вместо этого, он

http://www.kpu.ua/oleksandr-golub-socprogrami-ne-vikonati-bez-chitko�-ekonomichno�-politiki/
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предпочитает брать деньги у нищих. Ведь благодаря Тигипко Украина имеет Налоговой
кодекс,  по которому крупный бизнес платит налогов меньше,  чем в США.  Благодаря
Тигипко мы имеем проект налога на роскошь, который, фактически, позволяет богачам
избегать этого налога, и перекладывает расходы по нему на плечи трудящихся. Благодаря
Тигипко мы имеем налог на операции с оффшорами, которые охватывают всего лишь 5 %
всех офшорных операций и не затрагивают счета, расположенные в самой крупной
оффшорной зоне – Кипре. И теперь он хочет, чтобы простой народ платил за то, что
правительство не может погасить долги на госпредприятиях. Хотя очевидно и не
подлежит оспариванию то, что взяв деньги у олигархов – в качестве налогов, которые они
обязаны платить, но не платят, – можно было бы решить эту проблему. Мы неоднократно
призывали к этому руководство страны. Но вы видите, как оно реагируют на эти призывы.
Никак. Только продолжает усложнять жизнь простым украинцам».

Но Тигипко ведь не какой-то там злодей-одиночка. Он – часть правительства, вице-
премьер и заместитель председателя Партии регионов. «Трудящиеся должны понимать –
до тех пор, пока большинство в парламенте будут составлять представители буржуазных
партий, народу придется платить налоги на «принадлежность к трудовому классу», а
буржуазное правительство и дальше будет защищать интересы эксплуататорских
классов», – подытожил Е. Царьков (Евгений Царьков: Политика солидарной
ответственности допустима только в том случае, если она проводится грамотно и
честно // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-politika-solidarnoj-
otvetstvennosti-dopustima-tolko-v-tom-sluchae-esli-ona-provoditsya-gramotno-i-chestno/).  –
2012. – 19.06).

***

Обещание вице-премьера Сергея Тигипко повысить социальные выплаты и пенсии
уже в следующем году – не более, чем кость, которую кинули избирателям. Об этом
заявил народный депутат Украины, первый секретарь Одесского обкома КПУ
Евгений Царьков.

Как известно, вице-премьер-министр-министр социальной политики Сергей Тигипко
заявил, что в 2013–2014 гг. правительство планирует увеличивать все социальные
выплаты и пенсии. «2013–2014 гг. станут годами роста социальных выплат, в первую
очередь пенсий», – подчеркнул вице-премьер.

По его словам, дополнительные средства для этого будут найдены благодаря
проведению легализации рынка труда и заработных плат.

«Логика господина Тигипко мне не понятна. Во-первых, повышение социальных
выплат и пенсий само по себе трудно представить, учитывая сколько денег правительство
«вбухало» в проведение ЕВРО. И ожидаемая окупаемость чемпионата за счет наплыва
туристов и отчислений в бюджет будет намного меньше потраченных средств. А, кроме
того, не стоит забывать о МВФ и его требованиях по возвращению кредита. То же
очередное повышение тарифов на услуги ЖКХ нивелирует любое повышение
соцвыплат», – отметил Е. Царьков.

Во-вторых, по мнению коммуниста, получение дополнительных средств, которые,
как обещает министр соцполитики, будут получены благодаря легализации зарплаты,
также невозможно.

«Дело в том, что правительство делает все, чтобы не допустить вывода зарплат из
тени.  Не стоит забывать,  что сегодня Тигипко заботится об интересах таких же,  как он,
олигархов, а потому вредить себе он не будет. Тут кстати, следует вспомнить его вариант
налога на роскошь. Это предложение впервые озвучили коммунисты, проработали все
мелочи. Но министр, украв идею, обезобразил ее до неузнаваемости, хотя, впрочем, от
внимательного взгляда не укроется, что основной удар примут на себя как раз не богатые,
а средний и бедный классы. Поэтому еще раз подчеркиваю – легализацию зарплаты
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Тигипко в нужном виде не проведет. Это просто очередное ничего не стоящее обещание с
целью задобрить избирателей», – резюмировал Е. Царьков (Евгений Царьков: Тигипко
кинул избирателям очередную кость // Компартія України (http://www.kpu.ua/evgenij-
carkov-tigipko-kinul-izbiratelyam-ocherednuyu-kost/). – 2012. – 19.06).

***

Кабінет Міністрів не пропонував жодних системних пропозицій щодо змін Закону
України про засади проведення пенсійної реформи. Про це сказав перший заступник
голови Комітету Верховної Ради з питань пенсіонерів, ветеранів та інвалідів Петро
Цибенко.

«Не торкаючись засад закону про пенсійну реформу, вносяться окремі зміни, які,
втім, не змінюють його антипенсіонерської сутності. Ці косметичні зміни не впливають на
системні положення цього закону. Сьогодні всі зусилля спрямовані на ліквідацію
дефіциту бюджету Пенсійного фонду, адже бездефіцитність Пенсійного фонду є однією з
умов запровадження накопичувальної складової пенсійної реформи.  І цю модель
пенсійного забезпечення уряд не збирається змінювати», – наголосив П. Цибенко.

Водночас парламентар вважає, що нинішній закон про пенсійну реформу є
неефективним, тому ситуацію навколо пенсійного забезпечення громадян можна
виправити лише за допомогою ухвалення нового законодавчого акту про пенсійне
забезпечення.

«Змінити характер цього антипенсіонерського, антиветеранського закону за
допомогою якихось невеликих змін практично неможливо. Уряд, який ініціював
законопроект про пенсійну реформу, не дасть змінити його на користь ветеранів.
Концепція збільшення пенсійного віку була хибною, тому цю ситуацію можна змінити
лише через ухвалення нового пенсійного закону», – зазначив перший заступник голови
парламентського комітету.

Крім того, П. Цибенко запропонував уніфікувати пенсійні програми, які діють в
Україні, з метою підвищення ефективності роботи пенсійної системи.

«Одна з проблем сучасного пенсійного забезпечення полягає в тому, що у країні діє
безліч пенсійних програм. Сьогодні пенсійне законодавство регулюється 24 законами. У
даній ситуації апріорі не можна домогтися навіть відносної справедливості в пенсійному
забезпеченні. Перспектива полягає в тому, аби на першому етапі спробувати звести ці
24 програми хоча б до двох-трьох, а потім привести всіх до єдиного пенсійного закону, у
якому передбачити пенсійне забезпечення всіх категорій», – наголосив П. Цибенко
(Петро Цибенко: Уряд не пропонував системних змін до пенсійного законодавства //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petro-cibenko-uryad-ne-proponuvav-sistemnix-
zmin-do-pensijnogo-zakonodavstva/). – 2012. – 19.06).

***

Фракція Компартії у Верховній Раді вимагає вирішити проблему забруднення
водойм каналізаційними стоками у Золотоніському районі Черкаської області. Про це з
парламентської трибуни заявив народний депутат від Компартї Сергій Гордієнко.

За словами С. Гордієнка, до депутатської фракції комуністів Золотоніської районної
ради Черкаської області звернулися мешканці окремих хуторів, які просять допомоги у
вирішенні екологічної проблеми, яка склалась у районі.

«Ще у минулому столітті внаслідок припинення роботи очисних споруд міста
Золотоноші розпочалося забруднення поверхні вод і оточуючого середовища, що
призвело до надзвичайної ситуації у 1992 р. З тих пір пройшло два десятиріччя, і
неочищені стоки течуть річками та відкритими каналізаційними каналами у Кременчуцьке
водосховище. На шляху стоку нечистот розташовані хутори, села, городні кооперативи.
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Це призвело до забруднення грунтових вод, екологічної катастрофи і неможливості
нормального проживання населення у прилеглих населених пунктах» – зазначив
С. Гордієнко.

Народний депутат наголосив, що у Золотоніському районі Черкаської області
погіршується якість питної води та ускладнюється санітарно-епідеміологічна ситуація.

«Люди вимагають вжиття дієвих заходів від уряду, від Генеральної прокуратури, від
міністерства екології та природних ресурсів, державної санітарно-епідеміологічної служби
Черкаської області. Вони просять негайно вивчити ситуацію, яка склалась внаслідок
багаторічного скиду неочищених каналізаційний стоків, виготовити проектно-кошторисну
документацію на ремонт чи будівництво очисних споруд», – наголосив він (Сергій
Гордієнко закликав владу вирішити екологічну проблему у Золотоніському районі
Черкащини // Компартія України (http://www.kpu.ua/sergij-gordiyenko-zaklikav-vladu-
virishiti-ekologichnu-problemu-u-zolotoniskomu-rajoni-cherkashhini/). – 2012. – 20.06).

***

7 июня фракция коммунистов в Верховной Раде единогласно проголосовала за
законопроект № 10456 «О государственной поддержке сельского хозяйства Украины»,
который сейчас находится на подписи у Президента. Закон предусматривает, в том числе,
и регулирование государством закупочных цен на молоко.

Подчёркивая важность данного закона, лидер фракции Компартии в ВР Украины
Пётр Симоненко отметил, что коммунисты всегда выступали за государственный
контроль над ценами и качеством на продукты питания и лекарства, а также над сырьём
для их производства. Фракция КПУ в ВР неоднократно подавала соответствующие
законопроекты. Именно поэтому фракция КПУ единогласно поддержала принятие этого
важного для селян закона.

«Отсутствием государственного регулирования и альтернативы в виде, например,
потребительской кооперации, пользуются перекупщики и спекулянты, которые сбивают
цены на молоко ниже себестоимости. Недопустимо, чтобы цена молока была дешевле
газированной воды. Селяне отказываются держать коров в своих хозяйствах, потому что
производство молока становится невыгодным. Так, только за последний год молочная
отрасль потеряла ещё 8 % поголовья, а из надоенных 11,3 млн т только 4,5 млн т попало
на переработку.  Для примера,  в Белоруссии из надоенных 6,2  млн т молока,  6  млн т –
перерабатываются», – отметил П. Симоненко.

Коммунисты настаивают, что такого рода законопроекты должны вступать в
действие как можно быстрее, а потому требуют от президента немедленного его
подписания, а от министра аграрной политики – разработки чётких и понятных
механизмов государственного контроля над ценами, назначения ответственных за
реализацию этого направления.

По мнению коммунистов, у принятого закона «О государственной поддержке
сельского хозяйства Украины» должна появиться юридическая норма, определяющая
административное, а может и уголовное наказание за закупку молока без письменных
договоров, что позволяет скупщикам обманывать селян и государство и уходить от
контроля и ответственности.

П. Симоненко также подчеркнул, что правительству было бы значительно проще
решать проблемы молочной отрасли, если бы была принята предложенная КПУ
программа восстановления кооперативного движения на селе. Фракция КПУ не только
предложила четкую программу действий, но и внесла в парламент законопроекты,
упрощающие создание сельскохозяйственных кооперативов и крупных государственных
холдингов,  которые бы,  работая на рынке молочной продукции,  закупали бы молоко
напрямую молоко у селян по реальной себестоимости и вытиснили б с этого рынка
спекулянтов и перекупщиков.
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«Принятие этих мер и чёткое выполнение законов,  за которые мы уже
проголосовали, позволит спасти село от вымирания и обеспечит продовольственную
безопасность страны», – убежден лидер коммунистов (Петр Симоненко: По закону
государство обязано контролировать цены на молоко, вопрос – когда это
произойдёт? // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-po-zakonu-
gosudarstvo-obyazano-kontrolirovat-ceny-na-moloko-vopros-–-kogda-eto-proizojdyot/). –
2012. – 20.06).

***

Внесення змін до Конституції має залишитися правом виключно парламенту. Про це
заявив народний депутат України від КПУ Валерій Бевз, коментуючи перше засідання
Конституційної асамблеї (КА) при Адміністрації Президента України. На його думку, КА
повинна діяти виключно як експертний орган.

«Вона може напрацьовувати певні пропозиції, направляти їх Президенту, а вже він
передавати парламенту. Саме це передбачено всіма нашими законами і тією ж
Конституцією», – підкреслив комуніст.

На переконання В. Бевза, фракція КПУ вважає, що делегувати комусь повноваження,
пов’язані із зміною Конституції, протизаконно (Валерій Бевз: Внесення змін до
Конституції має залишитися правом виключно парламенту // Компартія України
(http://www.kpu.ua/valerij-bevz-vnesennya-zmin-do-konstituciї-maye-zalishitisya-pravom-
viklyuchno-parlamentu/). – 2012. – 20.06).

***

Народний депутат від КПУ Олександр Голуб пояснив, чому комуністи вважають
себе опозиції. Тільки комуністи мають чіткий план виходу зі складної економічної
ситуації.

«Жодної більшості у комуністів в уряді немає,  крім того,  у складі уряду немає
жодного члена КПУ. Це було принципове рішення фракції, коли ми приймали рішення
про входження в більшість», – запевнив Голуб, відповідаючи на запитання, чому КПУ
критикує владу, хоч і входить до провладної більшості.

Нардеп додав:  «До речі,  кажучи про те,  чому ми туди входили.  Це було абсолютно
відкрито, легально і гласно. Ми підписали з Віктором Януковичем абсолютно чітку
відкриту угоду, з конкретними пунктами. Після цього пленум ухвалив рішення те, яке є».

Відповідаючи на уточнююче запитання, чи виконується ця угода, комуніст зазначив:
«На жаль,  ні.  За що ми і критикуємо.  Тому що змінилася Конституція,  і коаліції вже
юридично не існує».

«Ми не просто себе називаємо опозицією, ми – альтернатива. Ми сьогодні
пропонуємо зовсім іншу політичну систему країни. Не існує якоїсь моделі, яку можна
було б механічно перенести у ту, чи іншу країну. Кожна країна проходить свій історичний
шлях, свій досвід. І на його базі створює найефективнішу або потрібну модель», –
розповів нардеп.

«Крім того,  ні в Партії регіонів,  ні в БЮТ механізму соціальних виплат немає.  Ці
механізми є у нас»,  –  підкреслив депутат від КПУ («Ми не просто себе називаємо
опозицією, ми – альтернатива» – комуніст // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/162627-mi-ne-prosto-sebe-nazivayemo-opoziciyeyu-mi.html). – 2012. –
20.06).
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***

Фракция Компартии требует от Министерства иностранных дел Украины
немедленно вмешаться в ситуацию, которая сложилась вокруг репрессий в отношении
украинских граждан со стороны действующего правительства Ливии. Об этом с
парламентской трибуны заявил народный депутат от Компартии Евгений Волынец.

«Наши сограждане почти целый год томятся в ливийских застенках. С тех пор
украинская сторона успела в знак жеста доброй воли отправить два самолета
гуманитарной помощи, бригаду саперов и даже взять на лечение раненных ливийских
боевиков. Но эти действия принесли свободу лишь четырем украинцам. В обмен на
остальных ливийские власти потребовали еще и роскошный самолет покойного лидера
Ливии, оценивая его в 25 млн дол. Видимо, для них он более ценный, чем жизни наших
19 соотечественников. Отечественные дипломаты продолжают расписываться в
собственной несостоятельности, а нелегитимное правительство Ливии, клянущееся в
демократии и толерантности, продолжает подобно варварским племенам требовать выкуп
за свободу наших граждан», – отметил Е. Волынец.

Он подчеркнул, что большинство украинцев, которые попали в плен ливийского
правительства, являются пожилыми людьми и они боятся не дожить до окончания
тюремного срока, так как в тюрьмах Ливии царят нечеловечные условия.

«Сегодня мы не видим результатов работы украинского МИД. Наши сограждане
брошены на произвол судьбы, они оказались ненужными своей стране. Украина должна
занять более жесткую позицию по отношению к правительству Ливии, насильно
удерживавшему в заложниках наших земляков, и если потребуется – разорвать
дипломатические отношения с Ливией. Грош цена правительству, которое не способно
заступиться за своих граждан», – заявил народный депутат (Коммунисты требуют от
МИД Украины вмешаться в ситуацию вокруг украинских заложников в Ливии //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-trebuyut-ot-mid-ukrainy-vmeshatsya-v-
situaciyu-vokrug-ukrainskix-zalozhnikov-v-livii/). – 2012. – 22.06).

***

У ході прес-конференції народний депутат України від фракції Народної Партії
Олег Зарубінський дав особисту оцінку позитивним і негативним наслідкам «Євро-2012»
для України. Зокрема, він зазначив, що для нього була абсолютно не прийнятною та
кампанія інформаційного характеру, яка передувала чемпіонату, щодо того, що «Євро»
стане для України не святом, а катастрофою. «Відбувалося негативне моральне
нагнітання, але на тлі очікування Апокаліпсису, і, навіть, прагнення того, щоб трапилося
щось погане, все просто чудово! Я відчуваю позитивну атмосферу і оцінюю «Євро-2012»,
як справжнє свято і для України, і для фанів, які приїхали», – наголосив він. Народний
обранець упевнений, що проведення у нас чемпіонату зіграє позитивну роль у житті
держави і концепт «Було б гарно, як би сталося щось погане» не реалізується.

Щодо економічної складової, пан Зарубінський наголосив, що він бачить реальний
результат від того,  на що були використані бюджетні кошти і це,  в свою чергу,
безперечно, матиме значні позитивні наслідки для країни: «Закінчиться «Євро-2012», але
в Україні залишиться аеропорти, нові термінали, стадіони, транспортні розв’язки,
нормальні шосе, дороги, готелі, інфраструктура. Відтак, «Євро-2012» має принести
користь і зважаючи на вищезазначені здобутки, його наслідки будуть серйозними,
солідними і апокаліпсичні настрої, які нам нав’язувалися, не спрацюють» (Олег
Зарубінський: «Вважаю, «Євро-2012» має принести користь і його наслідки будуть
серйозними, солідними» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=20&ArticleID=16150&). –
2012. – 20.06).
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***

Варто починати зміни з себе самих, а не ангажувати публіку мовним питанням. Про
це сказав народний депутат України, заступник голови фракції Народної Партії у
Верховній Раді України Олег Зарубінський в ході зустрічі з представниками
Чернігівських ЗМІ, коментуючи гострі суперечки, що точаться навколо законопроекту про
мови. «Я, особисто, не голосував за даний законопроект. Це є моя позиція. І фракція,
представником якої я є, також його не ініціювала, – зазначив він. – Але, коли я чую гучні
заклики до консолідації суспільства і посилення української мови, мені хочеться
звернутися до всіх – і політиків, і журналістів, і звичайних людей – із проханням
припинити філософську і абстрактну полеміку з цього питання і заклики до мітингів, не
ангажувати публіку дуже зручним мовним питанням, а починати змінювати в цьому плані
самих себе: розмовляти (і не лише в присутності камер, а й в побуті) українською мовою,
видавати газети і журнали, навчати своїх дітей українській мові в українських школах, а
не відправляти їх вчитися закордон». Народний обранець упевнений, що популяризувати
українську мову кожен має на власному прикладі.

Як голова Комітету Верховної Ради України з питань прав людини, національних
меншин і міжнаціональних відносин, О. Зарубінський, відповідаючи на питання
журналістів про те, яка нація (відповідно і мова) у нас є домінуючою, наголосив, що
такого не може і не має бути в багатонаціональному суспільстві: «Я вважаю, що в Україні
є певний баланс в міжнаціональних стосунках. Тому говорити, що та чи інша нація у нас
знаходиться у форматі постраждалої, страждаючої, або такої, яку утискають – не можна.
Це не відповідає дійсності».

Представників місцевої преси цікавило й майбутнє закону «Про обмеження місць
куріння тютюнових виробів». Політик упевнено заяви, що новий закон, одним з авторів
якого він є, не залишиться правилом на папері. «Якщо хто вже курить, нехай курить, але
давайте не «допомагати» в даному питанні підліткам: я спостерігаю повсякчасно як юнь
палить всюди. Це також заважає тим, хто не курить. От і виникло питання щодо заборони
куріння в закладах охорони здоров’я (це – аксіома), в місцях занять спортом (в тому числі
і на повітрі,  наприклад,  на стадіоні),  в барах,  ресторанах тощо»,  –  відповів народний
депутат і навів приклади деяких іноземних країн, де також було введено обмеження, щодо
місць куріння і кілька років поспіль ситуація змінилася накраще: курять значно менше, а
якщо хто й палить там на вулицях,  то це,  здебільшого,  туристи.  О.  Зарубінський також
зазначив, що куріння у спеціально відведених місцях поступово привчить людей до
порядку і культури, хоча, на його думку, не всі сприймають такі нововведення, як зміни на
краще:  «Цей закон правильний,  хоча для декого і дуже неприємний,  тому що багато
підприємців кажуть, що це «саджає» їхній бізнес. Але, якщо бізнес завдає шкоди нації, її
здоров’ю, то, вибачте, може ваш бізнес не потрібний?» (Олег Зарубінський: «Варто
починати зміни з себе самих, а не ангажувати публіку мовним питанням» //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=20&ArticleID=16146&). –
2012. – 20.06).

***

20 червня 2012 р. на офіційному сайті Народної Партії відбулася інтернет-
конференція народного депутата фракції Народної Партії у Верховній Раді України
Василя Шпака.

У ході інтернет-конференції він зазначив, що сьогодні існують проблеми пов’язані з
наданням послуг державними та недержавними структурами щодо оцінки майна, землі,
оформлення спадщини тощо. «Проблема полягає в термінах оформлення відповідних
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документів і вартості цих послуг. Уряд має прийняти рішення, у якому потрібно чітко
виписати терміни оформлення цих документів та вартість,  яка б становила не більше
середньомісячної заробітної плати. І кошти, які будуть надходити за надання таких
послуг, мають залишатися в місцевому бюджеті», – зазначив В. Шпак.

Відповідаючи на запитання щодо норм використання землі, яка не має власників,
Василь Шпак зауважив, що чинним законодавством визначено норму щодо використання
нічийної землі. «Нічийні землі в майбутньому мають бути в державній власності з
можливістю повторної передачі в оренду чи в реалізацію приватної власності», – зауважив
депутат-народник.

Народний обранець також прокоментував, якими механізмами має керуватися
держава для регулювання земельних питань у контексті реалізації нинішньої земельної
реформи. За словами В. Шпака, за державою має залишитися контроль за використанням
землі, дотриманням сівозмін, внесенням органічних, мінеральних добрив, проведення
оцінки родючості та вартості землі, а також проведення дій із реалізації землі та сприяння
ефективному використанню землі фермерами, особистими селянськими господарствами
та колективними сільськогосподарськими підприємствами (Відбулася інтернет-
конференція народного депутата фракції Народної Партії у Верховній Раді України
Василя Шпака // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=20&ArticleID=16147&). –
2012. – 20.06).

***

Народний депутат України фракції Народної Партії у Верховній Раді України
Катерина Ващук під час виступу на пленарному засіданні Верховної Ради України
20 червня 2012 р. наголосила на необхідності підтримки на державному рівні створення
сімейних ферм Вона звернулася до Кабінету Міністрів України та Міністерства аграрної
політики з пропозицією зробити постійно діючою програму підтримки тваринництва в
Україні, хоча б на найближчі десять років, адаптувавши її до особливостей регіонів або
зональних відмінностей.

«Карпатський регіон з порівняно невеликими товарними господарствами,
фермерськими та особистими селянськими господарствами може стати прикладом
поєднання можливостей цих трьох форм господарювання», – зазначила К. Ващук. На її
думку, Кабінету Міністрів України варто вивчити і підтримати досвід роботи Волині із
сімейними фермами та фермерами. «Луцькою обласною радою прийнята програма
розвитку тваринництва в області, і з обласного бюджету фінансується здешевлення
вартості племінної роботи, власникам, які утримують три і більше корови, надаються
дотації, створюються сімейні ферми по п’ять, шість і більше корів», – зауважила
К. Ващук. За її словами, на сьогодні на Волині працює майже 3 тис. таких сімейних ферм.

«Нещодавно було започатковано вручення цим фермам доїльних апаратів. Така
підтримка допоможе розвитку ферм та забезпечить роботою сім’ї. Проте обласний
бюджет не може надати підтримку у повному обсязі.  Тому хотілося б,  щоб Кабінет
Міністрів підтримав таку практику,  і заклав у держбюджет наступного року кошти на
підтримку тваринництва», – зазначила К. Ващук. За її словами, люди схвалили такі дії,
проте вони непокояться, щоб ця програма не була лише під вибори і не закінчилась з їх
проведенням.

«Також варто закласти кошти на доїльні апарати,  для тих сіл,  де працює декілька
сімейних ферм, фермерських господарств, які утримують корів. Варто було б організувати
холодильну установку. Це б збільшило ціну за молоко на 20–30 %», – наголосила народна
обраниця. К. Ващук переконана, що необхідно використовувати досвід зарубіжних країн
щодо квотування виробництва селянами продукції і організувати її збут, адже це надасть
реальну допомогу селянам (Катерина Ващук наголошує на необхідності підтримки на
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державному рівні створення сімейних ферм // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=21&ArticleID=16154&). –
2012. – 21.06).

***

Фракция «БЮТ–Батькивщина» в Верховной Раде надеется, что Высший
специализированный суд по рассмотрению гражданских и уголовных дел рассмотрит
кассацию на приговор по делу экс-премьера Юлии Тимошенко о газовых контрактах с
Россией и примет решение 26 июня. Об этом на заседании согласительного совета Рады
заявил председатель фракции Андрей Кожемякин. Депутат напомнил, что Тимошенко
обратилась в суд с просьбой рассматривать кассацию в ее отсутствие.

«Таким образом, на сегодняшний день нет никаких формальных оснований для того,
чтобы снова отложить суд на какой-то срок. Наша фракция требует провести это судебное
заседание в соответствии с украинским законодательством без каких-либо надуманных
промедлений», – заявил он.

Кожемякин считает, что очередной перенос рассмотрения кассации будет означать
только одно – действующая власть пытается максимально затянуть подачу экс-премьером
иска по этому делу в Европейский Суд по правам человека.

Фракция также обратилась к Президенту Виктору Януковичу как к гаранту
Конституции максимально содействовать рассмотрению кассации в рамках
установленной законом процедуры.

Ранее защита Тимошенко была намерена обжаловать в Европейском суде по правам
человека приговор Печерского районного суда Киева, которым экс-премьер была
осуждена к семи годам лишения свободы за превышение полномочий при заключении
газовых контрактов с Россией, не дожидаясь рассмотрения кассационной жалобы на этот
приговор.

Обращаться в Европейский суд БЮТ будет после рассмотрения кассации.
На прошлой неделе Янукович заявил,  что готов помиловать Тимошенко после

завершения всех судебных процедур, если она об этом попросит (БЮТ ожидает
окончательного решения по делу Тимошенко 26 июня // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=100139). – 2012. – 18.06).

***

Фракція «БЮТ–Батьківщина» має план дій для недопущення ухвалення закону
про мови, яким пропонується надати російській статус другої державної. Про це заявив
голова фракції Андрій Кожем’якін, відповідаючи на запитання журналістів.

«Ми будемо робити все для того, щоб цей закон не був прийнятий в українському
парламенті і щоб ті, хто вже один раз показали своє обличчя, ті 234 так званих
представників українського народу, які сьогодні здають українську мову, не змогли
закріпити своє рішення голосуванням закону в цілому», – підкреслив Кожем’якін.

«Ми зробимо все можливе,  але публічно про це говорити не будемо для того,  щоб
потім уникнути будь-яких звинувачень», – повідомив А. Кожем’якін (Андрій
Кожем’якін: Ми будемо робити все, щоб закон про мови не був прийнятий // Сайт
Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11340.html). – 2012. – 18.06).

***

Ініціатива уряду Януковича – Азарова про надання дешевих іпотечних кредитів під
3 % річних – це черговий передвиборний «кидок» влади для громадян. Про це заявив
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народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина», член Бюджетного комітету ВР
Юрій Ганущак. За його словами, за умови існуючого рівня інфляції така іпотека в
принципі є нереальною в Україні.

Окрім того, зазначив Ганущак, в умовах, коли до іпотеки допускають за принципом
змагальності – хто більше запропонує перший внесок тощо, виходить, що влада офіційно
декларує 3 %, але неофіційно, з різними гарантіями цей відсоток виростає до 10 і більше.

У свою чергу банки, в умовах збільшення рівня інфляції паразитують на цій темі,
збільшуючи відсоток, оскільки держава покриває різницю.

«Держава після цього «кидає»  і людина сам на сам має розбиратися з банками»,  –
сказав народний депутат.

Ю. Ганущак переконаний, що представникам партії влади, які володіють великими
грошима, зараз не вигідна низька інфляція, інакше було б встановлено, що податок на
дивіденди і на відсотки по вкладах має бути не менше 15 %.

«Влада,  яка розкручує інфляційну спіраль,  за рахунок людей,  які платять більші
відсотки вимивається: кладуть кошти на депозит, і ці відсотки фактично не обкладаються
податками. Таким чином, інфляція вигідна для партії влади, а ці подачки, які вони дають
під окремі програми, є мізерними», – підкреслив депутат.

За його словами, подібна іпотечна програма ефективна в країнах, де рівень інфляції
не перевищує 7 %, «а у нас іпотека від уряду Януковича – Азарова – це дуже небезпечні
речі».

Окрім того, Ганущак звернув увагу на урядовий законопроект № 10557 про
реалізацію соціальних ініціатив президента щодо здешевлення вартості іпотечних
кредитів, який сьогодні включений до порядку денного сесії ВР.

За словами депутата, у першій частині цього проекту передбачається цікавий розділ
– про можливість передачі третім особам права оренди землі.

«Це така собі повзуча земельна реформа. Ця норма протягується для того, щоб потім
ніхто не міг знайти крайнього, того, хто реально є власником-користувачем землі. І все це
ховається у популярному законі про іпотеку, який поспіхом протягується через парламент
до початку виборів», – сказав Ю. Ганущак (Юрій Ганущак: Іпотека від уряду Януковича
– Азарова – це дуже небезпечні речі // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11358.html). – 2012. – 19.06).

***

Народний депутат України від БЮТ Олександр Кеменяш вважає, що час покаже,
чи є виправданим нинішній поділ Закарпатської області на 6 виборчих округів.

«Це перший раз в історії України, коли адміністративно-територіальні одиниці
поділені на декілька частин, – прокоментував О. Кеменяш. – Я не думаю, що це є
розумним і правильним рішенням.  Скоріш за все воно достатньо абсурдне і не
обґрунтоване. Але тим не менше так воно є. А життя покаже наскільки таке рішення
виправдається».

Народний депутат також сподівається, що вибори в області пройдуть більш-менш
демократично.

«Гарантувати або розраховувати на те, що влада не буде використовувати
адмінресурс, я думаю, не приходиться, – зазначив О. Кеменяш. – Але я надіюся, що на
сьогоднішній день навіть таку погану владу, яка у нас є, на Закарпатті в принципі
представляють достатньо збалансовані розумні люди. Якщо вони не хочуть реальних
громадських протистоянь, то вони зроблять все для того, щоби вибори пройшли, ну я на
це надіюся, більш-менш демократично» (Чи правильно Закарпаття поділили на округи,
покаже час – нардеп від БЮТ // «Час Закарпаття» (http://chas-z.com.ua/politics/chi-
pravilno-zakarpattya-podilili-na-okrugi-pokazhe-chas-nardep-vid-byut). – 2012. – 18.06);
(Олександр Кеменяш надіється, що на Закарпатті вибори пройдуть демократично //

http://byut.com.ua/news/11358.html
http://chas-z.com.ua/politics/chi-pravilno-zakarpattya-podilili-na-okrugi-pokazhe-chas-nardep-vid-byut
http://chas-z.com.ua/politics/chi-pravilno-zakarpattya-podilili-na-okrugi-pokazhe-chas-nardep-vid-byut
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«Час Закарпаття» (http://chas-z.com.ua/politics/oleksandr-kemenyash-nadiyetsya-shho-na-
zakarpatti-vibori-proydut-demokratichno). – 2012. – 18.06).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив, що опозиційні фракції парламенту не братимуть участь у роботі
Конституційної асамблеї. Про це віце-спікер сказав сьогодні, виступаючи з трибуни
парламенту.

«Ми, представники об’єднаної опозиції, (і фракції «БЮТ-Батьківщина», і фракції
Нашої України –  Народної Самооборони)  заявляємо про те,  що не збиралися і не
збираємося брати участь у так званій Конституційній асамблеї», – наголосив М. Томенко.

«Чому ми називаємо її «так званою»,  бо справжня Конституційна асамблея –  це
установчий орган, куди обирають людей, а не призначають в адміністрації президента», –
пояснив він.

Віце-спікер нагадав,  що у свій час два попередні президенти в останні роки свого
перебування на посаді вже намагалися змінити Конституцію.

«Чому зараз В. Янукович вирішив змінити Конституцію, тому що він прекрасно
розуміє, що у нього немає жодних шансів обратися на другий термін. Тому сьогодні йому
треба спільно з дорадчим органом при собі створити всі умови,  щоби змінити
Конституцію і забезпечити збереження влади бодай на другий термін», – відмітив
М. Томенко.

Він наголосив, що натомість опозиція завжди захищала конституційне право
парламенту змінювати Конституцію.

«У парламенту вже забрали право реально змінювати бюджет, призначати кадри
тощо. І тепер намагаються забрати право змінювати Конституцію». – сказав він.

«Позиція опозиційних фракцій проста: ми за демократичну, європейську, українську
Конституцію, але змінювати її повинен парламент, а ухвалюватися вона повинна в
інтересах України та українського народу, а не в інтересах Віктора Януковича і його
оточення». – підкреслив віце-спікер (Микола Томенко: Головним завданням так званої
Конституційної асамблеї є спроба зберегти при владі Януковича // Сайт Політичної
Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11372.html).
– 2012. – 20.06).

***

Украинское село развивается не благодаря власти, а вопреки ей. Об этом заявил
народный депутат (БЮТ–Б) Иван Кириленко.

«Идет тотальное сокращение школ, медицинских учреждений, свернулось
строительство дорог, объектов энергообеспечения. Не создаются новые рабочие места,
например, зеленый туризм. Малое предпринимательство на селе не может развиваться из-
за тотального налогового давления и администрирования», – отметил он.

По мнению народного депутата, особенно негативными для развития украинского
села, являются массовое закрытие школ и фельдшерско-акушерских пунктов (ФАП).
И. Кириленко отметил, что такие действия власти сознательно направлены на
уничтожение села и украинских граждан, которые там живут и работают.

Кроме того, парламентарий отдельно остановился на вопросе рынка земли.
«Возможен при этой власти,  в этих условиях рынок земли?  Мы не спросили людей,
действительно ли это нужно и что они думают по этому поводу», – сказал он.

Народный депутат отметил, что в программе объединенной оппозиции есть целый
раздел, посвященный аграрной политике и решению важнейших проблем украинского
села.

http://chas-z.com.ua/politics/oleksandr-kemenyash-nadiyetsya-shho-na-zakarpatti-vibori-proydut-demokratichno
http://chas-z.com.ua/politics/oleksandr-kemenyash-nadiyetsya-shho-na-zakarpatti-vibori-proydut-demokratichno
http://byut.com.ua/news/11372.html
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«Не впервые в программе мы поставили на первое место не агитаторов, а человека и
решение ее проблем», – резюмировал И. Кириленко (Действия власти сознательно
направлены на уничтожение села – Кириленко // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/45505/). – 2012. – 20.06).

***

На сайте Верховной Рады опубликован проект концепции о внедрении электронной
системы голосования на выборах, зарегистрированный народным депутатом от БЮТБ
Олегом Тищенко.

Согласно документу, такая возможность должна быть доступна с 2015 г. – в год
проведения очередных президентских выборов. В 2013 г. Кабинету Министров
предлагается профинансировать проведение всех необходимых работ.

Проект концепции предлагает сохранить возможность «традиционного» голосования
с помощью бюллетеней для граждан, которые не хотят пользоваться новыми
технологиями и отдают преимущество существующим. Остальным избирателям должно
быть предоставлено право отдать свой голос с помощью мобильного телефона, по e-mail,
а также посредством специальных терминалов, которым нужно будет обеспечить все
участковые избирательные комиссии. Автор документа отмечает, что возможность
электронного голосования уже внедрена в США,  в ряде стран ЕС,  а также на
постсоветском пространстве (в частности, в Казахстане).

О. Тищенко, впрочем, не слишком оптимистичен в оценке перспективы принятия
постановления. Он отметил, что Партия регионов не принимала участия в разработке
документа, а это значительно снижает шансы положительного голосования. Препятствием
для внедрения системы может стать также ее дороговизна. О. Тищенко затруднился
назвать точную сумму, отметив лишь, что потребуются «огромные средства» (БЮТБ
предлагает Украине электронные выборы // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/97437.html). – 2012. – 20.06).

***

Опозиційні парламентські фракції ухвалили рішення про особисте голосування
кожним народним депутатом. Про це заявив голова фракції «БЮТ-Батьківщина»
Андрій Кожем’якін на спільному брифінгу з лідером фракції НУНС Миколою
Мартиненком.

«Ми будемо вимагати виконання цієї норми Конституції і від наших опонентів»,  –
підкреслив голова фракції.

Кожем’якін також додав, що особисто відповідатиме за голосування депутатів та
розраховує на допомогу журналістів у питанні контролю за голосуваннями
(Парламентська опозиція відсьогодні голосуватиме особисто, – Андрій Кожем’якін //
Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11404.html). – 2012. – 22.06).

***

ЄВРО не вплине на стосунки між Україною та ЄС. Таку думку висловив співголова
Комітету парламентського співробітництва Україна – ЄС Борис Тарасюк.

«Я згоден з тим, що футбол це футбол, а політика – політика. Хоча контекст взаємин
української влади з Європейським союзом загалом і з деякими його членами досить
напружений. Про що засвідчив бойкот з боку більшості лідерів самміту країн Центральної
Європи, котрий мав відбутися 12 травня в Ялті. Це був серйозний дзвінок про наближення
міжнародної ізоляції української влади», – сказав він.

http://nbnews.com.ua/news/45505/
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Він переконаний в тому, що рішення деяких урядів та комісарів Європейської комісії
не відвідувати матчі можна зрозуміти.

«Проте, особисто я був би проти бойкоту Євро-2012», – повідомив він.
За його словами, головне – можливість забезпечити право вболівальникам бути

учасниками цього свята спорту.
«В цьому контексті, я вважаю, що українська сторона багато зробила. Скільки

вкрадено – інше питання. Тому проведення ЄВРО навряд чи вплине на загальний контекст
взаємин Україна – Європейський Союз. На нього вже вплинули дві речі: системні
порушення демократії і стурбованість тим, як пройдуть у нас вибори», – резюмував
нардеп (ЄВРО не вплине на стосунки між Україною та ЄС – Борис Тарасюк //
Oфіційний сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/jevro-
ne-vpline-na-stosunki-mizh-ukrajinoju-ta-jes-boris-t.html). – 2012. – 18.06).

***

Народный депутат от НУНС Анатолий Гриценко подозревает, что «регионалы»
могут внезапно внести в повестку дня Верховной Рады законопроект о языках. Об этом он
написал на своей странице в соцсети Facebook.

«Две новости в понедельник утром,  хорошая и плохая.  Первая:  законопроекта о
языке в повестке дня Рады нет.  Не только на эту пленарную неделю,  но до завершения
этой сессии. Это хорошая новость», – написал депутат.

В то же время, Гриценко отметил, что «зная регионалов, нельзя исключать, что они
внесут этот проект неожиданно, как только «консолидируют» нужное количество
голосов». «Поэтому будем бдительны!» – призвал он (Нунсовец подозревает, что
оппозицию снова обдурят с законом о языках // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-90969.html). – 2012. – 18.06).

***

Народний депутат України Тарас Стецьків розповів про першочергові
законодавчі ініціативи,  які він буде реалізовувати,  якщо пройде до ВРУ після виборів у
жовтні. Про це Т. Стецьків повідомив під час бліц-дебатів.

«На мою думку, один з перших законів, який треба прийняти, попереду всіх інших –
це закон про захист українського інформаційного простору.  Ми тільки тому не можемо
почати економічних реформ, боротьби з корупцією і всього того, що треба робити, бо ми
маємо тотальне засилля російського інформаційного продукту в усіх сферах: в
телебаченні, в Інтернеті, в газетах, на радіо», – наголосив нардеп.

Крім того, він повідомив, що і надалі працюватиме над питаннями української
нафтогазової сфери.

«Я, як член комітету по енергетиці, предметно займаюся питаннями нафтогазового
комплексу. Тому питаннями реформування «Нафтогазу» України, зокрема
«Укртрансгазу» і захисту української труби я предметно займався і буду займатися. Я собі
уявляю, які зміни в діючих законах треба внести, щоб українська газотранспортна система
залишилася державною власністю та елементом нашої енергетичної безпеки», – розповів
Т. Стецьків.

За його словами, він також працює над створенням інвестиційного клімату в сфері
розробки сланцевого газу в Україні.

«Україна має достатньо власного газу,  в тому числі і нетрадиційного.  Зараз західні
компанії прийшли на Олеське родовище, яке є у нас у Львівській області, прийшли в
Донецьку область. Це за 3–5, максимум за 7 років може дати можливість Україні взагалі
не купувати російського газу. Для цього треба тільки законодавчо встановити певні
правила гри», – наголосив народний депутат.
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Також Тарас Стецьків на центральному рівні в КОДі довгий час очолював робочу
групу, яка писала програму об’єднаної опозиції. Потім ця робоча група передала ці
напрацювання А. Яценюку (Стецьків пояснив, що йому боротись з корупцією заважає
російська «попса» // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/46929.html). – 2012. –
18.06).

***

Лидер фракции «НУ–НС» Николай Мартыненко подтверждает, что исключение
«Нашей Украины» из Комитета сопротивления диктатуре связано с тем, что лидер этой
партии Виктор Ющенко «работает на действующую власть».

Отвечая на вопрос, правда ли то, что были предложения об исключении В. Ющенко
из партии «Наша Украина» в обмен на то, чтобы «Наша Украина» была в объединенной
оппозиции, Н. Мартыненко сказал: «Об этом действительно происходили в КСД
разговоры не один раз». Он подчеркнул, что такие дискуссии «были еще месяц – два
месяца назад».

Н. Мартыненко отметил, что «мы выразили свою позицию относительно того, что
Ющенко работал и работает на действующую власть, а мы в оппозиции к власти».

«КСД является площадкой для согласования действий оппозиции во время выборов
и защиты результатов выборов для всех оппозиционных сил.  А Ющенко мы не считаем
таким, который относится к оппозиции», – подчеркнул Н. Мартыненко (Мартыненко:
Ющенко работал и работает на действующую власть // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=100152). – 2012. – 19.06).

***

Предложение депутата Верховной Рады от Партии регионов Виктора Януковича-
младшего временно снизить квоты на украинское кино является поддержкой российского
кинематографа. Об этом заявил депутат ВР от блока «Наша Украина – Народная
Самооборона» Иван Стойко.

«Снижение квотирования национальных фильмов для кинотеатров и телеканалов
приведет к тому, что на украинских экранах будет транслироваться только российский
кинопродукт», – подчеркнул он.

Представитель НУНС заявил, что считает предложенные В. Януковичем
законопроекты в сфере кинематографа продолжением спланированной политики властей
по уничтожению украинского языка.

По мнению политика, для реальной поддержки украинского кинематографа
необходимы другие меры – в частности, закрепление на законодательном уровне прямой
бюджетной поддержи киностудий, а также введение механизма квотирования
национальных фильмов и санкций за его нарушение (Оппозиция ополчилась на сына
Януковича // President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-321883/). – 2012. –
19.06).

***

Побороти диктатуру режиму з допомогою двох партійних печаток в Україні не
вдасться. Про це сказав народний депутат України, голова Львівської обласної
організації «Нашої України» Володимир В’язівський.

«Якщо ми Комітет опору диктатурі, то ми максимально маємо розширювати наші
ряди,  щоб побороти диктатуру Януковича.  Якщо думаємо,  що дві чи три партійних
печатки переможуть диктатуру – це неправда, значить ми дуримо людей, що в такий
спосіб можна перемогти диктатуру», – сказав він у відповідь на заяви лідера фракції

http://vgolos.com.ua/politic/news/46929.html
http://expert.org.ua/?st=3&id=100152
http://www.president.org.ua/news/news-321883/


53

НУНС у ВРУ Миколи Мартиненка про те,  що «Нашу Україну»  виключили з КОДу на
центральному рівні за те, що Віктор Ющенко співпрацює з діючою владою.

В’язівський зазначив, що йому нічого не відомо про засідання центрального КОДу,
на якому виключили «Нашу Україну».

«Я не знаю про таке засідання. Швидше за все його не було», – зазначив народний
депутат.

Він наголосив, що якби когось і хотіли виключати з КОДу, то на таке засідання мали
б як мінімум запросити тих суб’єктів, про які іде мова.

Володимир В’язівський додав, що звуження КОДу не сприяє боротьбі з диктатурою.
«Я максимально за те, щоб розширити коло Комітету опору диктатурі, якщо ми серйозно
хочемо перемагати на виборах, а для мене саме в такий спосіб можна боротися з
диктатурою», – наголосив народний депутат (В’язівський наголошує, що ніякого
виключення «Нашої України» з КОДу не було // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/46938.html). – 2012. – 19.06).

***

Голова Комітету ВРУ з питань європейської інтеграції Борис Тарасюк
прокоментував Українським національним новинам причини необізнаності українських
громадян у питаннях, що стосуються ЄС і НАТО.

Соціологія свідчить про те, що більшість українців дійсно підтримують
євроінтеграцію, але на уточнююче питання навіщо їм це вони відповідають, що не
доведеться стояти в чергах за візами.

«Це питання дійсно дуже болюче, суспільно-резонансне і я хочу сказати, що Комітет
європейської інтеграції регулярно проводить парламентські слухання на цю тему із
запрошенням представників іноземних консульських служб, МЗС а також української
громадськості.  –  відзначив Б.  Тарасюк.  –  Треба сказати,  що ми маємо і мали досить
критичні зауваження до сторони ЄС щодо виконання своїх зобов’язань за угодою про
спрощення візового режиму для громадян України. Статистика свідчить і це засвідчує
українська громадськість, яка відслідковує це, що рівень відмов у видачі віз для
українських громадян, скажімо за останні 4 роки, зменшився вдвічі Тобто менше 4 %
українських громадян отримують відмову в отриманні візи».

Б. Тарасюк відзначив, що є ще багато проблем, які треба вирішувати. Перш за все, це
стосується Міністерства Закордонних Справ України. МЗС повинно виявляти
наполегливість в спілкуванні із структурами Європейського Союзу, відповідальними за
реалізацію їх зобов’язань щодо видачі віз.

Що стосується інформаційної роботи, колова Комітету з питань європейської
інтеграції зазначив, що за часів демократичної влади в бюджеті країни виділялося
фінансування на проведення інформаційної роботи. Зараз, при нинішній владі не
виділяються кошти на проведення інформаційної кампанії.

«Я особисто займаюсь питанням просвітницької або інформаційної роботи щодо
Європейського Союзу і НАТО вже більше 10 років. – сказав він. – Починаючи з 2001 р.,
було організовано серію круглих столів по всій Україні. Я особисто їжджу з фахівцями,
іноземцями і пояснюю,  «що таке ЄС»,  «що таке НАТО»,  «для чого нам треба в ЄС і
НАТО».

Парламентар зазначив, що більшість українців дійсно підтримують євроінтеграцію,
проте специфічні питання потребують специфічних знань. Але на рівні своєї свідомості
люди розуміють,  що життя в країнах ЄС краще.  Тому вони виступають за те щоб мати
краще життя і тому вони вважають, що треба йти до ЄС.

«Проте, рівень підтримки союзу з Росією приблизно такий же. Коли влада сьогодні
говорить, що треба вступати в НАТО і ЄС а завтра говорить, що в НАТО вступати не
треба, що НАТО це погана структура, – зауважив політик. – Тому дійсно у людей виникає
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певне сум’яття в головах.  Вони не знають чому влада говорила,  що «треба»,  а тепер
говорить, що «не треба. В цьому треба шукати причину тої невпевненості, яка існує в
усвідомленні українськими громадянами, що таке Європейський Союз».

Б. Тарасюк зауважив, що як голова профільного комітету він докладає максимум
зусиль до якнайширшого інформування громадян щодо питань європейської та
євроатлантичної інтеграції (Борис Тарасюк: Влада сіє сум’яття в суспільстві з приводу
НАТО та ЄС // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/boris-tarasjuk-vlada-sije-sumjattja-v-suspilstvi-z-
priv.html). – 2012. – 20.06).

***

Проста людина не може бути обраною до Верховної Ради або до місцевої ради через
створення закритої касти в українському політикумі. Про це заявив народний депутат
Олесь Доній.

«Суспільство повинно мати ідею і просувати вперед найкращі кадри, щоб ті
займалися, в тому числі, і законотворчою діяльністю. Зараз таких людей просто немає.
Політикум з початку 1990-их років перетворився на бізнес-клуб. Якщо ми в 1990-их йшли
в політику заради ідеї, то потім в політикумі вихідці з Компартії призначили комсомол,
КДБ і,  в тому числі криміналітет,  отримавши надприбуток і скупивши політикум»,  –
вважає політик.

Доній висловив упевненість в тому, що звичайна людина не має шансів безкоштовно
стати депутатом не тільки Верховної Ради, а й місцевої ради.

«Партії перетворилися на окремі закриті касти, тому суспільство не може впливати
на формування партійного списку. Йде гра в піддавки. Ті, кого ми вважаємо опозиційними
партіями,  значною мірою показують,  що вони борються з владою.  У той же час
створюється ілюзія такої боротьби на мітингах за участю 50  осіб.  Основна мета –  не
допустити інших», – припускає народний депутат.

Доній бачить два виходи з ситуації,  що склалася.  «Перший полягає в тому,  щоб
морально очистити політикум – необхідно просувати чесних і порядних людей, які є в
суспільстві. Потрібно не боятися просувати їх у політику. Другий варіант: оскільки партії
і безліч громадських організацій не здатні перемогти тиранічну владу, нам потрібна
структура за прикладом польської «Солідарності» 1980-их років, зразок Народного Руху
1989 р. або народні прибалтійські рухи», – вважає народний депутат.

О. Доній упевнений, що українське суспільство зрозуміє необхідність змін через
півроку,  коли буде створено такий рух в Україні (Доній: В українській політиці
створилася закрита каста // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/10354). – 2012. – 21.06).

***

Третий Президент Украины Виктор Ющенко – политический «сбитый летчик»,
которого страна должна забыть. Такое мнение выразил народный депутат от НУ–НС
Геннадий Москаль, отвечая на вопрос, почему экс-главу государства не преследует
нынешняя власть.

«Ющенко – это «сбитый летчик», его место на политическом кладбище. А если
перейти на церковную терминологию, его просто нужно предать анафеме и забыть о нем»,
– заявил Г. Москаль.

«Как Ющенко может трогать власть, если он сделал все для победы ПР и Януковича
на президентских выборах. Его предвыборную программу «10 шагов навстречу людям»
еще тогда называли «10 шагов навстречу Партии регионов», – добавил он (Москаль
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предложил отправить Ющенко на кладбище. Политическое // Главное (Харьков)
(http://glavnoe.ua/news/n103357). – 2012. – 22.06).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

В Крыму в одномандатных мажоритарных избирательных округах у кандидатов в
народные депутаты от КПУ шансов на победу недостаточно, считает сопредседатель
Крымской ассоциации политологов Александр Форманчук.

«Коммунисты выставляют своих кандидатов во всех мажоритарных округах,  чтобы
усилить соперничество, но рассчитывать на победу им не стоит. Победить они не победят,
поскольку у них нет в списке ярких фигур и необходимых финансовых ресурсов», – такое
мнение высказал политолог.

При этом он не исключил, что коммунисты способны «пощекотать нервы» своим
соперникам – другим кандидатам в депутаты по округам.

«Я думаю, что Компартия в Крыму в последних выборных кампаниях
придерживается традиционного для себя олимпийского лозунга: «Главное не побеждать, а
участвовать». Поэтому их нельзя недооценивать, но и переоценивать тоже не стоит», –
подчеркнул Александр Форманчук.

Вместе с тем, политолог прогнозирует, что в Крыму в голосовании по партийным
спискам победу одержит Партия регионов. Коммунисты же займут второе место со
скромным результатом на уровне 10–11 % (У коммунистов в Крыму пройти по
«мажоритарке» шансов мало – эксперт // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/45201/). – 2012. – 19.06).

***

У Сімферополі об’єднана опозиція «Батьківщина» презентувала проект Програми
«Справедливе держава, Чесна влада, Гідне життя». У ході заходу об’єднана опозиція
поставила першочергові завдання, які виконає після перемоги на парламентських виборах.

Програма «Справедливе держава, Чесна влада, Гідне життя» дозволить змінити на
краще життя українців після виборів до Верховної Ради України у жовтні цього року.

Про це під час круглого столу, присвяченого основним напрямкам діяльності
демократичних сил, заявив народний депутат України, лідер кримської «Батьківщини»
Андрій Сенченко.

За його словами, головні кроки – усунути від влади Януковича, притягнути до
відповідальності корупціонерів і забезпечити гідне життя простим людям.

«Сьогодні країна потребує змін.  Вся влада у державі –  в руках кримінально-
олігархічного режиму на чолі з Президентом Януковичем. Національні багатства
розподіляються між кількома родинами. Природні ресурси приватизуються, продаються,
розкрадаються», – підкреслив нардеп.

«Але цьому свавіллю буде покладено край! Ми усунемо режим Януковича від влади
шляхом чесних і демократичних виборів», – зазначив він.

За словами А. Сенченка, об’єднана опозиція визначила першочергові завдання, які
необхідно вирішити відразу після виборів: дати людям можливість працювати і чесно
отримувати зарплату, встановити гідні зарплати і справедливі пенсії, притягти до
відповідальності корупціонерів, відновити справедливість.
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Виступила на круглому столі також міністр праці та соціальної політики України у
2007–2010 рр., заступник голови КРПО ВО «Батьківщина» Людмила Денісова.

«Наша мета –  гідне життя кожної української родини.  Кожна людина,  що бажає
працювати, матиме таку можливість. Ми забезпечимо для всіх наших дітей справжню
освіту XXI  століття,  що дасть можливість бути успішними,  реалізувати таланти та
здібності. Ми зробимо систему медицини сучасною, ефективною і доступною.
Фінансування цієї галузі буде гарантованим і достатнім для розвитку.  Ми зобов’язані
подолати злочинну байдужість держави до життя громадян і небажання чиновників
враховувати інтереси мільйонів людей», – підкреслила Л. Денісова.

За її словами,  для цього будуть ухвалені новий Податковий кодекс і нова редакція
Закону України «Про освіту». Крім того, об’єднана опозиція «Батьківщина» внесе зміни у
законодавство, що дозволяють встановити стандарти мінімального, гарантованого обсягу
медичної допомоги. Так само демократичні сили мають намір прийняти цілий перелік
нових законів, які змінять гуманітарну сферу країни на краще і відновлять конституційні
принципи свободи совісті та рівності всіх громадян.

Під час заходу експерти, науковці, представники громадськості дали попередню
оцінку Програмі «Справедливе держава, Чесна влада, Гідне життя» і внесли пропозиції
щодо вдосконалення Програми (У Сімферополі відбулася презентація Програми
Об’єднаної опозиції // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11355.html). – 2012. – 19.06).

***

Як повідомив голова Кримської організації Конгресу українських націоналістів
Василь Овчарук, навпроти меморіалу «Місце масових розстрілів радянських громадян в
роки Другої світової війни у 1941-1944 рр.» у мікрорайоні ім. Маршала Жукова
м. Сімферополя розміщено бігборд Партії регіонів із зображенням актора В’ячеслава
Тихонова у формі штандартенфюрера СС. Бігборд присвячено відомому радянському
письменнику Юліану Семенову.

В. Овчарук вважає, що бігборд Партії регіонів із використанням нацистської
символіки ображає пам’ять мільйонів загиблих від рук нацистів мирних людей по всій
Європі. «Це є абсолютно неприпустимим – розміщувати політичну рекламу із
зображенням штандартенфюрера СС, навіть якщо це відомий кіногерой, що грав
радянського розвідника. Ми закликаємо місцеву владу відреагувати на цей ганебний факт
і зняти політичну рекламу Партії регіонів із нацистською символікою з бігборда», – сказав
голова Кримської організації Конгресу.

«Якщо влада не відреагує на нашу вимогу,  ми будемо звертатися до судових
інстанцій для захисту честі і гідності українського народу, який постраждав від
фашистської окупації», – підкреслив лідер кримських націоналістів В. Овчарук (Тут
Штірліцу не місце! // Кримська Свiтлиця
(http://svitlytsia.crimea.ua/index.php?section=article&artID=10427). – 2012. – 22.06).

Вінницька область

Народних обранців підтримують тоді, коли, одержавши людську довіру, депутат
знаходить можливість приїхати й особисто поспілкуватись із земляками, вирішити їхні
проблеми.

Протягом останнього часу народний депутат України, вінничанин Василь Черній
провів низку депутатських прийомів у Козятинському та Калинівському районах.

Зверталися до нього люди з різними питаннями – юридичної і матеріальної
допомоги, проблемами розвитку інфраструктури сільських місцевостей, вносили і
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пропозиції щодо соціально-економічної політики держави, які також фіксувалися і будуть
озвучені на найближчих засіданнях Верховної Ради.

Так, на зустріч з В. Чернієм у Самгородку Козятинського району зібралися
працівники сільського господарства, пенсіонери, вчителі, лікарі, працівники культури та
інші, які переповняли зал місцевого будинку культури. Але на зустрічі односельчани
більше ділились не здобутками села,  а проблемами рідного краю.  Люди порушували
питання збереження місцевої дільничної лікарні, адже була лікарня на п’ятдесят койко-
місць, наразі залишилося лише 25 на 5,5 тис. населення, скаржилися також на низький
рівень матеріально-технічної бази загальноосвітньої школи, згадали і про дорогу, і про
освітлення вулиць. Окрім цього люди порушували і земельні питання, але вже під час
особистого спілкування з народним обранцем.

«Самгородська лікарня у жодному випадку не припинить своє існування, – запевнив
присутніх Василь Черній. – Навіть, якщо мені доведеться захищати її на найвищому
рівні». Він також обіцяв докласти усіх зусиль для вирішення всіх інших питань.

А мешканців села Сальник Калинівського району обурює питання зміни руху та
скорочення кількості поїздів та електричок на Південно-Західній залізній дорозі. Це
спричиняє багато незручностей як для студентів, що не мають можливості вчасно
добратись, так і для дачників, яких майже у двічі більше за самих мешканців села.

Загалом матеріалів для депутатської роботи вистачає і головне не залишатись
осторонь чужих проблем. «Саме особисте спілкування надає людям надію на подолання
проблем, – прокоментував свій візит В. Черній. – А для мене це можливість реалізовувати
сподівання моїх виборців, їхні накази. Людською довірою не можна нехтувати» (Василь
Черній: «Людською довірою не можна нехтувати» // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=18&ArticleID=16113&). –
2012. – 18.06).

***

20 червня 2012 р. з ініціативи фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» було
скликано позачергову сесію Калинівської міської ради й ухвалено звернення на захист
української мови, в якому засуджується українофобський мовний законопроект Ківалова –
Колесниченка. Депутати м. Калинівка вимагають від Верховної Ради не допустити
ухвалення русифікаторського законопроекту як такого, що суперечить Конституції
України та несумісного з основами суверенітету держави.

Калинівська «Свобода» спільно з іншими опозиційними силами пікетувала засідання
сесії міської ради, вимагаючи від депутатів ухвалити звернення до Верховної Ради, який
усі присутні одностайно схвалили.

На сесії голова Калинівської міської організації ВО «Свобода», депутат міської ради
Костянтин Васюк закликав депутатів підтримати проект звернення до Верховної Ради на
захист української мови, а також засудити українофобські дії Партії регіонів, що
посилюють русифікацію і розколюють українську державу. Костянтин Васюк сказав:
«Наш національний обов’язок як депутатів – висловити рішучий протест з приводу
антиукраїнського «мовного законопроекту Ківалова – Калєснічєнка», який пропонується
ухвалити Верховній Раді. Ми повинні стати на захист рідної мови, з метою її збереження і
подальшого розвитку як єдиної державної мови в Україні».

За пропонований свободівцем проект звернення проголосували 25 присутніх
депутатів,  з яких лише двоє утримались:  це «регіонали»  –  керівник фракції ПР
Р. Богатирьов та В. Кулаков, які стали на бік українофобської політики режиму
Януковича. В ухваленому зверненні, зокрема, йдеться: «Вважаємо такі законодавчі
ініціативи відповідних суб’єктів очевидним наступом на розвиток, застосування та
поглиблення відтворення української мови як єдиної державної та спробою грубого
порушення вимог ст. 10 Конституції України щодо забезпечення всебічного розвитку та
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функціонування української мови в усіх сферах суспільного життя на всій території
України».

Таким чином, з ініціативи депутатів ВО «Свобода» вперше серед місцевих органів
самоврядування Вінниччини Калинівська міськрада ухвалила рішення на захист
української мови, єдности української нації і дотримання конституційного ладу (З
ініціативи «Свободи» Калинівська міська рада першою на Вінниччині ухвалила
звернення на захист української мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030777/). – 2012. – 20.06).

Волинська область

17 червня 2012 р. відбулася звітно-виборча конференція Ратнівської районної
організації Партії регіонів.

Із звітною доповіддю виступила голова районної організації Партії регіонів
В.Т. Краглик.

На сьогоднішній день в районній організацій 520 членів партій, об’єднаниху
49 первинних селишних, сільських організацій. За звітний період партійна організація
зросла на 200 членів Партії регіонів. Протягом звітного періоду проведено 4 конференції,
14 засідань ради, щомісячно проводиться Виконком районної організації ПР.

На конференції було обрано головою районної організації ПР знову В.Краглик.
Обрано раду районної організації Партії регіонів, Виконком.
Делегатами на XVIII конференцію Волинської обласної організації обрано Краглик

Валентину Тарасівну, Лупійчука Михайла Ілліча, Новіка Тимофія Володимировича.
На конференції були вручені новим партійцям партійні квитки (Відбулась звітно-

виборча конференція у Ратнівському районі // Волынская областная организация
Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1773-vidbulas-zvitno-vyborcha-
konferentsiya-u-ratnivskomu-rayoni.html). – 2012. – 18.06).

***

Депутати Волинської обласної ради від Партії регіонів просять Верховну Раду на
державному рівні визнати ОУН–УПА воюючою стороною за українську державу. Таке
рішення підтримали всі 10 членів фракції Партії регіонів на 12-й сесії облради.

Депутати також клопочуться про надання воїнам ОУН–УПА статусу учасників
бойових дій у Другій світовій війні.

Ці вимоги викладено у зверненні обласної ради до голови Верховної Ради
Володимира Литвина про необхідність внесення змін у закон України «Про реабілітацію
жертв політичних репресій в Україні».

Крім того, волинські депутати клопочуться, щоб парламент дав чітке визначення
термінам «репресія», «політична репресія», «виселення», «вигнання», «спецпоселення»,
«реабілітація» і ратифікував резолюцію Парламентської Асамблеї Ради Європи № 1481
від 25 січня 2006 р. про засудження комуністичного режиму і нацизму (Партія регіонів
узялася за реабілітацію ОУН-УПА // «TCH» (1+1) (http://tsn.ua/politika/partiya-regioniv-
uzyalasya-za-reabilitaciyu-oun-upa.html). – 2012. – 23.06).

Дніпропетровська область

У Дніпропетровську, Запоріжжі, Одесі та Херсоні відбулись конференції обласних
організацій Конгресу Українських Націоналістів. На всіх зібраннях розглядались питання
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висунення кандидатів у депутати на вибори до Верховної Ради України 2012 р. та обрання
делегатів на Збір Конгресу.

На конференціях Одеської та Дніпропетровської організацій був присутній
заступник Голови КУН, капітан першого рангу Євген Лупаков, Запоріжжя і Херсон
відвідав голова Секретаріату Головного Проводу КУН Володимир Манько.

У Дніпропетровську та Запоріжжі учасники конференцій висунули по 4 кандидати у
народні депутати,  в Одесі та Херсоні –  по одному.  На всіх конференціях було обрано
делегатів на партійний Збір.

У Херсоні відбулась звітно-виборча конференція, Івана Реуцького було переобрано
головою обласної організації (Тривають конференції обласних організацій Конгресу //
Конгрес Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/trivayut-konferentsiyi-
oblasnih-organizatsiy-kongresu/). – 2012. – 18.06).

***

Политическая партия «Украина майбутнього» может объединиться с партией
Наталии Королевской «Украина – Вперед!» для участия в парламентских выборах.

Глава Днепропетровской областной организации «Украина майбутнього» (УМ),
председатель фракции «УМ» в Днепропетровском горсовете Сергей Жуков
зарегистрировался для участия в программе «Народный список» Н. Королевской и
планирует получить место в избирательном списке партии Н. Королевской «Украина –
Вперед!» на выборах.

Кроме Сергея Жукова в избирательный список партии Н. Королевской «Украина –
Вперед!» планирует попасть Днепропетровский региональный координатор коалиции
избирательных инициатив ДОИИН Иван Маркевич, а также экс-глава Солонянской
райгосадминистрации, депутат Днепропетровского облсовета от Партии регионов
Александр Парубец (Королевская наберется Ума // Лица
(http://www.litsa.com.ua/news/own/6970/korolevskaya-naberetsya-uma.htm). – 2012. – 19.06).

***

Дніпропетровський «Фронт Змін» пропонує внести до програми об’єднаної опозиції
обов’язкове запровадження автоматичного контролю за шкідливими викидами
промислових підприємств. Про це депутат Дніпропетровської міської ради від «Фронту
Змін» Вадим Гетьман заявив на засіданні круглого столу з обговорення програми
об’єднаної опозиції у Дніпропетровську 20 червня.

«Ми пропонуємо забезпечити дотримання екологічного законодавства України
підприємствами-забруднювачами шляхом створення системи моніторингу довкілля та
ухвалення закону про обов’язкове встановлення приладів автоматичного цілодобового
контролю безпосередньо на джерелах викидів. Це забезпечить автоматичний цілодобовий
облік викидів та нарахування плати за забруднення довкілля, що буде стимулювати
власників підприємств встановлювати фільтри», – зазначив В. Гетьман.

До того ж, переконаний «фронтовик», автоматичний контроль шкідливих викидів
дозволить ліквідувати корупційну складову з системи контролю за забрудненням довкілля
заводами та фабриками.

За його словами, система автоматичного контролю має бути запроваджена як щодо
шкідливих викидів в атмосферу, так і щодо забруднення підприємствами водних об’єктів.

Як зазначив В. Гетьман, цей проект з ініціативи захисників довкілля вже
реалізований на одному з найбільших підприємств-забруднювачів Дніпропетровська,
однак спротиву з боку адміністрації уникнути не вдалося.

«Ми звертались кілька разів, збирали близько 4 тис. підписів людей, аби на
Придніпровській ТЕЦ встановити датчики автоматичного контролю, так як це
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відбувається в Німеччині.  Там немає 20  інспекторів,  там два інспектори,  один з яких –
сидить біля комп’ютера й отримує дані з джерела забруднення, а розрахунки
здійснюються автоматично. Сьогодні Придніпровська ТЕЦ сплачує за забруднення 44 млн
грн на рік. Коли зайшла мова про цей проект, вони почали казати: припиніть його
протягувати, бо ми будемо змушені платити по 244 млн на рік», – розказав В. Гетьман.

Він також додав, що питання запровадження автоматичного контролю за
шкідливими викидами промислових підприємств має бути вирішене на рівні Верховної
Ради України (Дніпропетровський «Фронт Змін» ініціює запровадження
автоматичного контролю за шкідливими викидами заводів // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10968-dnipropetrovskij-
frontovik-initsijue-zaprovadzhennja-avtomatichnogo-kontrolju-za-shkidlivimi-vikidami-
zavodiv.html). – 2012. – 20.06).

Донецька область

Нетрадиционно начался заключительный педагогический совет по итогам учебного
года в Мариупольской школе искусств. В актовом зале школы собрались не только
педагоги, но и учащиеся, их родители, гости. Школа празднует двадцатый год своего
рождения. Поздравить коллектив с этой юбилейной датой пришли депутат областного
совета, главный редактор – директор ЧАО «Газета «Приазовский рабочий», заслуженный
журналист Украины Николай Токарский, секретарь горсовета, заместитель председателя
Мариупольской городской организации Партии регионов Андрей Федай.

Директор школы искусств Александр Чередниченко сердечно приветствовал
собравшихся, кратко рассказал о достижениях педагогического коллектива и учащихся.

Особое внимание акцентировал директор на том,  что стало поводом для данной
встречи. В этот день в связи с юбилеем школы в дар творческому коллективу был
преподнесен красочный буклет «Мариупольская школа искусств. 20 лет».

Идея его издания принадлежит Людмиле Янукович, которая 29 ноября 2011 г.
посетила Мариуполь в качестве почетного гостя первого Всеукраинского фестиваля-
конкурса юных исполнителей «Музичний листопад». В сопровождении народного
депутата Украины, председателя Мариупольской городской организации Партии регионов
Алексея Белого она посетила школу искусств. Ознакомившись с успехами коллектива,
Людмила Александровна высказала пожелание издать к двадцатилетнему юбилею
специальный буклет.

Эта идея нашла свое воплощение. При финансовой поддержке Мариупольской
городской организации Партии регионов типография ЧАО «Газета «Приазовский
рабочий» издала на высоком полиграфическом уровне, с профессиональным
дизайнерским оформлением сборник материалов о достижениях школы искусств.

«Буклет получился очень насыщенным, красивым, – отметил Андрей Федай. – Я
уверен,  что у всех этот буклет займет видное место на рабочем столе.  В нем отражены
достижения наших детей, нашего будущего, тех, кого мы больше всего любим» (К 20-
летнему юбилею Мариупольской школы искусств Партия регионов выпустила
красочный буклет // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/11945). – 2012. – 21.06).

Житомирська область

Рупорами громади і місцевої влади у регіонах є преса,  завдяки якій значною мірою
формується громадська думка. У Володарсько-Волинському районі на Житомирщині

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10968-dnipropetrovskij-frontovik-initsijue-zaprovadzhennja-avtomatichnogo-kontrolju-za-shkidlivimi-vikidami-zavodiv.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10968-dnipropetrovskij-frontovik-initsijue-zaprovadzhennja-avtomatichnogo-kontrolju-za-shkidlivimi-vikidami-zavodiv.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10968-dnipropetrovskij-frontovik-initsijue-zaprovadzhennja-avtomatichnogo-kontrolju-za-shkidlivimi-vikidami-zavodiv.html
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/11945
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громадсько-політичному часопису «Прапор» виповнилося 80 років. Поважний ювілей
відзначали на обласному рівні. Офіційними особами на урочистостях стали представники
обласної та районної влади.

Почесним гостем на урочистостях став народний депутат України від фракції
Народної Партії Микола Рудченко. Він – давній друг володарських газетярів, завжди
охоче відгукується на їх ініціативи, бере активну участь у громадсько-політичному житті
Володарщини. До ювілею голова обласної організації Народної Партії М. Рудченко
приготував кілька приємних несподіванок, а саме: став ініціатором поліпшення
благоустрою редакції і виділив кошти на комп’ютерну техніку і звісно, з подарунками
завітав на урочисту церемонію.

Редактор газети «Прапор» Галина Мінялук наголошує – кілька років тому у газети
почався концептуально новий етап життя: змінено засади редакційної політики, досягнуто
консенсусу між висвітленням діяльності різних гілок влади. «Нам особливо приємно, що
М. Рудченко підтримує різні починання. Ми постійно відстежуємо його депутатську
діяльність у нашому районі і це прекрасно, що про громаду Володарщини піклується така
Людина з великим серцем», – зізнається Г. Мінялук. У свою чергу парламентарій
Рудченко переконаний, що обов’язок кожного депутата робити максимум для громади і не
оминати друковані ЗМІ – «саме через друковані місцеві ЗМІ можна надати максимум
роз’яснювальної інформації і об’єктивно прозвітувати про депутатську діяльність у
Верховній Раді України. Громадяни не повинні бути заручниками суб’єктивного
висвітлення та викривлення подій», – наголошує депутат-народник (Микола Рудченко
підтримує незалежні друковані ЗМІ // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=18&ArticleID=16112&). –
2012. – 18.06).

***

18 червня представники житомирської комуністичної партії розпочали збір підписів
серед житомирян проти знесення пам’ятника Леніну.

Житомиряни-комуністи підходили доволі таки охоче і емоційно реагували на звістку
про те, що скоро вони можуть втратити пам’ятник своєму ідеологу.

«Це ж історія! Історію продавати не можна. Це головний аргумент! А націоналістів
вже давно потрібно розстріляти по одному! До стінки їх! Це ж фашисти номер один! Що
ж говорити про цих бандерівців!» – каже Леонід Андрійович Лой (Житомирські
комуністи вважають, що тих, хто за перенесення памятника Леніну, треба
розстрілювати по-одному // Репортер Житомира (http://reporter.zt.ua/news/7522-
zhitomirski-komunisti-vvazhayut-scho-tih-hto-za-perenesennya-pam-yatnika-leninu-treba-
rozstrilyuvati-po-odnomu). – 2012. – 18.06).

Закарпатська область

На пленарному засіданні 13-ої сесії Хустської районної ради VI скликання фракція
«УДАР Віталія Кличка» поповнилася новим обранцем. Ним став депутат Олександр
Пацкан.

Відповідну заяву про перехід з фракції БЮТ «Батьківщина» у фракцію «УДАР
Віталія Кличка» він подав голові Хустської районної ради та голові фракції «УДАРу» у
райраді Хуста.

До Хустської районної ради О. Пацкан пройшов по Золотаревському мажоритарному
округу. Місцеві мешканці дуже шанують свого депутата, який очолює в місті громадську
організацію «Золотарьово» та є президентом місцевої футбольної команди «Старт», яка
виступає на першість Хустського району.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=18&ArticleID=16112&
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«Дуже радує, що до нашої політичної сили приєднуються дійсно порядні,
незаплямовані та амбіційні молоді політики. Я переконаний, що потенціал, який є у
Олександра Михайловича, ми зможемо спрямувати не лише на розбудову нашої партійної
організації на Хустщині, а й для роботи на благо нашого району», – зазначив голова
фракції «УДАР» у Хустській районній раді Михайло Пристая (На Закарпатті місцеві
депутати вступають до лав «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/na-zakarpatti-mistsevi-deputati-vstupayut-do-lav-udaru).  –
2012. – 19.06).

***

19 червня відбулася чергова конференція Іршавської районної організації Партії
регіонів. Віктор Феєр склав із себе повноваження голови Іршавської районної організації
Партії регіонів і запропонував обрати на цю посаду голову районної ради Станіслава
Сухана.

Ця пропозиція була підтримана делегатами конференції. Відтак новим очільником
районної організації Партії регіонів став Станіслав Сухан (На Іршавщині обрано нового
голову Партії регіонів // Новини Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/8819-na-
rshavschin-obranogo-novogo-golovu-partyi-regonv.html). – 2012. – 22.06).

Запорізька область

Мэр Запорожья Александр Син, который баллотировался на выборах в 2010 как
кандидат от БЮТ, возглавил городскую организацию Партии регионов. Решение о
кадровых перестановках приняли на партийной конференции. Об этом сообщили в
Партии регионов.

Роман Таран,  который ранее занимал эту должность,  сложил с себя полномочия
руководители партийной ячейки (Запорожский штаб ПР возглавил экс-бютовец //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/06/22/157554_zaporozhskiy_shtab_pr_vozglavil.html).  –
2012. – 22.06).

Івано-Франківська область

В приміщенні Івано-Франківського обкому КПУ відбувся пленум обласного комітету
партії,  який підвів підсумки роботи комуністів з проведення першого етапу
Всеукраїнського Народного референдуму. Як показують результати референдуму,
переважна більшість жителів Прикарпаття підтримують ініціативи комуністів, які
стосуються найбільш гострих питань життя простих громадян.

За час проведення Народного референдуму в Івано-Франківській області, на 1 червня
2012 р. участь в опитуванні прийняло близько 12 тис. мешканців області, які
наголошували на актуальності вирішення питань піднятих КПУ.

Пленум також розглянув питання,  пов’язані з підготовкою та проведенням виборів
народних депутатів у жовтні цього року. Зокрема були рекомендовані кандидатури для
висунення в одномандатних виборчих округах та кандидати для висунення у партійний
список КПУ. Також пленум обрав делегатів позачергового 45-го з’їзду Компартії України.

Як зазначив у своєму виступі перший секретар обкому КПУ Володимир Стула,
«участь у виборчій кампанії вимагає мобілізації усіх наших сил, кожного комуніста, адже
перед нами стоїть досить не просте завдання – повернути країну народу» (Пленум Івано-

http://klichko.org/ua/news/news/na-zakarpatti-mistsevi-deputati-vstupayut-do-lav-udaru
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Франківського обкому КПУ // Компартія України (http://www.kpu.ua/plenum-ivano-
frankivskogo-obkomu-kpu/). – 2012. – 18.06).

***

У лідера партії «Україна – Вперед!» Наталії Королевської, яку називають проектом
Банкової і яку фінансує, начебто, Рінат Ахметов, проблеми із кадрами.

Загальновідомо,  що для того,  аби дійсно змінити ситуацію на краще в країні,  до
влади треба йти із потужною командою однодумців та професіоналів. Проте, як
виявилось, у Н. Королевскьої проблеми саме із тими людьми, які готові втілити її мрії у
життя. А мріє Н. Королевська про зарплату для кожного українця в тисячу євро, а пенсію
– в п’ятсот.

Мрії загалом непогані, а от з професіоналами, які мають продумати стратегію їх
втілення,  ситуація не надто оптимістична.  В партію «Україна –  Вперед!»  українці не
поспішають вступати. Проблема настільки очевидна, що Н. Королевська створила навіть
спеціальний сайт, на якому пропонує заповнити спеціальні анкети всім бажаючим
вступити до лав її партії. Анкети не вельми обширні. Українців, які бачать себе разом із
Королевською,  просять вказати свої ім’я,  прізвище та по-батькові,  освіту,  адресу
проживання, завантажити портретне фото і написати на 500 знаків міні-програму. Потім
люди, які зареєструвалися, пройдуть своєрідний праймеріз і тільки тоді буде зрозуміло, чи
вони потрапляють до лав партії.

Слід відзначити, що українці не вельми охоче заповнюють анкети. Згідно із даними
сайту, станом на сьогодні заповнило анкети майже тисяча українців. В Івано-Франківську
бажаючих працювати із Королевською лише 13 (У Королевської проблеми із кадрами? //
Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17851). – 2012. – 22.06).

Київ

Фракція «УДАР Віталія Кличка» у Київській міській раді заявляє, що столична влада
приховує від депутатів Київради документи щодо проведення місцевого референдуму,
ініційованого мером Олександром Поповим. Про це йдеться в заяві, оприлюдненій
фракцією «УДАР».

Зокрема, автори заяви повідомили, що секретар Київради Галина Герега відмовилась
надати у повному обсязі протоколи та свідоцтва про реєстрацію 61  ініціативної групи з
проведення референдуму.

«Г. Герега чи за власною ініціативою, чи під тиском, пішла на свідоме корупційне
правопорушення, надавши депутатам неповну інформацію, – зазначили у фракції. – Адже
із 61 протоколу та свідоцтва про реєстрацію ініціативних груп, Київрада надала на запит
лише перший та останній».

У відповідь на ці порушення фракція «УДАРу» в Київраді має намір у судовому
порядку оскаржити його призначення, якщо таке відбудеться: «Відповідно до закону,
рішення про призначення референдуму у столиці має прийняти Київська міська рада.
Якщо таке рішення буде прийнято, – воно без сумніву буде оскаржено в суді».

В «УДАРі» переконані, що міська влада всіляко намагається приховати
документацію, оскільки зрозуміло, що підготовка «референдуму Попова» пройшла з
численними порушеннями.  Так,  зокрема під час зборів ініціативних груп не були
дотримані вимоги профільного закону,  кожна з груп не зібрала необхідної кількості
підписів, а агітаційна кампанія на підтримку референдуму фінансується з невідомих
джерел, що викликає обурення простих киян.

«Закон чітко регламентує,  що кожна з ініціативних груп має зібрати підписи 10  %
киян, які мають право брати участь у референдумі. На сьогодні це 216,1 тис. підписів.

http://malakava.com/articles/17851


64

Проте, 334 тис. підписів збирала 61 ініціативна група, що вже є підставою для відмови у
врахуванні цих підписів. Більшість зборів ініціативних груп проходили із значними
порушеннями, що зафіксовано на відео», – зазначають представники «УДАРу Віталія
Кличка».

Відповідно до закону фальсифікація документів з референдуму є кримінальним
злочином, за який передбачено ув’язнення строком до трьох років.

«Складається ситуація, коли окремі міські чиновники, заплативши людям по 100–
200 грн, підводять цих людей «під статтю», – наголошується в заяві.

У фракції переконані,  що Попову потрібен «референдум», щоб легалізувати проект
Генплану Києва-2025, підготовлений КМДА. «Під вивіскою соцзахисту, озеленення,
благоустрою та інших чудес насправді криється банальна річ: КМДА потрібно «протягти»
проект Генплану, який до 2025 р. дасть «зелене світло» на забудову дворів, скверів та
лісів. Арифметика проста: влада не планує змінювати кордони столиці, однак збирається
збудувати 28 млн кв м житла. Це означатиме тотальну забудову усіх вільних площ Києва»,
– попереджають депутати фракції «УДАР» у Київраді (Фракція «УДАР» у Київраді
оскаржить у суді «референдум Попова» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/fraktsiya-udar-u-kiyivradi-oskarzhit-u-sudi-referendum-
popova). – 2012. – 20.06).

***

Лідер фракції «БЮТ–Батьківщина» в Київраді Тетяна Меліхова переконана, що
влада навмисно затягує вирішення питання про дату виборів київського мера.

«Якщо сесія Київради відбудеться лише 12 липня, де депутатський корпус прийме
відставку мера, то це не змінить ситуацію в найближчі місяці для Києва. Адже Верховна
Рада вже піде у відпустку і не зможе призначити вибори Київського міського голови через
60 днів. Таким чином, призначення виборів мера Верховною Радою відбудеться не раніше
листопада і вони пройдуть після виборів до парламенту, мабуть, в 2013 р. В. Кличку, який
обереться до Верховної Ради, можуть запропонувати, наприклад, посаду спікера ВР і шлях
до мерської посади у Партії регіонів буде відкритий», – пояснила Т. Меліхова.

На її думку, засідання Київради могло відбутися 1 або 7 червня – відразу ж після
того, як Леонід Черновецький написав заяву про дострокове припинення своїх
повноважень на посаді Київського міського голови.

«Але, як заявила Г. Герега, в період Євро-2012 пленарні засідання Київради
проводитися не будуть, тому що всі нібито зайняті. Крім того, на думку очільниці до мерії
не можна під’їхати», – нагадала Т. Меліхова (Меліхова вважає, що вибори мера Києва
відбудуться після парламентських // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11408.html). – 2012. – 22.06).

Кіровоградська область

У Кіровоградській області «УДАР Віталія Кличка» за даними соціологічних
досліджень вийшов на друге місце за симпатіями виборців. Рейтинг політичної сили
постійно зростає, і як наслідок – дедалі більше громадян вступають до партійних лав.

Часом, вступати до партії приходять не окремі громадяни, а цілі осередки. Зокрема,
до обласної організації «УДАРу» нещодавно приєдналися осередки Селянської партії та
Української республіканської партії «Собор».

А днями до Вільшанської районної організації партії «УДАР» влився осередок Партії
Зелених. «Це показник того, що ми стаємо популярнішими. До нас постійно йдуть люди, а
тепер вже і цілі партії. І я впевнений, що жоден з тих, хто вступив до наших лав, не
пошкодує про цей крок. Ми раді бачити серед наших партійців колишніх «Зелених».

http://klichko.org/ua/news/news/fraktsiya-udar-u-kiyivradi-oskarzhit-u-sudi-referendum-popova
http://klichko.org/ua/news/news/fraktsiya-udar-u-kiyivradi-oskarzhit-u-sudi-referendum-popova
http://byut.com.ua/news_region/11408.html
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Сподіваюсь, що разом нам вдасться відстояти і поліпшити екологічну ситуацію нашого
краю», – прокоментував ситуацію голова Вільшанської районної організації партії «УДАР
Віталія Кличка» Микола Оріходжаєв (На Кіровоградщині «Зелені» влились в «УДАР» //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-kirovogradshchini-
zeleni-vlilis-v-udar). – 2012. – 18.06).

***

На сайті міської організації партії Віталія Кличка з’явилася головна новина під
назвою «Об’єднана опозиція погодилась на умови «УДАРу».

«12 червня 2012 р. у смт Вільшанка Кіровоградської області відбулась зустріч з
можливим кандидатом по 100-му мажоритарному виборчому окрузі від об’єднаної
опозиції народним депутатом від партії ВО «Батьківщина» Еліною Шишкіною.

На зустрічі був присутній голова Вільшанської районної організації партії «УДАР
Віталія Кличка»  Микола Оріходжаєв.  Він задав питання пані Еліні про те,  чому ж її
політична сила не погоджується на пропозицію «УДАРу» про проведення праймеріз і
висунення єдиного кандидата від опозиційних сил. На що народний депутат відповіла, що
вона виступає за подібний підхід до вибору кандидата і готова до проведення праймеріз у
100-му окрузі» (Місцевий «УДАР» «загнав» кіровоградську «об’єднану опозицію» в кут
// Весь Кіровоград
(http://www.kirovograd.net/shortly/2012/6/18/miscevii_udar_zagnav_kirovogradsku_obyednan
u_opoziciyu_v_kut.htm). – 2012. – 18.06).

Луганська область

Во всех городах и районах Луганской области прошли заседания первичных
организаций Партии регионов. В ходе дискуссий, подчас – принципиальных, партийцы
обсуждали кандидатуры кандидатов в народные депутаты, которых в дальнейшем
утвердят на областной партконференции ЛОО ПР, а затем – на партийном съезде.

«Мы считаем, что, в рамках проекта «Народный кандидат – народный депутат»,
люди сами должны определиться:  кто наиболее эффективно будет работать не только в
Верховной Раде, но и конкретно, по делу станет защищать интересы своего округа и всей
нашей области в целом», – отметил в ходе недавней пресс-конференции народный депутат
Украины, председатель Луганской областной парторганизации Александр Ефремов.

Такие открытые партийные собрания на днях прошли и в Лутугинском районе в
поселках: Фабричный, Роскошное, Успенка, Лутугино, Георгивка, Первозвановка,
Орехово, Челюскинцев, Нижняя Тарасовка.

Главный вопрос повестки дня собраний – «О кандидатуре для выдвижения
кандидата в народные депутаты Украины по 104 избирательному округу». Всесторонне
регионалы Лутугинщины подошли к обсуждению кандидатуры Владимира Гончарова –
помощника народного депутата от Партии регионов А. Ефремова. Он рассказал о себе, о
том, зачем пришел в политику и каким видит будущее своей малой родины.

«Очень важно, чтобы в Верховной Раде Украины был наш человек, которому близки
проблемы нашего региона и его жителей. Гончаров – молодой, перспективный,
смотрящий далеко вперед, вся его работа видна как на ладони, поэтому он достоин
представлять интересы нашего округа в столице», – заверила своих земляков председатель
Лутугинской районной организации Партии регионов Ирина Кицена.

И если в начале собрания среди жителей наблюдалась некая скованность и
настороженность, то в конце встречи звучали и аплодисменты, и пожелания удачи
будущему кандидату.

http://klichko.org/ua/news/news/na-kirovogradshchini-zeleni-vlilis-v-udar
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«Гончаров – тот человек, которому действительно можно доверять! Он открыт к
общению, готов выслушать каждого. И не просто выслушать, а реально оценить ситуацию
и оказать по максимуму возможную помощь», – считает жительница Лутугино Лебедева.

Единогласными решениями членов первичных организаций района, которые уже
провели свои заседания, кандидатура Владимира Гончарова была одобрена (Владимир
Гончаров – лутугинский народный кандидат // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p48330.html). – 2012. – 18.06).

***

Руководство Луганской области занято личным обогащением и совсем не озабочено
проблемами и социальной защитой населения, что привело к падению рейтинга Партии
регионов. Об этом заявил народный депутат Украины, первый секретарь Луганского
обкома Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

По его мнению, именно снижение популярности «региональной» власти, заставляет
нападать на коммунистов, рейтинги которых, напротив, растут.

«Все нападки на Луганскую областную организацию КПУ в средствах массовой
информации, это агония местной власти. Подобная реакция свидетельствует о том, что мы
на правильном пути», – уверен С. Килинкаров.

Он уверен, что каждый житель Луганской области знает существенную часть о
собственниках местного теневого бизнеса.

«Главная ошибка «региональных» руководителей в том, что они считают людей
идиотами. На самом деле это не так. Не стоит недооценивать своих избирателей. В
каждом городе и селе люди знают, кому принадлежит та или иная копанка или карьер», –
сказал С. Килинкаров.

Народный депутат также добавил: «Наблюдается рост популярности нашей партии,
и это уже стало трендом. Центральный штаб Партии регионов будет сильно разочарован
результатами выборов в Луганской области. Все нападки на партию – это истерия,
вызванная осознанием того,  что Луганщина после выборов уже не будет базовой для
регионалов», – считает коммунист.

За свои ошибки руководители региона не смогут переложить ответственность на
центральную власть.

«У них нет возможности сказать: «Нам помешали». А за копанки, нелегальные
песчаные карьеры, организованные лесные пожары и концессию, придется отвечать перед
людьми на выборах, избиратели им этого не простят», – заявил С. Килинкаров.

По его словам, после выборов жители региона будут свидетелями серьезнейших
кадровых перестановок в Луганской области (Спиридон Килинкаров прогнозирует
кадровые перестановки в руководстве Луганщины // Компартія України
(http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-prognoziruet-kadrovye-perestanovki-v-rukovodstve-
luganshhiny/). – 2012. – 19.06).

***

В Северодонецке Луганской области народный депутат от Партии регионов Алексей
Кунченко бесплатно раздает избирателям очки. Для получения очков необходимо в анкете
указать персональные данные.

Факты косвенного подкупа избирателей и применения админресурса в пользу
провластного кандидата активисты гражданского движения выявили в рамках
мониторинга предвыборной ситуации.

Получить подарок от депутата жителям города предлагают врачи во время осмотра в
офтальмологическом отделении Северодонецкой городской коммунальной

http://paralel-media.com.ua/p48330.html
http://paralel-media.com.ua/p48330.html
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-prognoziruet-kadrovye-perestanovki-v-rukovodstve-luganshhiny/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-prognoziruet-kadrovye-perestanovki-v-rukovodstve-luganshhiny/
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многопрофильной больницы. Подкуп сопровождается сбором персональной информации
об избирателях.

А. Кунченко планирует баллотироваться в Верховную Раду по избирательному
округу № 106, в который, кроме Северодонецка, также вошли часть Стаханова и часть
Попаснянского района Луганской области.

Кунченко является бывшим владельцем Северодонецкого «Азота», который он
вынужден был продать Дмитрию Фирташу (На Луганщине «регионал» подкупает
избирателей очками // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n103110). – 2012. –
19.06).

***

Замглаве Луганской облорганизации Партии регионов Вячеслав Литвинов
высказался против символики движения (чеснок) и лозунга «Фильтруй Раду!».

Луганская облорганизация Партии регионов отказалась подписать соглашение о
сотрудничестве с движением «ЧЕСТНО», поскольку не согласна с требованиями
движения к кандидатам.

Об этом заявил руководитель аппарата и замглавы Луганской облорганизации
Партии регионов Вячеслав Литвинов во время переговоров с луганскими активистами
«ЧЕСТНО», сообщает пресс-служба движения.

«При этом Литвинову не нравятся не только критерии добропорядочности
кандидатов, но и символика движения (чеснок), а лозунг «Фильтруй Раду!» он назвал
некорректным», – говорится в сообщении.

«С рекомендацией «не подписывать никаких соглашений» регионал согласился
передать документ на рассмотрение председателю Луганского отделения партии –
Александру Ефремову», – уточнили в движении.

На национальном уровне Партия регионов еще не дала окончательного ответа
относительно критериев добродетели, которые общественность выдвигает к кандидатам в
народные депутаты (Луганским регионалам не понравилась инициатива движения
«ЧЕСТНО» // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/19/157105_luganskim_regionalam_ponravilas.html). – 2012. –
19.06).

***

Фракция коммунистов Беловодского райсовета потребовала от руководства района и
Луганской области восстановить в должности медицинский персонал Даниловской
амбулатории. Об этом заявила 1-й секретарь Беловодского райкома Коммунистической
партии Украины Софья Федорова.

По словам Федоровой, в амбулатории теперь не предусмотрено ни одной ставки
врача. На обслуживаемой амбулаторией территории проживает 1 тыс. 745 человек (села
Новодеркул и Даниловка).

Софья Федорова рассказала, что сокращения в здравоохранении Беловодского
района начались в 2011 г. Тогда было уволено 46 работников здравоохранения района.

Кроме того, в 2012 г. районная власть решила закрыть лабораторию, сократить одну
ставку патронажной медсестры (при отсутствии врача педиатра) и 0,5 ставки санитара.

Коммунист добавила, что в расчетах штатного расписания амбулатории не
учитываются нормативы, которые были утверждены Министерством здравоохранения
№ 129 от 23 февраля 2012 г.

В минувшем году сократили 0,75 ставки врача-стоматолога, 0,5 ставки акушера,
0,5 ставки водителя автомобиля скорой помощи, 0,75 ставки лаборанта, 0,5 ставки сестры
хозяйки.

http://glavnoe.ua/news/n103110
http://lb.com.ua/
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«Инициатива «оптимизации» здравоохранения исходила от первых руководителей
области, а реализовывалась руками местной власти. Именно поэтому жители двух сел –
Даниловка и Новодеркул обратились с просьбой о помощи в отстаивании их прав именно
к коммунистам, а не в районный совет», – прокомментировала 1-й секретарь Беловодского
райкома КПУ.

Она отметила, что обращение к коммунистам подписали более 100 жителей сел
(Коммунисты утверждают, что в Беловодском районе увольняют медиков // Луганск.
Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/20/113557.html). – 2012. – 20.06).

***

Як стало відомо Луганській обласній організації Всеукраїнського об’єднання
«Свобода», в місті Свердловськ влада намагається виселити місцеву дитячу студію
писанкарства. Причина – забаганка використати приміщення студії під міський виборчий
штаб Партії регіонів. Таким чином «регіонали» вбивають одразу двох «зайців»:
забезпечують розміщення свого штабу та водночас нищать заклад української культури.

За останні три роки студія писанкарства переїздила вже чотири рази. Було десять
спроб переселення. Взагалі всі українські установи в місті переслідують. Схожа історія
була і зі Свердловською «Просвітою».

«Свердловськ – це прикордонне місто, в якому українська держава мала б усіма
силами сприяти розвитку української культури, підтримувати українські позиції.
Натомість ми бачимо, як влада провадить кардинально протилежну діяльність,
переслідуючи українські установи заради своїх партійних інтересів, що і відповідає їхній
послідовній українофобській політиці», – зазначив активіст Свердловської «Свободи»
Артур Питлик.

Луганська обласна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» висловлює
своє обурення з приводу наступу «регіоналів» на заклади української культури та вимагає
припинити тиск на Дитячу студію писанкарства, яка працює при Будинку культури
Свердловська. «Свобода» наголошує на необхідності підтримки українських закладів
Луганщини та допомоги держави в популяризації і поширенні їхньої діяльності (У
Свердловську на Луганщині «регіонали» виселяють студію писанкарства // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030801/). – 2012. – 21.06).

Львівська область

Львівські «нашоукраїнці» працюють у складі місцевого осередку Комітету опору
диктатурі без жодних змін – повідомив Олесь Старовойт, депутат Львівської облради,
учасник КОДу Львівщини.

«Львівський КОД створили раніше, аніж київський. До нього входять багато
політичних сил, – зазначив Олесь Старовойт. – «Наша Україна» є активним його
учасником та бере участь у політичному процесі. Як мінімум досі не було ніяких випадків,
які могли б порушити нашу роботу».

Олесь Старовойт додав, що 19 червня відбулося засідання робочої групи Комітету,
участь в якій взяли «нашоукраїці». Обговорювали процедуру визначення претендентів у
кандидати від КОДу. Місцевий КОД уже затвердив першу четвірку претендентів
(«Нашоукраїнці» не покинули КОДу Львівщини // Експрес
(http://lviv.expres.ua/news/2012/06/20/54350). – 2012. – 20.06).

http://lugansk.comments.ua/news/2012/06/20/113557.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030801/
http://lviv.expres.ua/news/2012/06/20/54350


69

***

Депутати Жовківської районної ради Львівської области на черговій сесії
зобов’язали голову райдержадміністрації оприлюднювати всі свої розпорядження,
зокрема на офіційному сайті.  Підставою для такого рішення стала відповідь
райдержадміністрації, отримана на запит депутата-свободівця Костянтина Орловського.
Депутат просив адміністрацію надати копії всіх земельних розпоряджень за півроку
керівництва першого заступника голови РДА Юрія Демчишина. Відповідь була
вражаючою: у період відсутності голови адміністрації перший заступник встиг видати
близько 500 розпоряджень, що стосувались виділення землі.

Костянтин Орловський зазначив у своєму виступі: «Ми вже маємо наочні приклади
прихованої, таємничої діяльності райдержадміністрації. Йдеться про земельні конфлікти в
селах Сопошин та Зашків, де землі було роздано без відома місцевої громади та з грубим
порушенням українського законодавства. Тому це наш обов’язок – вимагати прозорості в
роботі державної адміністрації, аби надалі не допустити подібних ситуацій в районі».

Депутати одноголосно підтримали пропозицію свободівців зобов’язати Жовківську
райдержадміністрацію оприлюднювати всі розпорядження на сайті в п’ятиденний термін,
а також в п’ятиденний термін надсилати копії розпоряджень у районну раду для вивчення
на засіданнях профільних комісій (На Львівщині з ініціативи фракції ВО «Свобода»
Жовківська райрада зобов’язала голову РДА оприлюднювати всі свої розпорядження //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030789/). – 2012. –
21.06).

***

17 червня учасники віча національно-демократичних сил Золочівщини висловили
рішучий протест проти намагань антиукраїнських політичних сил надати російській мові
статус другої державної мови в Україні.

Було прийнято звернення до парламенту з вимогою не приймати у другому читанні
одіозний «мовний» законопроект регіоналів Колесниченка – Ківалова. Депутати
Золочівської районної ради готуються до виїзної сесії під стінами Верховної Ради
України.

«Ми звертаємося до усіх депутатів Верховної Ради стати на державницькі позиції,
піднятися вище тимчасової політичної кон’юнктури, не зраджувати землі, яка вас годує. У
випадку ігнорування нашого Звернення, ми залишаємо за собою право вдатися до акцій
громадянської непокори, і всіма засобами відстоювати та захищати Конституцію України,
зокрема її 10 статтю про українську мову як єдину державну мову в Україні», – зазначено
у зверненні.

Під час віча майдан у Золочеві майорів прапорами Народного Руху України, ВО
«Свобода», об’єднаної опозиції, та державними стягами. Чимало присутніх прийшли із
своєю ріднею у вишиванках. Ведучим заходу були Марія Квас та Борис Золотник,
заступник голови Золочівської районної організації Народного Руху України.

У наметах Народного Руху України всім присутнім роздавали газети (Золочівщина
стала на захист української мови // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/zolochivshchina-stala-na-zakhist-ukrajinskoji-
movi.html). – 2012. – 21.06).

***

Львівські ліві – представники КПУ, ПСПУ Наталії Вітренко, ветеранських
організацій –  провели на Пагорбі Слави у Львові захід під червоними прапорами –  з
нагоди 71-ї річниці початку Другої світової війни.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030789/
http://www.nru.org.ua/news/single/article/zolochivshchina-stala-na-zakhist-ukrajinskoji-movi.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/zolochivshchina-stala-na-zakhist-ukrajinskoji-movi.html
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На мітинг зійшлося близько півсотні осіб. Вони тримали червоні прапори та
розгорнули плакат із написом «Фашизм не пройде!».

Як йшлося під час мітингу, ліві зібралися, щоб «вшанувати пам’ять, покласти квіти,
поговорити про тих, хто пам’ятає Велику вітчизняну війну».

У той час, голова фракції ВО «Свобода» у Львівській облраді Ірина Сех, коментуючи
захід, сказала, що «відзначати 22 червня під червоними прапорами можуть тільки
нелюди».

«Відзначати 22 червня під червоними прапорами – значить мати викривлену мораль.
Для кожного галичанина ці дні є днями скорботи, бо трагедія червня 1941 р. торкнулася
чи не кожної родини. Усім відомо, як більшовики, втікаючи зі Львова, із Західної України,
хоч не встигали забрати зброю і документи, але обов’язково розстрілювали політв’язнів. В
енкаведистських тюрмах в ті червневі дні перед наступом німецьких військ стратили
десятки тисяч українців та осіб інших національностей. Влаштовувати червоний шабаш в
такі скорботні дні можуть тільки нелюди», – зазначила Сех (У Львові пройшов червоний
мітинг // «Західна інформаційна корпорація» (http://zik.ua/ua/news/2012/06/22/355269). –
2012. – 22.06).

Одеська область

16 июня в здании Областного совета федерации профсоюзов состоялась отчётно-
выборная конференция Одесской областной комсомольской организации. Делегатами
конференции стали 72 юноши и девушки.

В мероприятии приняли участие первый секретарь Одесского ОК КПУ, председатель
МСКО-ВЛКСМ народный депутат Украины Евгений Царьков, второй секретарь ОК КПУ,
депутат Одесского областного совета Александр Парадовский, депутат областного совета
Игорь Яковлев, секретарь Одесского ОК КПУ, депутат областного совета Антон Дорохов,
представители общественных организаций, приглашенные коммунисты и комсомольцы.

Не так давно Одесский областной комитет КПУ решил оказать организационную
помощь комсомольской организации и направил молодых коммунистов Одесщины до
30 лет на работу в комсомол.

Кампания по призыву в ряды ЛКСМУ охватывает всю Одесскую область и
рассчитана на то, чтобы привлечь к работе в комсомоле более 200 молодых людей.

Открыл конференцию под звуки партийного гимна – Интернационала –
действующий первый секретарь ОК ЛКСМУ Василий Евменчиков, который пригласил на
трибуну первого секретаря Одесского ОК КПУ Е.И. Царькова. Лидер коммунистов
Одесщины поздравил комсомольцев от имени Петра Николаевича Симоненко, первого
секретаря ЦК ЛКСМУ Александра Присяжнюка и от себя лично с открытием
конференции. Евгений Царьков в свете последнего совместного Пленума ЦК КПУ и
ЛКСМУ подробно и простыми словами изложил важность вопроса обучения молодых
левых основам марксизма-ленинизма, а также передачи бесценного партийного опыта
старших товарищей.

Делегаты конференции заслушали и обсудили доклады первого секретаря ОК
ЛКСМУ и контрольно ревизионной комиссии. В обсуждениях приняло участие около
20 человек. Работа областной организации в отчётный период была признана
удовлетворительной. Также участники конференции сформировали областной комитет и
контрольно-ревизионную комиссию, выдвинули делегатов на Съезд ЛКСМУ.

Организационный пленум, состоявшийся сразу после торжественного закрытия
конференции, избрал первым секретарём Одесского ОК ЛКСМУ Гамалия Валентина,
вторым секретарём – Сивоволова Юрия, секретарём ОК – Моисеенко Викторию.

http://zik.ua/ua/news/2012/06/22/355269
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Контрольно-ревизионную комиссию Одесской областной организации возглавила
Екатерина Мазуренко (Одесский комсомол сверил курс // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/odesskij-komsomol-sveril-kurs/). – 2012. – 18.06).

***

21 червня 2012 р. в Одесі обласна організація ВО «Свобода», молодіжні організації
«Сокіл» та «Студентська Свобода» пікетували обласну раду, протестуючи проти нищення
української мови.  Націоналісти вимагали від депутатів Одеської обласної ради
відреагувати на антидержавний законопроект «Про засади державної мовної політики» та
висловити протест щодо антиукраїнської політики чинного режиму.

По закінченню пікету націоналісти передали звернення до депутатів обласної ради:
«Громада Одеси та області обурена відсутністю реакції депутатів Одеської обласної ради
на антидержавний «законопроект народних депутатів Ківалова – Калєснічєнка» «Про
засади державної мовної політики». Попри відверті порушення Конституції та
цілеспрямованої політики нищення державної мови обласна рада досі не висловила
жодної офіційної позиції.

Депутат облради Гончаренко О.О. розпочав кампанію, що має відверто
антидержавний характер. За його ініціативи організований незаконний збір підписів в
Одесі у підтримку однієї з недержавних мов, що є прямим порушенням ст. 10 Конституції
України. Враховуючи це, та на підставі п. 2 ст. 10 та п. 3 ст. 37 Закону України «Про
статус депутатів місцевих рад» вимагаємо на сесії обласної ради поставити питання про
дострокове припинення повноважень депутата Одеської обласної ради Гончаренко О.О.

Крім того, вимагаємо звернути увагу і вжити відповідних заходів щодо активізації
маргінальних промосковських угрупувань, що декларують відверто антидержавні речі,
зокрема на так звану кампанію «русскій город», що вже понад місяць триває в місті.

Ви – депутати держави Україна і маєте стояти на україноцентричних позиціях, а не
піддаватись на провокації всіляких пройдисвітів і українофобів, агентів впливу іноземних
держав. Апелюємо до здорового глузду і вимагаємо дати адекватну реакцію» (В Одесі
відбулась чергова акція з приводу антидержавного «законопроекту Ківалова –
Калєснічєка» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030799/). – 2012. – 21.06).

***

Депутат Одесского областного совета, член фракции Партии Регионов Антон Киссе
считает, что власть урезает полномочия регионов, чем не дает возможность осуществить
ряд важных государственных программ, а новым земельным законодательством власть
намерена оставить народ в дураках.

«Сегодня полномочия регионов только урезаются. Программа «Питьевая вода» не
реализуется так, как должна была. Деньги выделяются в конце года, и никто уже освоить
их не может. Людей сейчас волнуют изменения в земельном законодательстве. Я еще не
встречал таких,  которые бы безоговорочно поддерживали новый закон.  У власти есть
только желание надурить людей, которые работают на земле», – рассказал Киссе.

Критика действий власти со стороны А. Киссе могла быть вызвана тем, что в мае в
ряде СМИ появилась информация о том, что депутат-регионал незаконно приобрел в
Болгарии 6 квартир и является гражданином этой страны, а его сын – сотрудник
прокуратуры – ведет бизнес в той же Болгарии, считают коллеги Киссе.

Не получив поддержки в ПР после опубликования материалов о своем имуществе за
границей, Киссе, скорее всего, обиделся на однопартийцев и начал критиковать власть (У
власти только есть желание надурить людей – одесский регионал // Эхо (http://eho-

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030799/
http://eho-ua.com/2012/06/22/u_vlasti_tolko_est_zhelanie_nadurit_ljudejj__odesskijj_regional.html
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ua.com/2012/06/22/u_vlasti_tolko_est_zhelanie_nadurit_ljudejj__odesskijj_regional.html).  –
2012. – 22.06).

Рівненська область

Рівненська обласна організація ВО «Свобода» стала на захист людей, у яких
рейдерським методом захопили 70 гаражів. За словами постраждалих від беззаконня, у
змові беруть участь навіть судді, які на підставі сфальшованих документів та підроблених
підписів ухвалюють неправомірні рішення, позбавляючи громадян майна без їхнього
відома.

21 червня 2012 р. власники гаражів удруге пікетували Рівненський міський
апеляційний суд. Люди стояли із плакатами: «Ні – корупції в судах!», «Покажіть чесного
суддю!», «Чи «Ваша честь» має честь?», «Вимагаю справедливості!», «Геть руки шахраїв
від наших гаражів!», «Хапуги, побійтеся Божого суду і нашого гніву!», «Ні – рейдерству!»
тощо.

Варто зазначити: гаражний комплекс було побудовано на замовлення та за гроші
нині ошуканих громадян; після здачі в експлуатацію його передали у власність людей і
видали їм відповідні свідоцтва. Тривалий час люди користувалися гаражами і навіть не
знали, що вони вже «не їхні»…

«Судді чомусь ухвалюють рішення не на нашу користь. Усі намагання боротися з
суддівським та рейдерським беззаконням – марні. Позицію окремих суддів «підсилює»
директор «Прип’яті». Бо як іще можна трактувати такі дії суддів?! Ми зверталися до
прокурора області,  голови Рівного Володимира Хомка,  УБЕЗ,  голови ОДА Василя
Берташа, проте це нічого не змінило», – кажуть власники гаражів.

21 червня відбулося засідання апеляційного суду, який ухвалив рішення лишити без
змін рішення рівненського міського суду.  Тобто рішення не на користь людей,  а на
користь так званого «власника» гаражів.

Обурені протестувальники мають намір подавати касаційну скаргу до вищої
касаційної інстанції (Рівненський суд став на захист рейдерів // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030794/). – 2012. – 21.06).

Сумська область

Депутаты фракции Партии регионов в Сумском городском совете объявляют 2013 –
Годом медицины. Тем самым они поддерживают областную власть, которая считает
одним из приоритетных направлений своей работы вывода медицинской отрасли
Сумщины на европейский уровень.

Готовясь к Году медицины, городские регионалы проводят выездные заседания и
встречи с главными врачами и медперсоналом лечебных учреждений Сум. Путем таких
«экскурсий» депутаты хотят увидеть проблемы городских больниц воочию. Это позволит
определить первоочередные из них, и приступить к их решению уже в этом и следующем
годах, сообщает пресс-служба городской организации Партии регионов.

Регионалы уже посетили Сумскую городскую клиническую больницу № 1, Сумскую
городскую клиническую больницу № 4, Сумской роддом № 1, КУ «Сумская станция
скорой медицинской помощи».

По словам председателя фракции Партии регионов в горсовете Юрия Перепеки,
ситуация в медицинской отрасли Сум остается сложной и требует быстрого
вмешательства. «Большинство из проинспектированных нами зданий медучреждений
города в той или иной степени требуют немедленного ремонта, поскольку построены еще

http://eho-ua.com/2012/06/22/u_vlasti_tolko_est_zhelanie_nadurit_ljudejj__odesskijj_regional.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030794/
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40–50 лет назад», – отметил Ю. Перепека (Медицина – приоритетное направление в
работе регионалов // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/9600_meditsina_prioritetnoe_napravlenie_v_rabote_regionalov.html).  –
2012. – 18.06).

***

14 июня в Великописаревском РК КПУ прошла встреча секретарей первичных
партийных организаций района с Народным депутатом Украины, первым секретарем
Сумского обкому КПУ Даниленко Владимиром Андреевичем.

В своем выступлении Владимир Андреевич сделал анализ работы
Великописаревского РК КПУ по выполнению целевых партийных программ «Стратегия
2012», он отметил, что в стране продолжается наступление крупного капитала на права
трудящихся. Власть добилась принятия антинародной пенсионной реформы, прекращения
действий ряда положений действующих законов социальной направленности,
предоставление права Кабинету Министров определять размеры предоставления льгот и
социальных гарантий малообеспеченным слоям населения. Проводится так называемое
реформирование системы здравоохранения, продолжается повышение цен на продукты
питания, предметы первой необходимости. Жизненный уровень большинства населения
ухудшается.

Владимир Андреевич проинформировал партийный актив Великописаревщины, что
он выдвинут кандидатом в депутаты Верховного Совета Украины по 162 избирательному
округу.

Народному депутату пришлось ответить на многие вопросы, которые касаются
проблем села: по земле; по социальной сфере села; по преодолению безработицы в селе;
по аренде паев; по преодолению нищеты селян.

Почти все первичные партийные организации смогли организовать работу, по
привлечению коммунистов к индивидуальной работе с вошедшими в реестр партии.

Владимир Андреевич вручил партийные документы молодым коммунистам,
секретарю Дмитровской первичной партийной организации Рябушко Олегу Николаевичу
был вручен очень дорогой, как для него сельского фельдшера, а особенно для людей
преклонного возраста, подарок – фельдшерскую сумку с полным набором медицинских
средств.

Почтовое отделение В. Веселое, где работают почтальоны коммунисты, получили
новенький велосипед, два новеньких велосипеда получило в подарок и Россошанское
почтовое отделение, протяженность села составляет около 20 км.

В этот день Владимир Андреевич посетил филиал Ахтырского профессионально
технического лицея. На встрече с депутатом присутствовали весь преподавательский
состав и учащиеся. А учебный класс «Украинского языка и литературы» от Народного
депутата полностью обеспечен линолеумом для ремонта (Владимир Даниленко
встретился с секретарями первичных партийных организаций Великописаревского
района // КОМИНФОРМ-UA – Сумы
(http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/politika-i-ekonomika/item/734-vladimir-
danilenko-vstretilsya-s-sekretaryami-pervichnih-partiynih-organizatsiy-velikopisarevskogo-
rayona). – 2012. – 18.06).

***

Депутати Сумської міської ради підтримали запит голови фракції Партії регіонів
Юрія Перепеки щодо встановлення на будинках міста Суми табличок із новими назвами
вулиць, які були перейменовані протягом 2003–2009 рр.

http://sumyinfo.com/9600_meditsina_prioritetnoe_napravlenie_v_rabote_regionalov.html
http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/politika-i-ekonomika/item/734-vladimir-danilenko-vstretilsya-s-sekretaryami-pervichnih-partiynih-organizatsiy-velikopisarevskogo-rayona
http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/politika-i-ekonomika/item/734-vladimir-danilenko-vstretilsya-s-sekretaryami-pervichnih-partiynih-organizatsiy-velikopisarevskogo-rayona
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За словами депутата, до нього надходять численні звернення громадян, впевнених,
що відсутність табличок з новими назвами вулиць унеможливлює пошук необхідних
будинків станцією швидкої допомоги та обслуговуючими підприємствами Сум.

Протягом 2003–2009 рр. Сумською міською радою було прийнято 12 рішень щодо
найменування нових вулиць та провулків міста. Однак станом на сьогодні лише провулок
та вулиця ім. Береста, а також провулок Академічний отримали нові таблички.

Депутат Ю. Перепека ініціював питання термінового встановлення на будинках
табличок з новими назвами перейменованих вулиць (Сумські регіонали перейнялися
табличками на будинках // Сумська щоденна інтернет-газета «Сотня»
(http://100.sumy.ua/index.php/news1/politics/4934-2012-06-20-12-20-08). – 2012. – 20.06).

***

Протягом двох років на Сумщині реалізується державна програма знешкодження
непридатних хімічних засобів захисту рослин. Регіонал, перший заступник голови
обласної ради Олег Бояринцев ознайомився з ходом робіт у селищі Свеса Ямпільського
району.

«Спільними зусиллями центральної влади та влади на місцях у регіоні вирішується
проблема утилізації непридатних пестицидів. Понад 40 років (!) перебування 90 т цих
речовин на складі в Свесі було значним фактором екологічної небезпеки для його
мешканців. 2012 р. цю проблему буде остаточно вирішено», – повідомив О. Бояринцев.

На цей час ведуться роботи з упакування пестицидів у спеціальну тару,  а після
закінчення футбольного чемпіонату Євро-2012 розпочнеться їх транспортування для
подальшого знищення.

Торік на утилізацію пестицидів із державного бюджету було виділено близько 7 млн
грн, у 2012 – 35 млн грн. Усього цього року заплановано вивезти з області та знешкодити
1 569 тонн непридатних хімічних засобів захисту рослин.

На переконання О. Бояринцева, успішна реалізація цієї програми дозволить й надалі
представляти область як екологічно чистий регіон, що матиме позитивний вплив на
реалізацію сільгосппродукції та розвитку «зеленого» туризму (Регіонали Сумщини
піклуються про те, щоб зберегти звання області як екологічно безпечного регіону //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/oblast/show/11955). – 2012. – 21.06).

***

Депутат Недригайлівської районної ради від Комуністичної партії України Віталій
Лисенко – частий гість у населених пунктах Недригайлівського району.

21 червня депутат побував у селі Комишанка, де провів черговий виїзний прийом
громадян.  На прийомі в депутата районної ради побувало декілька місцевих мешканців.
Вони просили депутата сприяти у вирішені питання виплати заборгованості по земельним
паям колишнього місцевого сільгосппідприємства.

Виконуючий обов’язки директора Комишанської ЗОШ Ярослав Олійник звернувся
до Віталія Григоровича з проханням про надання допомоги в придбанні холодильника для
місцевої школи.

Приємно, що спілкування відбулось у доброзичливій обстановці. Місцеві мешканці
залишились вдячні депутату за уважний, виважений підхід до нагальних проблем,
порушених у зверненнях (З проблемами – до депутата районної ради // Компартія
України (http://www.kpu.ua/z-problemami-–-do-deputata-rajonnoї-radi/). – 2012. – 22.06).

http://100.sumy.ua/index.php/news1/politics/4934-2012-06-20-12-20-08
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Тернопільська область

Голова фракції Партії регіонів у Тернопільській міській раді Василь Лукін і його
товариство «Технобуд» здійснюватиме ремонт на станції другого підйому води в
Гусятині, Суходільській ГРС та на об’єктах, пошкоджених стихією 10 червня.

Василь Лукін запевнив керівництво Гусятинського району – голову районної ради
Надію Хоптян та першого заступника голови РДА Василя Цільо, котрі побували із
робочою поїздкою на станції другого підйому води Чабарівського водозабору, що до
середини серпня роботи на станції другого підйому будуть завершені і відбудеться запуск
води (Голова фракції Партії регіонів ремонтуватиме водовід у Гусятині // Номер один
(http://gazeta1.com/index.php/uk-UA/126-novini-dnya/3847-golova-fraktsiji-partiji-regioniv-
remontuvatime-vodovid-u-gusyatini). – 2012. – 17.06).

***

Новими книгами поповнилися фонди центральних бібліотечних систем у трьох
районах Тернопільської області. Про це повідомив перший заступник голови
Тернопільської обласної організації «ВО «Батьківщина» Володимир Бойко.

«Тепер читачі бібліотек Козови, Бережан та Підгайців матимуть змогу детальніше
ознайомитися із невідомими фактами про історію, культуру та літературу рідного краю. У
ці райони передано – тритомник про Степану Бандеру, двотомник про патріарха Йосипа
Сліпого, «Трагедія Волині. Причини й перебіг польсько-українського конфлікту в роки
Другої світової війни», «Тарас Бульба-Боровець. Документи. Статті. Листи», «Соборна
пам’ять України. Календар Альманах», «Як нас морили голодом» – про три голодомори в
Україні. Всі – авторства Володимира Сергійчука, історика, професора Київського
національного університету імені Т. Шевченка, з яким «Батьківщина» давно співпрацює»,
– зазначив В. Бойко.

Усі 12 книг видані за сприяння голови Тернопільської організації ВО «Батьківщина»
Василя Деревляного.

Окрім того, Володимир Бойко подарував бібліотекам книгу «Волинянин»
Я. Федорчука, альбом про відому діячку нашого краю Соломію Крушельницьку та диск із
записами голосів класиків української літератури, виданий заступником голови Верховної
Ради М. Томенком.

«Сьогодні в Україні, і на Тернопільщині в тому числі, відбувається комп’ютеризація
бібліотек. Тому диск із записами віршів у прочитанні голосів Василя Симоненка, Павла
Тичини, Миколи Вороного, Василя Стуса та інших класиків української літератури, буде
цікавим для школярів і всіх відвідувачів бібліотеки. Адже жоден учитель не передасть та
не виразить всі емоції так, як це може зробити сам автор», – наголосив перший заступник
голови Тернопільської «Батьківщини».

Володимир Бойко наголосив на тому, що «ВО «Батьківщина» не зупинятиметься на
досягнутому.

«У майбутньому нами заплановано досліджувати рідний край та відображати це у
книгах. І таким чином підтримувати українську книгу та передавати історію рідного краю
для наступних поколінь», – резюмував В. Бойко (Тернопільська «Батьківщина»
подарувала районним бібліотекам нові книги // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11344.html).
– 2012. – 18.06).

***

У Тернопільській області органи юстиції підтвердили реєстрацію усіх районних та
міських організацій партії «УДАР Віталія Кличка». Крім того, у кожному селі та селищі

http://byut.com.ua/news_region/11344.html
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краю створено первинну партійну організацію,  і в даний момент триває підготовка
документів для завершення реєстрації цих осередків.

Про це повідомила на прес-конференції голова виконкому Тернопільської обласної
організації політичної партії «УДАР Віталія Кличка» Наталя Михно. Вона звернула увагу,
що значних успіхів обласний осередок досяг протягом п’яти останніх місяців. За цей час
кількість членів партії на Тернопільщині перевищила 1700 осіб, а ще близько 300 заявок –
розглядаються. В партії підкреслюють, що стрімка розбудова відбувається не за рахунок
якості – час від часу з лав партії виключають тих, хто не відповідає вимогам «УДАРу».

Також очільники «УДАРу» Тернопільщини представили обласним журналістам
найактивніших членів свого осередку. Серед них – люди з різних галузей суспільного
життя, знавці своєї справи, а свій успіх, досвід, знання та вміння вони хочуть спрямувати
на користь Тернопільщини й України загалом.  Очікується,  що саме ці активісти стануть
кандидатами на мажоритарних округах під час парламентських виборів.

Зокрема, серед представлених журналістам партійців – генерал-лейтенант міліції
Віталій Максимов, фінансист Віталій Ломакович, підприємці Микола Люшняк та Олег
Ваврик.

Голова Тернопільського обласного осередку «УДАРу» Ігор Побер зазначив, що
політична сила активно готується до виборчої кампанії, і з першого серпня обласний штаб
працюватиме в цілодобовому режимі (Осередки «УДАРу» створено в усіх населених
пунктах Тернопільщини // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/oseredki-udaru-stvoreno-v-usih-naselenih-punktah-
ternopilshchini). – 2012. – 19.06).

***

Більшість депутатів Тернопільської облради не погоджуються зі спрямуванням в
область 12 млн грн державної субвенції на оплату праці додаткових соціальних
працівників. Ці кошти будуть розподілені на інші, більш важливі потреби. Про це заявив
голова Тернопільської облради Олексій Кайда.

«Я вважаю, що додаткові соціальні працівники, які працюватимуть в кожному
районі, – це агітатори правлячої Партії регіонів під час виборів до Верховної ради», –
зазначив Кайда.

«То чи не краще було б підвищити зарплату уже діючим соціальним працівникам
хоча б на 500 грн?» – запитав голова облради.

Кайда нагадав, що депутати прийняли державну субвенцію в обласний бюджет.
«Але на наступній сесії облради я буду наполягати, щоб спрямувати ці кошти на адресну
допомогу малозабезпеченим людям, яких в області більш ніж досить», – зазначив він
(Тернопільщина відмовиться від додаткових соціальних працівників, щоб не агітували
за Партію регіонів // Гал-инфо (http://www.galinfo.com.ua/news/112568.html). – 2012. –
20.06).

Харківська область

У Фонді громадянських ініціатив Арсена Авакова пройшов круглий стіл, в ході якого
обговорювалися політичні аспекти проекту Програми об’єднаної опозиції «Справедлива
держава, чесна влада, гідне життя».

Це був перший круглий стіл з трьох, під час яких планується обговорити всі
напрямки, відображені в проекті Програми.

Після обговорення питання про механізм висловлення недовіри Президенту
учасники круглого столу сформували свої пропозиції та доповнення до проекту Програми.
Зокрема, підбиваючи підсумок, директор Інституту регіональної політики Андрій

http://klichko.org/ua/news/news/oseredki-udaru-stvoreno-v-usih-naselenih-punktah-ternopilshchini
http://klichko.org/ua/news/news/oseredki-udaru-stvoreno-v-usih-naselenih-punktah-ternopilshchini
http://www.galinfo.com.ua/news/112568.html
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Лукашов запропонував сформулювати ініціативи харківських експертів так: Верховна
Рада України приймає рішення про імпічмент Президента двома третинами депутатів,
після чого проводиться референдум, на якому свою точку зору висловлює народ.

Крім того, було враховано пропозицію депутата Харківської обласної ради (фракція
«Батьківщина») Івана Варченка про те, що для того, щоб не допустити зловживання в
цьому питанні, необхідно визначити термін, протягом якого проводити процедуру
імпічменту буде не можна.

Обговорюючи питання, що стосуються проведення виборів, учасники круглого столу
висловили згоду з тією частиною проекту Програми,  в якій говориться,  що вибори до
Верховної Ради України мають проходити за пропорційною системою та з відкритими
списками. У той же час, харківські експерти пропонують заборонити депутатам поточного
скликання змінювати законодавство про вибори «під себе», тобто, діючий склад
Верховної Ради не повинен приймати закон, за яким буде обиратися в наступне
скликання.

Під час обговорення питання про оновлення Конституції учасники неодноразово
акцентували увагу на тому, що в Україні порушений баланс між гілками влади. Зокрема,
керівник Харківського регіонального виборчого штабу об’єднаної опозиції Віталій
Немілостівий зазначив, що в даний час судова влада перетворилася, втім, як і законодавча,
на виконавчу,  яка виконує певне замовлення,  і поки судова гілка влади не буде діяти в
рамках, визначених нинішньої Конституцією, нічого не зміниться.

У свою чергу, заступник керівника Харківської «Батьківщини», політолог Валерій
Дудко підкреслив, що на даний момент головне завдання – це повернення верховенства
права, виконання законів, які дуже часто порушуються в останні два роки.

Пропозиції учасників круглого столу також розглянуть на підсумковому круглому
столі, після чого вони будуть направлені до Києва (У Харкові обговорили політичні
аспекти проекту Програми Об’єднаної опозиції // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11331.html).
– 2012. – 18.06).

***

20 червня 2012 р. очільник Харківського осередку ВО «Свобода» Ігор Швайка
звернувся до земляків по Харківському обласному радіо. У п’ятихвилинній передачі він
пояснив жителям области ситуацію, що склалася в Україні навколо ринку землі, а також
розповів про причини та наслідки боротьби ВО «Свобода» та українських селян із
«молочною мафією».

«Кримінально-олігархічна влада намагається вивести у вільний ринок землі
сільськогосподарського призначення. Ми прагнемо проведення зборів по всій Україні з
метою організувати всеукраїнський референдум з питання, чи може земля, яка є
надбаннях усього українського народу, бути товаром. Наше завдання – мати фракцію
націоналістів у Верховній Раді з метою відстоювання цієї програмової позиції, адже
питання землі має колосальні наслідки для усієї української нації», – зазначив І. Швайка.

Також харківський свободівець ознайомив слухачів обласного радіо із перебігом та
наслідками боротьби селян та націоналістів з «молочною мафією».

«16–18 червня пройшла всеукраїнська акція з бойкоту здачі молока через мізерну
ціну, яку пропонували заготівельники. В результаті падіння цін було зупинено, а у
Верховній Раді зареєстровано законопроект про встановлення Кабінетом Міністрів
мінімальної закупівельної ціни на молоко у населення,  а також пункт,  що строк
розрахунків за одержане молоко не може перевищувати 7 календарних днів. Наше
завдання – добитися ухвалення законів, вигідних селянам, і ми його реалізовуватимемо
після перемоги на виборах у 2012 р.», – окреслив позицію ВО «Свобода» І. Швайка.

http://byut.com.ua/news_region/11331.html
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Програма на обласному радіо відтепер виходитиме щосереди о 6:45. Наступного
разу голова Харківської обласної організації ВО «Свобода» розповість про майбутню
участь у парламентських виборах та про спільні завдання опозиції (Ігор Швайка
щосереди звертатиметься до харківців по обласному радіо // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030780/). – 2012. – 20.06).

***

Харьковский горком КПУ сегодня провел на площади Свободы пикет сессии
Харьковского облсовета. Пикетчики держали красные флаги и плакаты, в частности, с
надписью «Требуем вернуть долги по зарплате». В пикете принимали участие около
15 человек.

По словам первого секретаря горкома КПУ Игоря Луценко, пикетчиков возмущает
то, что «на Евро-2012 у правительства деньги нашлись, а на зарплату рабочим на
государственных предприятиях – нет».

По его информации, на июнь задолженность по зарплате в области составляет
103 млн грн, в Пенсионный фонд – 230 млн грн, по единому социальному взносу – 84 млн
грн. Сложная ситуация, например, на Изюмском тепловозоремонтном заводе, где недавно
снова поменялся руководитель санации.

«Перед сессией мы вышли на пикет потому, что таким образом мы сможем привлечь
внимание депутатов облсовета к этой проблеме.  Ведь в обычные дни они нас не
послушают. Кроме этого, депутаты от Компартии сделают заявление на сессии о
необходимости погашения задолженности по зарплате», – отметил Луценко.

21 июня прошло пленарное заседание 13 сессии Харьковского областного совета
(Харьковский горком КПУ сегодня провел на площади Свободы пикет сессии
Харьковского облсовета // Время (http://timeua.info/210612/60939.html). – 2012. – 21.06).

Херсонська область

С 15 по 20 июня на всей территории Новокаховского горсовета (Херсонская область)
проходит акция по сбору подписей членов громады для обращения в Кабинет Министров
Украины против надвигающейся административно-территориальной реформы, вследствие
которой Херсонскую область планируется уничтожить.

В городе Новая Каховка 15  июня прошла акция протеста.  Коммунисты также
работали в трех палатках, в которых проводили разъяснительную работу, собирали
подписи, раздавали партийную литературу и Информационный бюллетень Новокаховской
городской парторганизации.

В близлежащих селах акция проходит в форме подворного обхода. Для более
масштабного информирования жителей о надвигающейся угрозе в ближайшем номере
газеты «Новости Деловые» (20.06.2012) будет опубликована статья с позицией народного
депутата Украины Е. Самойлик. После окончания акции все собранные подписи будут
направлены в Кабинет Министров Украины (Земляная В. Коммунисты Херсонщины
собирают подписи против административно-территориальной реформы //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-xersonshhiny-sobirayut-podpisi-protiv-
administrativno-territorialnoj-reformy/). – 2012. – 18.06).

***

Народный депутат Сергей Соболев считает, что на Херсонщине в трех с пяти
округов объединенная оппозиция имеет все шансы на победу.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030780/
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Из двухсот двадцати пяти округов объединенные оппозиционеры насчитали сто
девятнадцать,  в которых они имеют реальные шансы на победу.  Из них три округа –  на
Херсонщине.  «В этих округах мы можем реально бороться и побеждать»,  –  сказал
С. Соболев.

«Нет гарантированно региональных или нерегиональных областей. Все гораздо
сложнее. Если есть личность, то личность может победить где угодно – я в этом уверен», –
пояснил С. Соболев.

Правда, в каких округах оппозиция видит больше всего шансов на победу народный
депутат отказался отвечать.

С. Соболев представил общественности 18 июня в Херсоне предвыборную
программу объединенной оппозиции (Оппозиция планирует выигрывать в трех с пяти
округов Херсонской области // Політична Херсонщина (http://polit-
kherson.info/novini/prozoro-pro-politicu-ta-partii/9180-2012-06-20-09-09-31.html). – 2012. –
20.06).

Хмельницька область

Перший секретар Хмельницького обкому Компартії України Ігор Корнійчук на
запрошення селян відвідав збори села Самчики Старокостянтинівського району.

Люди зібрались, щоб вирішити болюче питання – збереження дільничної лікарні, яка
обслуговує близько 8 тис. людей самчиківської зони.

Жителі занепокоєні тим, що планується реорганізація Самчиківської дільничної
лікарні в амбулаторію загальної практики – сімейної медицини. Ця реформа призведе до
того, що з 60 лікарняних ліжок денного стаціонару залишиться всього 12. Крім того, люди
стурбовані тим фактом, що у 2004 р. сільська рада без згоди населення передала на баланс
заповідника половину лікарні та Будинок культури. З цього випливає, що одна частина
лікарні буде фінансувати Міністерство культури, а інша – Міністерство охорони здоров’я.
Після того, як люди зрозуміли, що жодних дій з боку місцевої та районної влади їм не
дочекатись, звернулись до Комуністичної партії України.

«Сьогодні у найбільшому населеному пункті Старокостянтинівського району
знищується лікарня, яка створена вашою працею, яка існувала за рахунок ваших податків,
яка забезпечує медичним обслуговуванням селян, які тут проживають та працюють.
Знаючи цю проблему, я не міг проігнорувати ваше звернення і не приїхати до вас», –
зазначив лідер комуністів Хмельниччини.

Ігор Володимирович прозвітував перед присутніми, що П.М. Симоненко звернувся
до Міністра охорони здоров’я Богатирьової Р.В. з проханням вжити заходів щодо
недопущення закриття та реорганізації Самчиківської дільничної лікарні. А у відповідь
отримано лише «відписки».

«Безумовно, Петро Миколайович і Компартія України знову порушить це питання.
Відступати нікуди! Ми сьогодні готові запропонувати ряд заходів для того щоб відстояти
права жителів села Самчики», – наголосив І. Корнійчук.

Після виступів та обговорення Збори с. Самчики Старокостянтинівського району
прийняли рішення – провести місцевий референдум, який визначить думку селян щодо
збереження Самчиківської дільничної лікарні, про відміну рішення сесії, яка своїм
рішенням передала на баланс заповідника с. Самчики Будинок культури і частину
дільничної лікарні, про недовіру сільському голові. Голова селищної ради збори так і не
відвідав (Комуністи Хмельниччини ведуть боротьбу за збереження сільської лікарні //
Компартія України (http://www.kpu.ua/komunisti-xmelnichchini-vedut-borotbu-za-
zberezhennya-silskoї-likarni/). – 2012. – 18.06).

***
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18 червня Хмельницьким обласним комітетом Компартії України вже традиційно
було проведено семінар-нараду для випускників Партійної школи.

Перед молоддю виступила другий секретар обласного комітету КПУ Ольга Борита,
яка ознайомила присутніх із завданнями на поточний період, проаналізувала роботу
партійних комітетів, відповіла на запитання.

«Ми покладаємо на вас великі надії та сподівання. Потрібно мобілізувати зусилля та
працювати на спільний результат, на спільну перемогу!» – наголосила Ольга Василівна.

Дмитро Мельник, секретар обкому КПУ, звернув увагу секретарів міськкомів та
райкомів на необхідність посилення діяльності партійних комітетів на місцях, підвищення
партійної дисципліни та активізації роботи з молоддю.

Також на нараді обговорювали роботу із засобами масової інформації, структуру
написання статей та розміщення їх у партійних та місцевих ЗМІ, інтернет-сайтах,
електронних виданнях (У Хмельницькому відбувся семінар-нарада для випускників
Партшколи // Компартія України (http://www.kpu.ua/u-xmelnickomu-vidbuvsya-seminar-
narada-dlya-vipusknikiv-partshkoli/). – 2012. – 21.06).

***

Зустріч агітаційно-інформаційної групи Хмельницького райкому партії з
представниками трудового колективу одного з найбільш перспективних не лише в
Прибужжі, але й в області селянсько-фермерського господарства «Маіс» с. Масівці
започаткувала серію політінформацій в населених пунктах району, на яких передбачається
знайомство сельчан з проектом Передвиборної платформи Компартії України «Повернемо
країну народу!» та його обговоренням.

Проект Передвиборної платформи КПУ підготовлено на підставі глибокого та
всебічного аналізу показників соціально-економічного розвитку України за 20 років
незалежності, матеріально-виробничого потенціалу країни й реальних потреб громадян,
висловлених у процесі Всеукраїнського народного референдуму. Ці заходи спрямовано на
виконання конкретних зобов’язань комуністів перед трудящими у класовій боротьбі за
справжнє народовладдя, соціальну справедливість і соціалізм.

За рішенням Президії ЦК КПУ даний проект виноситься на розгляд комуністів, усіх
виборців країни для того, щоб його можна було обговорити, розширити й деталізувати, а
потім узагальнити й затвердити на позачерговому 45-му з’їзді Компартії України 20 липня
ц.р. з наступним використанням у ході майбутніх парламентських виборів 28 жовтня
2012 р. (Селяни знайомляться з проектом Передвиборної платформи КПУ //
Компартія України (http://www.kpu.ua/selyani-znajomlyatsya-z-proektom-peredvibornoї-
platformi-kpu/). – 2012. – 23.06).

Черкаська область

Жодного стосунку до партії влади не має генеральний директор Жашківського
кінноспортивного комплексу Валентин Ничипоренко. Принаймні, так він заявив,
готуючись стати кандидатом у народні депутати України.

Пан Ничипоренко буде балотуватися до Верховної Ради за мажоритарним виборчим
округом № 199. На прес-конференції, скликаній для журналістів місцевих ЗМІ, він
категорично заявив, що не пов’язаний з нинішньою владою і Партією регіонів жодними
зобов’язаннями,  і те,  що округ нібито «нарізаний»  під нього персонально,  як їхнього
ставленика, цілковита вигадка опонентів. Більше того, він обмовився, що свого часу,
будучи депутатом Київської обласної ради,  входив до фракції БЮТ,  але нині
позапартійний,  і в разі обрання народним депутатом не збирається приєднуватися до

http://www.kpu.ua/u-xmelnickomu-vidbuvsya-seminar-narada-dlya-vipusknikiv-partshkoli/
http://www.kpu.ua/u-xmelnickomu-vidbuvsya-seminar-narada-dlya-vipusknikiv-partshkoli/
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жодної політичної сили. Головним своїм завданням у Верховній Раді Ничипоренко вважає
«стимулювання розвитку села економічними важелями» (Щербатюк О. Жашківський
кандидат-мажоритарник відхрестився від партії влади // Пресс-центр
(http://www.pres-centr.ck.ua/politics/27241/). – 2012. – 20.06).

Чернівецька область

Майоріння партійних прапорів приблизно 150 учасників – під
облдержадміністрацією вони вкотре захищали українську мову. Участь у мітингу взяли
участь представники більшості опозиційних політичних сил.

Олег Дяконюк, активіст ВО «Свобода», у своїй промові зазначив: «З телеканалів
представники Партії регіонів постійно торочать про необхідність захищати російську
мову, права російськомовних громадян. Я хочу запитати: а що потрібно захищати, від
кого чи від чого?  У Чернівцях,  Львові,  Тернополі,  Івано-Франківську –  скрізь можна
почути російську. Але чи можна почути українську мову в Одесі, Криму, Донецьку? 66 %
відсотків щоденних газет виходять російською мовою. Український продукт у
телемедійному просторі скорочено до 25 %, то він транслюється у нічний час. Що вони
хочуть захищати? Вони хочуть захищати себе у владі. Влада ще з радянських часів звикла
вкрасти.  Вони крадуть бюджет,  наші долі.  Тепер хочуть вкрасти наше право чути рідну
мову в засобах масової інформації.  Чи хтось задумувався,  скільки потрібно буде
витратити на всілякі вивіски, документи? У той час, коли країна на межі бідності.
депутати Верховної Ради, які є патріотами і мають депутатську недоторканність, повинні
зробити все можливе і неможливе, аби не допустити остаточного прийняття псевдозакону
«Про засади державної мовної політики», який суперечить Конституції України. А хто
хоче двомовності в Україні, хай вивчить спочатку українську».

Промовець від «Фронту Змін» заявив, що для захисту української мови будуть
вимагати скликання позачергової сесії облради. Для цього вони вже зібрали необхідні
35 підписів депутатів. До слова, під зверненням є підписи представників усіх фракцій у
облраді. Від Партії регіонів свій підпис, за інформацією «Чернівці. Коментарі», поставив
Михайло Бауер,  начальник облуправління освіти (таким чином Бауер проти свого шефа
Табачника? – Ред.)

Микола Малярчук,  представник «Громадської позиції»,  сказав те,  що,  напевно,
усвідомили всі присутні: «Виступати проти ганебного закону треба рішучіше і
агресивніше. Якщо справді хочемо відстояти державну мову…».

Що ж до сесії облради, провести яку опозиція домагалася 17 червня, то вона не
відбудется через відрядження голови ради (Максимюк Я. Пристрасті довкола мови //
Буковина(http://gazeta-
bukovyna.cv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=1354:2012-06-17-17-22-
25&catid=45:2011-12-24-10-47-52&Itemid=61). – 2012. – 17.06).

***

Роботу з проведення парламентських виборів об’єднаної опозиції на Буковині
очолять обидва керівники найбільших політичних сил. Голова обласної «Батьківщини»
Іван Мунтян буде керівником виборчої кампанії та представником центрального штабу, а
лідер «Фронту Змін» Максим Бурбак – керівником регіонального виборчого штабу. Про
це на прес-конференції розповів заступник керівника центрального штабу Андрій Пишний

А. Пишний запевнив, що Мунтян і Бурбак працюватимуть спільно, між ними є повне
взаємопорозуміння.

«Складні відносини, які були в минулому, ми відклали вбік», – сказав А. Пишний. –
Не треба згадувати старе, сьогодні є загроза державності, демократії та європейському
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вибору. Україною править родинний клан, державу перетворюють на диктатуру. Проти
цього слід об’єднатися» (Виборами опозиції на Буковині керуватимуть Мунтян і
Бурбак // Молодий буковинець (http://molbuk.ua/chernovtsy_news/47799-viborchim-
shtabom-opozicyi-na-bukovin-keruvatimut-muntyan-burbak.html). – 2012. – 18.06).

***

Опозиційні політичні сили України винесли на громадське обговорення Програму, з
якою об’єднана опозиція йтиме на парламентські вибори. У Чернівцях експерти за
круглим столом визначили плюси і мінуси спільної політичної платформи.

Як наголосив учасник круглого столу, заступник керівника Центрального штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Андрій Пишний, Програма є результатом «глибокого
аналізу, в тому числі – і роботи над помилками».

Програма наразі не є завершеним документом. Упродовж двох місяців вона
проходитиме масштабне експертне обговорення по всій країні, і в ній зрештою будуть
враховані висловлені пропозиції.

«Ви побачите там економічний потужний блок, який стосується усіх напрямків
економічного життя, починаючи від стимулювання підприємницької ініціативи, достатньо
конкретні, чіткі пропозиції, не просто гасла. Яку податкову систему ми бачимо, як ми
збираємося долати корупцію в країні, як виглядатиме антикорупційна люстрація», –
підкреслив А. Пишний.

Круглий стіл відкрив представник Центрального виборчого штабу і керівник
виборчої кампанії в Чернівецькій області Іван Мунтян.  В обговоренні Програми
об’єднаної опозиції взяли участь буковинські науковці, громадські діячі, освітяни, медики,
підприємці, економісти, депутати місцевих рад.

Зокрема, щодо юридичного та антикорупційного напрямку програми доповідав
начальник юридичного департаменту регіонального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Тодор Гуцуляк, пропозиції щодо посилення медичної галузі та соціального
забезпечення вніс депутат облради, голова постійної комісії з питань охорони здоров’я
Іван Паламар, стосовно освітянського напряму висловив доповнення Мирослав Заячук,
кандидат географічних наук, доцент кафедри кафедри географії і картографії ЧНУ
ім. Ю. Федьковича (У Чернівцях експерти обговорили Програму Об’єднаної опозиції //
Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11359.html). – 2012. – 19.06).

Чернігівська область

«Ефект доміно» в обласній організації «Фронт Змін» триває. Ще три
«фронтовики»написали заяви про вихід із партії. Це члени ради Чернігівської обласної
організації Роман Старіков та Борис Мелашенко, голова фракції «ФЗ» Новозаводської
районної ради Віталій Трет’яков. Що ж відбувається насправді? Чому лави «Фронту Змін»
полишають люди, які раніше були активними партійцями. На ці питання дають відповідь
вже колишніх членів цієї політичної сили.

Віталій Трет’яков: «Заяви про вихід з партії «Фронт Змін» і все, що стає відомо
широкому загалу про діяльність обласного осередку – це лише верхівка айсберга. Щоб
уникнути демагогії, просто скажу – робота в парії ніяка не ведеться. Повна бездіяльність.
Про опозиційну роботу вже й годі говорити.  Ще два роки тому ми постійно були на
«барикадах» – пікетували облдержадміністрацію з вимогами відмінити Харківські угоди,
проводили різні акціїв знак протесту проти дій влади. А зараз складається таке враження,
що ми провладна партія.  Єдина акція «ФЗ»  –  коли голова Чернігівської районної
організації Поліщук бігав з десятком дітей біля Десни. Це такий собі «легкий піар» перед

http://byut.com.ua/news_region/11359.html
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виборами. Я також за здоровий спосіб життя, але ж треба вести нормальну опозиційну
роботу. Можливо від керівництва обласної організації «Фронту Змін» слід очікувати
пожвавлення опозиційної діяльності перед виборами?»

Роман Старіков:  «Ви жартуєте?  Як можна чогось очікувати від людей,  які зробили
партію повністю підзвітною владі. Відстоювання своїх бізнес-інтересів – головна мета
керівників місцевих осередків.  Щоб не бути голослівним просто наведу такий приклад.
Всі пам’ятають випадок, коли на трасі Чернігів-Новгород-Сіверський сталася аваріяі
загинуло багато людей. Ця маршрутка належала підприємству голови обласної організації
«Фронту Змін» О.М. Нереті. Після аварії розпочалися чисельні перевірки, і фірмі пана
Нерети нарахували мільйонні штрафи. Але він нічого не сплатив. Ви можете хоча б на
мить собі уявити,  що наша влада «пробачила»  таке «лідеру»  місцевої опозиції?  Далі я,
навіть, коментувати не хочу. Нерета залежний від обласних чиновників. Адже всі знають,
що автобусні маршрути підписуються заступником губернатора Станіславом
Прокопенком. Щодо співпраці з владою, наведу ще один приклад. Нещодавно відбулися
вибори мера міста Щорс.  Виграв єдиний опозиційний кандидат Зуб.  Про те,  що Нерета
поставив непрохідного кандидата, було відомо із самого початку. Незабаром вибори до
Верховної Ради.  Виставити непрохідних кандидатів від «Фронту Змін»  –  це саме те,  що
потрібно владі. І таким чином «злити» вибори. Це давно відома політтехнологія».

Борис Мелашенко:  «Ніхто нічого не хоче чути.  Активних членів партії не
запрошують на збори. Місцеві лідери усувають конкурентів. Партія не розбудовується.
Якщо в грудні 2010 р. депутат обласної ради Олег Обушний сам вийшов з партії, то дуже
анекдотичний випадок стався з депутатом обласної ради Володимиром Хоруженком,
якого в жовтні 2011 р. виключили з «ФЗ» за те, що він нібито не підписав на сесії обласної
ради заяву партії, але на той час Хоруженко знаходився за кордоном! Депутати
Чернігівської районної ради покинули партію через те, що обласне керівництво «ФЗ» йде
своїм,  тільки їм відомим,  руйнівним шляхом.  Я звертався до куратора нашого регіону
Олега Гусєва і повідомив йому ситуацію. Розповів, що Нерета увесь свій час проводить в
облдержадміністрації. Реакція Гусєва була досить оригінальною. Він сказав: «Ви
зрадники!» Я спитав: «Хто зрадники? Ті, які говорять, що виконуючий голови обласної
організації нелегітимний та співпрацює з владою, чи ті, які відстоюють свою позицію і
виходять з партії?» Відповіді я не отримав. Гусєв кинув слухавку».

Про реакцію лідера партії «Фронт Змін» Арсенія Яценюка на ситуацію, що склалася
в його політичній силі на Чернігівщині, вже колишні члени цієї політичної сили говорять
наступне.

Борис Мелашенко: «Схоже, що ніяк. Стосовно Чернігівщини, то тут повна політична
імпотенція, я вважаю. Адже як пояснити той факт, що на всі осередки призначили членів
районних рад з Києва. Тобто жодне рішення легітимно в районі не приймається, так як
людей там немає. Наведу ще один цікавий факт. Я був членом обласної ради партії. Але
про призначення О. Нерети на посаду голови я дізнався.з Інтернету! Знову виникає низка
питань. Як можна було призначати на посаду, фактично головного менеджера партії в
області людину, яка програла місцеві вибори! В його окрузі всього 8 тис. виборців. Він –
основний роботодавець. Виходить, що люди, які працюють на його підприємствах, за
нього не проголосували!

Коли партію покинули 6 депутатів Чернігівської районної ради, вони зробили заяву,
щоб привернути увагу Яценюка щодо ситуації в нашому осередку. Своїм виходом із партії
ми також хочемо привернути увагу Арсенія Петровича і сказати, що «ФЗ» на
Чернігівщині не опозиційна сила, а провладна структура. Наше терпіння не безмежне.
Нам дуже шкода, що колись дієва опозиційна сила в регіоні, яка показала непогані
результати на місцевих виборах, перетворилася на «пшик». Тому вихід з партії – це наша
громадянська позиція» (Втрати у «Фронті Змін» // Події і коментарі
(http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/8371-vtraty-u-lfronti-zminr). – 2012. –
18.06).
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***

Міська організація Партії регіонів поки що не розголошує імена своїх кандидатів-
мажоритарників на жовтневих виборах до Верховної Ради. Хоча підготовка до
майбутнього волевиявлення стала основним питанням чергової партійної конференції.

«Ми впевнені у своїх силах. Кандидати у нас є. Але остаточне рішення буде
приймати з’їзд партії, що відбудеться 30 липня. Тому не хотілось би забігати наперед. У
нас дуже багато потужних керівників підприємств, людей, які зробили себе самі. Їх досвід,
їх знання і їх авторитет скаже сам за себе і дозволить людям оцінювати нас за нашими
справами», – зазначив Ігор Москаленко, голова Чернігівської міської організації Партії
регіонів.

Чернігівці сподіваються потрапити і на прохідні місця у списках Партії регіонів
(Скоробагата О. Вибори наближаються // Чернігівські відомості
(http://vid.cn.ua/index.php?option=com_content&task=view&id=7065&Itemid=65). – 2012. –
21.06).

Партійні акції, заходи

16 червня об’єднана опозиція Черкащини розгорнула найбільший в Україні
державний прапор у містечку Золотоноша. Цією акцією представники опозиційних сил
продовжили серію акцій на захист української мови.

Організаторами заходу стали партії «Батьківщина», «Фронта Змін», УНП, НРУ та
інші учасники Ради опозиційних сил області.

До акції приєднались керівник обласного штабу об’єднаної опозиції Анатолій
Бондаренко, голова фракції «Батьківщина» в Черкаській обласній раді Володимир Гресь,
депутати та активісти. Почесну місію привезти прапор доручили депутату Черкаської
міської ради Миколі Булатецькому, який був ідейним натхненником проведення подібних
акцій в усіх містах та селах області.

«Сьогодні весь народ в опозиції до влади, бо вона, обібравши нас до нитки,
замахнулась на святе – на нашу мову, – заявила голова Золотоніської міської організації
«ВО «Батьківщина»  Тетяна Говоркова.  –  І влада думає,  що зможе нас купити.  Що ми
продамося за кілограм гречки чи літру олії. Але цього не буде ніколи».

Виступив перед присутніми і керівник обласного штабу об’єднаної опозиції
А. Бондаренко.

«Влада прагне знищити мову, бо це останнє, на чому сьогодні ще тримається
українська держава, українська нація, український дух. Бо це те, чого бояться окупанти,
що становить загрозу їхньому пануванню. Їм легше весь український народ примусить
говорить російською, ніж навчити одного Азарова говорити українською!» – заявив
Бондаренко.

Виступаючі закликали присутніх не здаватися та боротися за краще майбутнє для
себе та своєї країни (У Золотоноші опозиція на захист мови розгорнула найбільший в
Україні державний прапор // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11330.html). – 2012. – 18.06).

***

В рамках щорічної акції «За чисте довкілля» влітку відбувається загальноукраїнська
акція з благоустрою території із залучення колективів підприємств, організацій,установ, а
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також мешканців міст та сіл, студентської та учнівської молоді. Цей захід не оминув
«озерний край». Активісти Шацької районної молодіжної громадської організації «Молоді
регіони» радо підтримали таку ідею і 14 червня вийшли в Шацький національний парк,
«озброївшись» садівничим приладдям, для прибирання відведеної ділянки.

Парк улюблене місце прогулянок і відпочинку шачан, тож очищення цієї «зеленої»
зони дуже важливе діло. Справа в тім, що багато хто вважає за можливе кидати на землю
сміття. Аргументом таким вчинкам є відмовка: «Ну я ж викидаю лише один фантик, тим
паче вперше і востаннє». Таких «одних фантиків» по всьому парку назбиралась ціла купа,
було навіть соромно за такий безлад. Тож роботи нашим активістам не забракло.
Працювали довго, старанно, з повною самовіддачею. Наступного дня спини було не
розігнути.  Проте це дрібниці,  порівняно з задоволенням від виконаної роботи і чистоти
території парку.

Зрозуміло, що над очищенням парку працювала не одна організація, проте внесок
організації «Молоді регіони» незамінний.

«Цією акцією «Молоді регіони» хочуть започаткувати серію еко-толок на шацьких
туристичних об’єктах», – розповідає голова Шацької районної молодіжної громадської
організації «Молоді регіони»  Костянтин Ващук.  –  Парк став першим.  Далі плануємо
проводити масштабніші і триваліші акції: запросити більше людей, можливо на декілька
днів» (Молоді регіони зробили чистішим «озерний край» // Волынская областная
организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/1777-molodi-rehiony-
zrobyly-chystishym-ozernyy-kray.html). – 2012. – 19.06).

***

19 червня об’єднана опозиція «Батьківщина» спільно із обласним осередком
Всеукраїнського товариства «Просвіта» ім. Т. Г. Шевченка, а також представниками
інших політичних та громадських організацій провели у Полтаві громадянську акцію «За
мову! За Батьківщину!».

На площі поряд із Полтавською обласною державною адміністрацією представники
об’єднаної опозиції розгорнули наметове містечко – активісти збирали підписи на захист
української мови та запрошували полтавців взяти участь у акції. Надвечір на площу
вийшло близько 200 чоловік. Багато із них були одягненні в українські вишиванки, а
також тримали в руках державні і партійні прапори –  «Фронту Змін»,  «Батьківщини» та
«Свободи». Вельми символічно виглядав і найбільший державний прапор України, який
розгорнули учасники акції.

«Я хочу подякувати всім, хто мав мужність прийти під стіни обласної державної
адміністрації, щоб висловити свою громадянську позицію, – зазначив керівник штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» в Полтавській області, депутат Полтавської обласної
ради Валерій Головко. – Ми прийшли, щоб сказати цій владі, що ми українці, що Україна
– це наша земля, наша мова – українська і ми не дамо її знищити».

За його словами, спроба влади протягти в парламенті законопроект «Про засади
державної мовної політики» це замах на державність. «Сьогодні Партія регіонів
продовжує шматувати Україну. Мовне питання для них – це лише привід відволікти увагу
українців від тієї злиденної ситуації, в якій опинилася наша держава. Це привід втягти
суспільство в черговий конфлікт, щоб уникнути відповіді за більш ніж дворічне знущання
над Україною. Але відповідати все одно доведеться. А від сьогодні – ще й за спробу
порушити Конституцію,  –  підкреслив керівник виборчого штабу об’єднаної опозиції на
Полтавщині».

Заступник голови Полтавської обласної організації ВО «Батьківщина» Дмитро
Хрістов стверджує, що питання із мовами в українці просто надумане владою: «Моя рідна
мова – болгарська. Але я живу в Україні. Одружений з українкою. Я розмовляю
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українською вже більше 20  років.  І російську освоїв.  Утисків ніколи не відчував.  Їх
вигадали чиновники, аби протягти цей недолугий закон».

«У народа України із мовою немає жодних проблем. Вони є тільки у нашої влади,
яка не чує свій народ ні українською,  ні російською.  Така влада має піти геть»,  –
наголосив Валерій Головко.

В підтримку української мови, як єдиної державної, на мітингу виступили
представники громадських організацій, викладачі Полтавських вишів. Учасники
громадянської акції ухвалили рішення надіслати звернення на ім’я президента, прем’єр-
міністра та голови Верховної Ради України, із вимогою зупинити грубе порушення
Конституції України та процес знищення української мови, відмовившись він намірів
протягти мовний закон у парламенті (Об’єднана опозиція у Полтаві виступила проти
мовного законопроекту // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10963-obednana-opozitsija-u-poltavi-stala-na-
zahist-ukrayinskoyi-movi.html). – 2012. – 20.06).

***

Із 15  червня на Театральному майдані в Луцьку триває безстрокова акція протесту
об’єднаної опозиції «Батьківщина» та збір підписів проти владного законопроекту «Про
засади державної мовної політики», який зараз готується до голосування в другому читані
у Верховній Раді.

За два перші дні вже зібрано понад шістсот підписів лучан. Крім того, в агітаційному
наметі лучани можуть залишити свої пропозиції, доповнення та зауваги до програми
Об’єднаної опозиції «Справедлива держава. Чесна влада. Гідне життя», яку опозиція
запропонувала суспільству для обговорення та доповнення. Свої пропозиції можна надати
також, зателефонувавши на безкоштовну гарячу лінію (0800) 50-40-40 (Об’єднана
опозиція збирає підписи лучан проти мовного законопроекту «регіоналів» // Фронт
Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10957-v-
tsentri-lutska-obednana-opozitsija-zbirae-pidpisi-proti-movnogo-zakonoproektu-
regionaliv.html). – 2012. – 20.06).

***

21 червня 2012 р. у Харкові свободівці розпачали мітинг на захист свободи мирних
зібрань. Акція відбулась у зв’язку із пленарним засіданням ХІІІ сесії Харківської обласної
ради, що розташована у приміщенні ОДА.

Приводом до активного протесту став неприхований утиск харківськими
чиновниками конституційного права українців на мирні збори, гарантованого ст. 39 КУ.
Харківська міська рада через суд домагалася заборони фактично кожної свободівської
акції, тоді як деякі інші політичні сили та громадські організації проводили акції
безперешкодно.

«Ми сьогодні вийшли на протест, бо харківська влада систематично обмежує право
громадян на мирні збори. Я не порушив жодного закону при організації акції 15 червня,
однак міська рада «повісила» на мене власну недолугість перед олігархічно-бандитським
кланом, оскільки не встигла заборонити акцію, яку ми успішно провели», – заявив під час
акції Валерій Коник.

«Обмеження свободи мирних зібрань окупаційною адміністрацією – це кричуще
обезволення українців. Влада розуміє: якщо люди матимуть змогу протестувати проти
антиукраїнської політики, їй скоро настане кінець. Однак, поки що влада жорстко
контролює все, що теоретично може загрожувати її існуванню. А обурюватися ми маємо
повне право,  бо бездарну соціальну та економічну політику терпіти далі не можна.  Ми
повинні своїми голосами восени розстріляти цю антиукраїнську владу», – наголосив у
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своєму виступі свободівець Микола Зубков (Свободівці пікетували Харківську ОДА
проти обмеження прав на мирні збори // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030793/). – 2012. – 21.06).

***

Партия регионов заявляет о сборе в Крыму более 100 тыс. подписей в поддержку
разрабатываемого закона о языковой политике. Об этом говорится в сообщении на
официальном сайте Крымской республиканской организации ПР.

«По состоянию на 23 июня в Крыму в рамках всеукраинской акции Партии регионов
«Мы хотим говорить на родном языке» собрано 102883 подписи в поддержку проекта
закона «Об основах государственной языковой политики», – говорится в сообщении.

По данным ПР, с 11 по 22 июня пикетами собрано 43794 подписи, волонтерами –
54580, общественными приемными Партии регионов – 4509.

«Ежедневно более 10 тыс. крымчан ставят подписи в поддержку законопроекта
Колесниченко – Кивалова. Такая динамика свидетельствует о том, что позиция Партии
регионов по отстаиванию законных прав граждан на свободное использование родного
языка во всех сферах жизни находит широкую поддержку среди населения полуострова»,
– говорится в сообщении.

ПР заявляет, что ежедневно в городах и районах работает до 54 пунктов – активисты
раздают гражданам агитационные материалы и проводят разъяснительную работу.

Также в процессе сбора подписей участвуют волонтеры, которые проводят
подомовой обход.

Кроме того, свою подпись в поддержку законопроекта граждане могут оставить в
общественных приемных партии. Всеукраинская акция ПР «Мы хотим говорить на
родном языке» продолжится до 2 июля (ПР собрала в Крыму 100 тысяч подписей в
поддержку «языкового» закона // «MOBUS.com»
(http://www.mobus.com/politika/337674.html). – 2012. – 23.06).

Громадські організації у підтримці партій

Об’єднана опозиція «Батьківщина» має намір приділити увагу патріотичному
вихованню молоді, належному рівню її освіти, працевлаштування та забезпечення
житлом. Про це на круглому столі «Молодіжні аспекти Програми об’єднаної опозиції
«Батьківщина» заявив голова ВМГО «Молодий народний рух», один з кураторів
молодіжного напрямку Програми Іван Крулько.

 «На сьогодні поняття державної молодіжної політики повністю відсутнє.
Ліквідоване профільне міністерство, що займалося проблемами молодіжної політики.
Зараз воно підпорядковане міністерству Табачника,  в якому до сьогоднішнього дня не
створено жодного департаменту чи відділу, що займався би проблемами молоді. Немає
жодної людини у міністерстві,  яка б відповідала за молодіжну політику»,  –  заявив
Крулько.

За його словами, об’єднана опозиція «Батьківщина» уже підготувала комплексний
проект закону про молодь, який би охопив всі напрямки, які стосуються життя молоді,
житлового забезпечення, працевлаштування, освіти, участі у громадському житті.

«На жаль, виростає покоління, у якого спостерігається моральний занепад. Нинішня
влада не зацікавлена у вихованні повноцінного, патріотично налаштованого громадянина.
Наша мета – створити всі умови для формування повноцінного, патріотично
налаштованого громадянина», – заявив І. Крулько.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030793/
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За його словами, основними аспектами Програми у молодіжній політиці стане
патріотичне виховання молоді та належний рівень освіти.

«Наша мета – в кожному населеному пункті, де є діти до 10 років, мати дитячий
садок і початкову школу», – озвучив напрямки діяльності опозиції Крулько.

Також опозиція має намір розробляти питання доступного житла для молоді за
допомогою новоствореного Всеукраїнського ринку доступного житла (Об’єднана
опозиція «Батьківщина» у своїй програмі приділить значну увагу молоді // Сайт
Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11341.html). – 2012. – 18.06).

***

Голова правління Черкаської обласної громадської організації «Громадський рух
«Україна для людей» Олександр Чуприна надав редакції «Прочерку» копію листа, що
було направлене 15 червня Президенту України Віктору Януковичу.

У листі громадська організація, що бачить своєю метою сприяння виконання
передвиборчої програми Віктора Януковича «Україна для людей», направила звернення
від жителів сіл Золотоніського району «з приводу беззаконня, що діється на території
області».

У листі повідомляється,  що береги Дніпра захоплені такою мірою,  що простий
селянин, проживаючий поруч з річкою, не має до неї доступу.

«Бездіяльність, недолуга та корупційна діяльність призначених Вами менеджерів
державного управління зводить нанівець Ваші «Соціальні ініціативи» та блокує
виконання програми «Україна для людей».

Громадський рух «Україна для людей» просить Президента втрутитися в ситуацію
та навести лад серед кадрового складу державних органів управління.

Питання перешкоджання вільного доступу до Дніпра громадська організація
порушувала ще торік

Нижче подаємо звернення селян, адресоване Президенту України В.Ф. Януковичу та
Прем’єр-міністру України М.Я. Азарову

«Ми, жителі сіл Коробівка та Кедина Гора, Золотоніського району, Черкаської
області, звертаємося до Вас за допомогою у вирішенні наболілого для нас соціального
питання, а саме, забезпечення наших конституційних прав на відпочинок. Наші села
знаходяться безпосередньо на побережжі Кременчуцького водосховища, частина якого
входить до заповідної зони. Проте користуватися цими природними можливостями ми не
маємо змоги, так як майже все побережжя розібрано приватними особами, що ніякого
відношення до наших сіл не мають. Побережжя загороджено парканами і охороняється від
місцевих жителів найманими охоронцями.

Останньою краплею, яка переповнила чашу нашого терпіння стало встановлення
помпезної бетонної огорожі біля бувшої бази Українського товариства мисливців та
рибалок, саме там, де споконвічно відпочивали жителі наших сіл та міста Золотоноші, де
традиційно розташовувались намети мисливців та рибалок, що прибували до нас з Києва,
Черкас, Драбівського та Чорнобаївського районів.

Керівництво нашої області багато говорить про необхідність виконання соціальних
ініціатив Президента України, про необхідність боротьби з порушеннями Законів України,
в тому числі з використання прибережної зони р. Дніпро, але реальних кроків до цього не
робить.

У питанні забезпечення можливості доступу жителів наших сіл до берегу Дніпра нам
намагається допомогти Черкаська обласна громадська організація «Громадський рух
«Україна для людей», яка протягом року звертається в різні інстанції з цього приводу. Але
ні прокуратура області, ні Золотоніська райдержадміністрація на ці звернення не
реагують.

http://byut.com.ua/news/11341.html
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Звертаючись до гаранта Конституції Президента України та Прем’єр-міністра
України, просимо допомогти нам у відновленні наших законних прав, дати доручення
відповідним органам навести порядок у цьому питанні.

Надіємось, що програма В.Ф. Януковича «Україна для людей» саме і націлена на
поліпшення життя всіх українців, в тому числі і жителів наших сіл (Громадський рух
«Україна для людей» звернувся до Президента з приводу беззаконня на Черкащині //
ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/8563-gromadskij-ruh-ukrayina-dlja-
ljudej-zvernuvsja-do-prezidenta-z-privodu-bezzakonnja-na-cherkaschini). – 2012. – 19.06).

***

19 червня активісти Громадянського руху «Відсіч», виконуючи свою обіцянку
розпочати кампанію по зниженню рейтингу тих політичних сил та народних депутатів, які
виступлять на підтримку розкольницького законопроекту Колесніченка – Ківалова «Про
засади державної мовної політики», прибули до міста Новоград-Волинського
Житомирської області з листівками, які закликають мешканців цього округу подумати, чи
голосувати їм за нинішнього Голову Верховної Ради Володимира Литвина, який має намір
обиратись тут до Верховної Ради наступного скликання за мажоритарним округом.

Відсічани разом з представниками інших організацій іще 17 травня занесли «листи
щастя про мову» до офісів Партії регіонів та Народної партії Литвина, попереджаючи, що
організують пробні поїздки до округів з метою «розвідки боєм» задля подальшої
організації системною кампанії аж до кінця виборів, і першими намітили тоді округи, де
мають намір обиратись В. Литвин, О. Єфремов, С. Ківалов і В. Колесніченко. Після того,
як 24 травня фракція Народної партії не проголосувала за розкольницький законопроект,
активісти передивилися свої плани поїздки до округу Литвина (до Єфремова відсічани
з’їздили),  однак після того як Голова Верховної Ради і його фракція,  самі не голосуючи,
допомогли регіоналам і комуністам прийняти законопроект у першому читанні,
поставивши його поза чергою на голосування і надавши свої місця у сесійній залі для
голосування картками «тушок», активісти «Відсічі» повернулися до свого попереднього
плану (В Новоград-Волинському міліція збирається затримати активістів
Громадянського руху «Відсіч» за поширення листівок проти Литвина // Час
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=5641). – 2012. – 19.06).

***

19 июня в Днепропетровске состоялось открытие нового офиса молодежной
общественной организации Партии регионов «Молодые регионы», после чего
руководство партии запустило бесплатную Wi-Fi зону в ПГАСА.

В мероприятии приняли участие: председатель Днепропетровской областной
организации Партии регионов Александр Вилкул; председатель молодежной
общественной организации Партии регионов «Молодые регионы» Дмитрий Павлов.

По словам А.  Вилкула,  новый офис «Молодых регионов»  должен стать центром
молодежной жизни в Днепропетровске: «Поддержка молодежи и молодежных инициатив
– одна из программных задач Партии регионов. Активная и целеустремленная молодежь
помогает развивать Днепропетровщину и Украину. Партия регионов выдвигает
талантливых молодых лидеров в депутаты и на ответственные должности в органы
власти, помогает реализовывать молодежные инициативы. Новый офис должен стать
центром молодежной жизни в регионе, местом, куда молодые люди могут прийти с идеей,
за информацией, советом, помощью», – сказал он.

А. Вилкул подчеркнул, что бесплатный Wi-Fi появится во всех вузах области: «Наше
время – это эпоха высоких скоростей и передовых технологий. Доступ к информации
определяет скорость процессов, динамику развития и успех в учебе. Интернет сегодня –

http://procherk.info/news/7-cherkassy/8563-gromadskij-ruh-ukrayina-dlja-ljudej-zvernuvsja-do-prezidenta-z-privodu-bezzakonnja-na-cherkaschini
http://procherk.info/news/7-cherkassy/8563-gromadskij-ruh-ukrayina-dlja-ljudej-zvernuvsja-do-prezidenta-z-privodu-bezzakonnja-na-cherkaschini
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это знания, обмен мнениями, это новый уровень реализации себя, своих знаний и
талантов. Проект «Свободный Wi-Fi-Internet в каждый вуз» является частью тех
новаторских и прогрессивных процессов, которые проходят в регионе в рамках проекта
«Днепропетровщине – новый стандарт образования», – сказал губернатор
Днепропетровской области, председатель Днепропетровской областной организации
Партии регионов А. Вилкул.

Д. Павлов отметил, что основной задачей общественной организации «Молодые
регионы» является работа с молодежью во всех сферах ее жизнедеятельности. «Нашей
главной задачей является работа с молодежью в различных направлениях: это и
культурно-массовые мероприятия, и спортивная сфера, и, безусловно, те общественные
акции, которые проводятся с молодежью. Мы не рассматриваем офис не как просто
помещение,  а как возможность общения с людьми и помощь в решении их проблем»,  –
сказал председатель Днепропетровской областной общественной организации Д. Павлов.

По словам председателя Днепропетровской областной организации «Молодые
регионы» Д. Павлова, наряду со Строительной академией, в ближайшее время бесплатные
зоны Wi-Fi будут созданы в корпусах Днепропетровской государственной медакадемии и
Криворожского национального университета («Молодые регионы» открыли новый офис
и запустили бесплатный WI-FI в ПГАСА // «Новый мост» – Днепропетровск
(http://most-dnepr.info/press-centre/archives/65678.htm). – 2012. – 20.06).

***

Правління Всеукраїнської громадської організації «Жінки Батьківщини» провело
чергове засідання і розробило стратегію роботи на II півріччя 2012 р.

Голова ВГО «Жінки Батьківщини» Ольга Боднар у своєму виступі зазначила, що
«незважаючи на утиски з боку влади, організація розвивається, веде соціальні проекти та
поповнюється новими членами».

«Понад 70 % членів кожного окремого обласного осередку ВГО «Жінки
Батьківщини» беруть участь у політичних заходах на захист лідера опозиції Юлії
Тимошенко від політичних переслідувань (у наметовому містечку під Печерським судом,
під Качанівською колонією у Харкові та ін.)», – зазначила О. Боднар.

Підсумовуючи діяльність організації протягом поточного року, О. Боднар
акцентувала увагу присутніх на активізації діалогу із міжнародними жіночими
громадськими організаціями, зокрема, «Україна-Тампере» (Фінляндія), Світовою жіночою
організацією у м.Торонто, Союзом українок у Канаді та з німецькою Радою жінок у
Берліні (об’єднує 57 жіночих спілок і груп).

Також вона повідомила,  що протягом II  півріччя 2011  р.  обласні осередки ВГО
«Жінки Батьківщини» проводили соціальні проекти у навчальних закладах різних рівнів:
«Дорога до храму», «Щаслива родина – багата Україна» (11 осередків); «Жінки в бізнесі»
(9 осередків), «Репродуктивне здоров’я нації» та «Право жінки» (4 осередки), «Твоя
перемога» – боротьба з наркоманією, палінням та алкоголізмом (6 осередків).

В обговоренні стратегії роботи організації на перспективу свої міркування
висловлювали члени Правління Трегубова О. Ф., Денісова Л. Л. та Болюра А. В. Присутні
одноголосно вирішили активізувати діяльність регіональних міських та районних
організацій, особливо напередодні парламентських виборів 2012 р.

«Сьогодні ми повинні не просто вести діалог із людьми,  а цілеспрямовану
роз’яснювальну роботу із залученням інших громадських організацій щодо
«реформаторської» діяльності нинішньої влади, захисту української мови та майбутнього
України», – підсумувала О. Боднар (Ольга Боднар: «Жінки Батьківщини» розробили
стратегію роботи на перспективу // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11391.html). – 2012. – 21.06).

http://most-dnepr.info/press-centre/archives/65678.htm
http://byut.com.ua/news_region/11391.html
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***

В рамках общенациональной программы «Вернем страну народу» мобильные
агитационные бригады молодых коммунистов (МАГи) прибыли в Белоцерковский район
Киевской области.

Вместе с первым секретарем Белоцерковского райкома КПУ Юрием Куцоконем и
руководителем пресс-службы Киевского ОК КПУ Ярославой Колодиной побывали в
городе Узине, селах Сухолисы и Чепелевка.

Люди тепло встречали «красные экипажи». С удовольствием брали агитматериалы.
Рассказывали о своих проблемах, до которых олигархической власти нет дела. О том, что
представители «разноцветных» партий только гречку раздают народу, чтобы скупить
голоса,  а на заоблачные тарифы ЖКХ,  уничтожение в селах и городах больниц и школ,
бандитский захват неофеодалами бесценной земли, безработицу, нищету закрывают глаза.

Агитаторы объясняли людям, что иначе власть крупного капитала действовать и не
может. Ведь она жирует на теле страны, разоряя ее. Выход – не выбирать тех, кто нас
грабит. Голосовать за своих, а не за кучку денежных мешков.

«Вы – молодые, у вас получится вернуть страну народу, – говорили люди
агитаторам. – Мы вам верим!»

Но вернуть страну народу сможем только все вместе, объединившись. Осознав, что
от нашего выбора зависит судьба Украины, наших детей и внуков (МАГи в
Белоцерковском районе Киевской области // Компартія України
(http://www.kpu.ua/magi-v-belocerkovskom-rajone-kievskoj-oblasti/). – 2012. – 21.06).

***

«Зухвале втручання влади в діяльність молодіжного громадського руху на Сумщині є
черговим доказом того,  що нинішній режим регіоналів скочується до авторитаризму»,  –
заявив громадсько-політичний діяч, екс-голова СБУ Валентин Наливайченко.

Так він прокоментував повідомлення ЗМІ про те,  що чиновники Сумської ОДА та
місцеві правоохоронці перешкоджають проведенню молодіжного виховного
патріотичного табору «Коловрат», який організовує Молодіжний Націоналістичний
Конгрес.

Замість підтримувати молодіжні патріотичні ініціативи, влада намагається взяти
молодіжнийрух під тотальний контроль, здійснюючи тиск на неугодних активістів та
організації.

«Я давно співпрацюю з МНК і добре знаю, що виховні заходи цієї організації мають
позитивне значення для патріотичного виховання тисяч молодих українців», – наголосив
Наливайченко.

«Протидія влади показує,  що нинішній режим боїться незалежної,  активної та
організованої патріотичної молоді. Адже така молодь ніколи не підтримає дії цієї влади – і
щодо витіснення української мови, і щодо Харківських угод, і щодо розкрадання бюджету
та корупції», – вважає політик.

Наливайченко запропонував організаторам табору «Коловрат» необхідну правову та
організаційну підтримку для проведення табору на належному рівні, незважаючи на
перешкоди чиновників (Наливайченко: Режим боїться незалежної патріотичної
молоді // Новинний портал за Збручем (http://zz.te.ua/nalyvajchenko-rezhym-bojitsya-
nezalezhnoji-patriotychnoji-molodi/). – 2012. – 21.06).

***

21 червня 2012 р. біля офісу Партії регіонів в Сумах відбувся флеш-моб «Язык
второй – заливной». Представники Молодого Народного Руху, Молодої Батьківщини,

http://www.kpu.ua/magi-v-belocerkovskom-rajone-kievskoj-oblasti/
http://zz.te.ua/nalyvajchenko-rezhym-bojitsya-nezalezhnoji-patriotychnoji-molodi/
http://zz.te.ua/nalyvajchenko-rezhym-bojitsya-nezalezhnoji-patriotychnoji-molodi/
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Студентської свободи презентували представникам Партії регіонів символічний
подарунок у вигляді телячого язика.

Врученню «подарунка» спочатку перешкоджав охоронець, який не дозволяв молоді
зайти до приміщення, а потім депутат фракції Партії регіонів у Сумській міській раді
Юрій Перепека.

Тривала дискусія між молоддю та регіоналом закінчилась зачиненими дверима, за
якими останній дуже нервово зник після 5-ти хвилинної словесної перепалки, не
знайшовши аргументів на звинувачення у розпалюванні ворожнечі між українцями на
мовній ниві і не бажанні займатись більш нагальними економічними питаннями.

«Язык» залишили під зачиненими дверима. Як виявилось «второй язик» регіоналам
не потрібен! (У Сумах регіоналам дарували язик // Oфіційний сайт Народного Руху
України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/u-sumakh-regionalam-daruvali-
jazik.html). – 2012. – 22.06).

Оперативні прогнози

Единственный реальный инструмент повышения доверия украинцев к государству –
возвращение парламентских выборов по мажоритарной системе

Накануне выборов с кризисом доверия столкнулась не только нынешняя власть, но и
государство как институт. Причем начался этот кризис, как свидетельствуют данные
Центра социальных и маркетинговых исследований СОЦИС, задолго до воцарения
Партии регионов.

Социологи отмечают, что уровень общественного доверия к парламенту и политикам
в Украине – один из самых низких в Европе.

Очевидные угрозы такой ситуации – делегитимизация демократии и постепенное
сползание страны к авторитаризму. Политологи считают, что преодолеть негативные
тенденции в значительной мере сможет мажоритарная система выборов, где
механизм связи депутатов с избирателями совершенно иной. Избиратель ожидает
конкретного дела от «своего» депутата – будь то перенос вредного производства за черту
города или открытие детской поликлиники в густонаселенном микрорайоне. Деятельность
же партий направлена на общенациональные сдвиги, о значении которых можно узнать
только в СМИ. Поэтому независимые кандидаты получают шанс привлечь на свою
сторону разуверившихся в политических партиях избирателей.

Денис Денисенко, эксперт Центра политического консалтинга, полагает, что
депутаты-мажоритарщики должны будут работать лучше «партийцев» в
парламенте: «Избиратель ждет возможности выбрать кандидата,  которого знает не
только по партийным флагам. У общества появилась надежда увидеть в парламенте
своих представителей, которые будут заниматься конкретными проблемами на
местах, а не только политикой».

С ним солидарен председатель Всеукраинской общественной организации «Комитет
избирателей Украины» Александр Черненко, считающий, что с советских времен в
мажоритарную систему выборов перекочевал так называемый наказ депутату.

«Это своего рода сделка политика с избирателем – голоса в обмен на решение
локальных задач: ремонт, развитие инфраструктуры, адресную социальную помощь.
Поскольку госбюджет является основным источником формирования доходов местных
бюджетов, депутат может влиять на распределение линий финансирования так, чтобы
средства шли на важные для его избирателей проекты», – говорит Черненко.

http://www.nru.org.ua/news/single/article/u-sumakh-regionalam-daruvali-jazik.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/u-sumakh-regionalam-daruvali-jazik.html
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Безусловно, выбивать из общенационального бюджета деньги, например, на ремонт
водопровода или строительство детской площадки, лоббируя интересы «своего»
избирателя, – не совсем то, что требуется от представителя законодательной власти.

«Депутата нанимают на службу державе для написания законов, которые бы
устраняли преграды в решении острых социальных вопросов, – соглашается Александр
Черненко. – Но людям, по большому счету, не важно, правильно или неправильно
поступает депутат в данном случае. Если проблема не решается годами, то хорошо, когда
делается хоть что-то».

По мнению Черненко, мажоритарная система выборов станет также одним из
социальных лифтов для кандидатов, уже проявивших лидерские и организационные
качества на местном уровне.

«Пропорциональная система выборов годами консервировала политический расклад
в стране,  перекрывая кислород новому поколению,  непредвзятому в суждениях и без
коррупционной червоточины, – отмечает эксперт. – При мажоритарной системе эти
общественники и хозяйственники местного уровня получат шанс действовать в
общенациональном масштабе».

При этом, как отмечают эксперты, определенное преимущество на выборах
будет на стороне депутатов местных советов, прошедших школу мажоритарки
осенью 2010 г., а также политиков, долго ведущих прямую работу с избирателями.
Ведь именно соблюдение своеобразного социального контракта «политик нам –
ремонт, мы ему – голоса» станет едва ли не идеологическим фундаментом осенних
выборов (Никонов В. Избиратель наносит ответный удар // Комментарии:
(http://gazeta.comments.ua/?art=1339668862). – 2012. – 15.06).

***

Предвыборная парламентская кампания станет репетицией для президентской
избирательной кампании. Такое мнение высказал директор Международного института
демократий, председатель правления Центра социологических и политологических
исследований «Соціовимір» Сергей Таран.

«Сразу после избрания нового состава парламента у нас де-факто начнется
президентская кампания», – прогнозирует он.

По мнению Тарана, в отличие от парламентской, президентская кампания будет по-
настоящему жесткой. «Там будет настоящая интрига, поскольку там будет идти речь
об очень серьезных вещах. Вместе с тем ближайшая парламентская кампания «будет
лишь репетицией для президентских выборов»,  –  уверен политолог (Приступа М.
Парламентская кампания – репетиция президентской // Мелитопольские ведомости
(http://www.mv.org.ua/?news=34221). – 2012. – 16.06).

***

В ЦИКе заявляют, что участковые комиссии могут выполнять две функции.
Местный референдум в Киеве может быть проведен одновременно с выборами

в Верховную Раду 28 октября. Об этом сообщил заместитель главы Центральной
избирательной комиссии Андрей Магера.

«Участковые комиссии по выборам народных депутатов, безусловно, могут
одновременно выполнять функции и участковых комиссий по проведению местного
референдума», – заявил он.

Он напомнил, что закон о выборах народных депутатов Украины содержит
ограничения только на одновременное проведение парламентских и местных выборов,
поскольку члены участковых избирательных комиссий по выборам в парламент согласно
этому закону не могут входить в состав участкомов по местным выборам.

http://www.mv.org.ua/?news=34221
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«Если речь идет о референдуме, то такого ограничения закон о выборах народных
депутатов не содержит. А поскольку ограничений не содержится, то это (одновременное
проведение местного референдума с парламентскими выборами. – Ред.) как бы
возможно», – пояснил замглавы ЦИК.

«То есть, чисто в правовой плоскости, что касается участковых избирательных
комиссий –  тут проблем,  как таковых,  не будет.  Вопросы будут только в отношении
формирования районных комиссий. Необходимо также будет определиться по городской
комиссии, поскольку по закону о референдуме должна быть создана другая комиссия
(вместо постоянно действующей Киевской городской территориальной избирательной
комиссии по местным выборам. – Ред.)», – отметил Магера.

По его словам, порядок формирования городской и районных комиссий по местному
референдуму «является чрезвычайно архаичным», поскольку предусматривает включение
в их состав, в частности, представителей трудовых коллективов, общественных
организаций, граждан по месту проживания.

Кроме того, замглавы ЦИК напомнил, что местные референдумы финансируются
только за счет средств местных бюджетов – привлечение для этих целей средств
физических и юридических лиц законом не предусмотрено.

Магера сообщил, что в ЦИКе нет официальной информации о подготовке местного
референдума в Киеве. «На самом деле, местные власти не обязаны подавать в ЦИК такую
информацию. Информация, которая у нас есть по этому вопросу, носит исключительно
неформальный характер», – сказал он (Референдум в Киеве могут провести вместе с
выборами в Раду // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/18/156802_referendum_kieve_provesti.html). – 2012. – 18.06).

***

«Допомога дітям,  творчим колективам –  особливість цієї виборчої кампанії.  Те,  що
не встигає робити держава,  мимоволі починає робити кандидат,  оскільки стикається з
цією проблемою на своєму окрузі», – зазначив директор Національного інституту
стратегічних досліджень Андрій Єрмолаєв.

Експерт висловив переконання, що більш дієвою буде не «точкова» допомога із
дрібними подарунками, а більш серйозний підхід: «Якщо кожен кандидат буде
реалізовувати фокусні проекти, можливо, навіть брати під патронат певні заклади
чи колективи, то це буде ефективніше, ніж підтримка фестивалів, до яких люди вже
звикли».

«Якщо батьки на певному окрузі знатимуть,  що завдяки кандидатові школа,  у яку
ходять їхні діти, має якісний ремонт, гарантовану якість продуктів, педагоги забезпечені
методичною літературою, то кожна сім’я відповідно реагуватиме на такі дії кандидата і на
виборах» (Особливість виборів-2012: допомога дітям і творчим колективам, –
експерт // Інформаційно-аналітичний сайт Zaholovok.com.ua
(http://zaholovok.com.ua/osoblivist-viboriv-2012-dopomoga-dityam-i-tvorchim-kolektivam-
ekspert). – 2012. – 18.06).

***

Украинская оппозиция не сможет организовать праймериз накануне
парламентских выборов. Такое мнение выразил ведущий эксперт по политико-правовым
вопросам Центра Разумкова Кирилл Дикань во время круглого стола в Киеве 18 июня.

Эксперт отметил, что праймериз эффективно и очень часто применяют в США перед
выборами для того, чтобы общество выбрало тех кандидатов, которых оно хочет видеть
будущими депутатами.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/06/18/156802_referendum_kieve_provesti.html
http://zaholovok.com.ua/osoblivist-viboriv-2012-dopomoga-dityam-i-tvorchim-kolektivam-ekspert
http://zaholovok.com.ua/osoblivist-viboriv-2012-dopomoga-dityam-i-tvorchim-kolektivam-ekspert
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К. Дикань также подчеркнул, что, в основном, праймериз проводят оппозиционные
силы.

«Если говорить об украинских реалиях,  то,  в первую очередь,  праймериз может
касаться мажоритарных округов, и праймериз в наших реалиях – это согласность между
такими политсилами, как «Фронт Змін», «Батьківщина», «Свобода», партия «Удар»,
«Громадська платформа» и партия «Украина – Вперед!». И сразу же возникает вопрос,
могут ли эти, совсем разные политсилы организовать праймериз? Мой ответ негативный»,
– подчеркнул он.

По словам К. Диканя, кандидатов в данном случае должна выдвигать одна партия, а
не несколько.

Поэтому, считает эксперт, здесь сразу же возникает проблема и масса вопросов
по поводу того, кого и от какой партии выдвигать.

«К тому же, в США выдвигают кандидатов, которые широко известны всем, а у нас
мы рискуем тем, что могут выдвигать кандидата, который неизвестен даже партнерам по
оппозиции. Так называемую «темную лошадку», – добавил К. Дикань (Эксперт:
Украинская оппозиция не сможет организовать праймериз накануне парламентских
выборов // Молодогвардеец (http://www.mgm.com.ua/news/ekspert-ukrainskaya-oppoziciya-
ne-smozhet-organizovat-praymeriz-nakanune-parlamentskih-vyborov). – 2012. – 19.06).

***

Руководство партии «Батьківщина» ведет переговоры об увеличении числа партий,
представители которых будут баллотироваться в Верховную раду по списку этой
политической силы. Среди новых участников объединения могут оказаться, в частности,
лидеры «Гражданской позиции» Анатолий Гриценко и Европейской партии Николай
Катеринчук.

Помимо партий, в переговорах также участвуют представители общественных
организаций и меджлиса крымско-татарского народа. «Конкретных предложений от них
(«Батьківщини». – Ред.) пока не было, однако консультации мы проводим не только с
объединенной оппозицией, но и с другими демократическими силами, которые в нее не
входят»,— сказал лидер меджлиса крымско-татарского народа, народный депутат
Мустафа Джемилев, добавив, что окончательное решение о формате участия в
парламентских выборах курултай примет 21 июля.

Объединенная оппозиция может рассчитывать на поддержку общественной
организации «Гражданское сопротивление», заявляет глава организации Александра
Кужель. «Не знаю, когда они собираются объявлять о второй волне объединения, и будут
ли в нем участвовать общественные организации, но о том, что я работаю с объединенной
оппозицией, я говорила с первого дня!» – заявила госпожа Кужель.

По мнению экспертов, от пополнения объединенной оппозиции новыми
партиями оппоненты Виктора Януковича могут как выиграть, так и проиграть.
«Проведение Евро-2012 снизило градус политической температуры в стране, и это играет
на руку власти. Ситуацию поможет исправить вторая волна объединения, но с другой
стороны – при большом количестве союзников в избирательный список смогут попасть не
все давние соратники Юлии Тимошенко», – сказал директор Института глобальных
стратегий Вадим Карасев. По словам эксперта, не исключено, что к объединенной
оппозиции, помимо партий Анатолия Гриценко и Николая Катеринчука, примкнет
также партия «Украинская платформа «Собор» народного депутата Павла
Жебривского (НУНС).

«Анатолию Гриценко, насколько я знаю, обещали четыре места в общем
избирательном списке, а Мустафа Джемилев, выбирая между Виталием Кличко
(глава партии УДАР. – Ред.) и Арсением Яценюком (один из лидеров объединенной
оппозиции. – Ред.), вероятно, сделает ставку на последнего», – резюмировал эксперт (К
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оппозиции могут примкнуть «Гражданская позиция» Гриценко и Европейская
партия Катеринчука // Остров (www.ostro.org/general/politics/news/401644/). – 2012. –
19.06).

***

В партии власти считают, что объединенная оппозиция близка к расколу.
В объединенной «Батьківщине» ждут волны компромата на ее нового лидера

Арсения Яценюка. По словам председателя фракции БЮТ в парламенте Андрея
Кожемякина, компромат на Яценюка готовит Партия Регионов, но свалят это все на него и
бывшего первого вице-премьера Александра Турчинова.

Но в ПР считают, что глава парламентских бютовцев таким образом хочет
«легализовать» компромат, который он планирует вбрасывать сам.

«Кожемякин не зря работал в СБУ: он знает, как вбрасывать компромат и как
создавать легенду,  –  говорит нардеп-регионал Александр Стоян.  –  Но только нам это не
нужно – они сами себя скомпрометируют. Ведь они повторяют ошибку 2007 г., когда
насобирали в блок НУНС кого угодно, и все это разбилось на мелкие осколки. Кожемякин
в этом объединении представляет большинство фракции БЮТ, и этих людей можно
понять: они пять лет работали в парламенте на нынешний рейтинг «Батьківщини», а тут
приходит со стороны Яценюк и требует себе 45 % мест в списке. Что должны чувствовать
эти люди?! Потому меня не удивляет, что это объединение уже близко к расколу.
Насколько я знаю, в Харькове Яценюка освистали на встрече с бютовским активом, и он
убежал со сцены».

Политолог Михаил Погребинский считает, что обе версии имеют право на
существование: «Понятно, что объединение «Батьківщины» с «Фронтом Змін» шито
белыми нитками, в нем полно внутренних противоречий, которые могут взорвать
ситуацию сами, но и играть на этих противоречиях тоже будут. Поэтому могу
допустить, что если слив компромата будет, то автором могут быть как Кожемякин,
так и регионалы» (Коротков Д. Кожемякин не зря работал в СБУ: он знает, как
вбрасывать компромат – ПР // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14396319.html). –
2012. – 19.06).

***

«Європейська партія України», лідером якої є депутат Верховної Ради за
списками блоку «Наша Україна – Народна Самооборона» Микола Катеринчук,
вочевидь, не має навіть мінімальних шансів, щоби подолати 5 % прохідний бар’єр на
жовтневих виборах і здобути бодай кілька місць у Верховній Раді.

Принаймні так вважають експерти політичного спеціального проекту телеканалу ZIK
програми «Люстрація», які висловилися з приводу перспектив партії Катеринчука
самостійно потрапити до парламенту.

Так, столичний політтехнолог Сергій Гайдай висловився: «Стратегічно виграти на
парламентських виборах з партійним списком шансів у Катеринчука немає. Але
провести кілька «мажоритарників» під цим брендом і, згодом, створити фракцію у
парламенті – це стратегія, яку він може реалізувати».

Сам М. Катеринчук стосовно шансів керованої ним політичної організації здобути
мандати на виборах до парламенту, запланованих на 28 жовтня, сказав таке: «Я
впевнений, що ми проведемо не менше семи людей. Це якщо говорити про
«мажоритарників». Все інше – це питання домовленостей».

З приводу «домовленостей», які могли би допомогти представникам «Європейської
партії» Катеринчука потрапити до парламенту, висловився і голова правління «Інституту
української політики» Кость Бондаренко. «Я думаю, що Катеринчук проведе серйозні
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переговори, щоби стати членом якоїсь більшої «команди», щоби об’єднатися. Думаю,
що це буде найрозумніше з його боку», – вважає К. Бондаренко (Щоб пройти у ВРУ,
партія Катеринчука має стати членом більшої команди // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/19/354509). – 2012. – 19.06).

***

Парламентські вибори восени 2012 р. будуть дуже складними, а організований
грандіозний скандал затьмарить всі попередні. Про це повідомив спікер Верховної
Ради Володимир Литвин.

За його словами, осінні вибори «будуть жорсткі і жорстокі в плані боротьби
кандидатів, оскільки адміністративний ресурс задіяти буде практично неможливо».

«До виборів уже прикута пильна увага з-за кордону. На виборах в хід підуть
фінансові можливості – це по-перше, а друге – буде робитися все для очорнення
опонента. Буде шалена взаємна боротьба, навіть боротьба на політичне
взаємознищення», – зазначив спікер ВР.

На думку В. Литвина, можливий якийсь організований грандіозний скандал, у
порівнянні з яким потемніють всі попередні, «відгомін яких і сьогодні дає про себе
знати».

«На всіх попередніх виборах завжди з’являлося щось подібне, але оскільки
зараз політика стала більш витонченою, безмежно цинічною, і ставки нереально
високі – більше ніж життя, думаю, чогось такого слід чекати», – пояснив він (Під час
виборів буде грандіозний скандал – Литвин // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120619_vo-vremya-vyiborov-budet-
grandioznyiy-skandal-litvin). – 2012. – 19.06).

***

Народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів Володимир
Олійник переконаний, що навіть у разі проходження до Верховної Ради після
парламентських виборів об’єднаній опозиції не вдасться, ймовірно, злагоджено
працювати.

«Ми все одно побачимо, що це об’єднання може дружити «проти», але не може
дружити «за». І коли вони прийдуть до влади, будуть ті ж проблеми та «дежа вю», які
ми спостерігали до цього: будуть чвари і розбірки стосовно того, хто старший»,  –
прогнозує В. Олійника

Він нагадав, що кілька років тому опозиція вже обіцяла критикувати одне одного й
об’єднатися. «Проте в підсумку не змогла знайти компроміс», – зазначив політик.

«До того ж, в об’єднаної опозиції незабаром з’явиться випробування – складання
списків», – додав парламентарій (Володимир Олійник: Для об’єднаної опозиції
незабаром з’явиться випробування – складання списків // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11918). – 2012. –
20.06).

***

На парламентських виборах буде висунуто близько 5000 кандидатів –
мажоритарників і 15–20 партій в багатомандатному окрузі. Таку думку висловив
голова Комітету виборців України Олександр Черненко.

За його словами, наразі у виборчому процесі спостерігається «тимчасове затишшя».

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11918
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«Зараз головні можливі учасники кампанії ведуть кулуарні домовленості про
підтримку або владою або об’єднаною опозицією. Тому, за рідкісним винятком, «в полі»
ніхто не працює, але 30 липня все почнеться», – сказав Черненко.

«Тому буде з кого вибирати, головне – не помилитися», – додав він.
На питання, чи можливо, що і цього разу до парламенту потраплять «коханки і

охоронці» депутатів, Черненко відповів:
«Охоронці та коханки нашої еліти підуть не по мажоритарці, а за закритими

партійними списками, як це і було на попередніх виборах. По мажоритарці підуть
здебільшого самодостатні особистості. Там ми можемо побачити нові обличчя, але це
будуть індивідууми, а не політичні об’єднання» (Голова КВУ: Охоронці та коханки
еліти підуть на вибори за закритими списками // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/20/354833). – 2012. – 20.06).

***

Якщо об’єднання чотирьох політичних сил – КУНу, «Нашої України», УНП і
УП «Собору» – таки відбудеться, то воно може забрати частину електорату
«Свободи». Про це виконавчий директор ЛОГО «Комітет виборців України» Оксана
Дащаківська.

О. Дащаківська зазначила, що розмови щодо такого об’єднання були уже давно. З
одного боку, якщо ці чотири політичні сили об’єднаються, то в українській партійній
системі відбудеться укрупнення політичних партій, що в українських умовах є
позитивним.

З іншого боку,  за словами О.  Дащаківської,  таке об’єднання претендуватиме на
правий електорат, позаяк і КУН декларує себе носієм націоналістичної ідеології, і «Наша
Україна» завжди апелювала до національних цінностей.

«Це буде означати, що ці політичні сили будуть претендувати на правий
електорат, на людей, які спрямовані на національні цінності. Таким чином ця партія
фактично деякою мірою буде перекривати електорат «Свободи», яка на
сьогоднішній день є найбільш дієвою і найбільше претендувала на цей електорат», –
наголосила виконавчий директор КВУ Львівщини.

О. Дащаківська додала, що зараз важко передбачити, чи об’єднання КУНу, «Нашої
України», УНП і УП «Собор» подолає 5 % бар’єр.

«Чи можуть вони подолати 5  %  бар’єр насправді сказати складно,  тому що дуже
багато залежить від самого виборця. А виборець є достатньо непередбачуваний. Можна
говорити про те,  що вони варті для виборця,  вже за підсумками цієї електоральної
кампанії», – наголосила О. Дащаківська.

На запитання журналіста, як вплине на шанси цього об’єднання можливість того, що
його очолить Віктор Ющенко, О. Дащаківська зазначили, що швидше за все шанси
об’єднання пройти до ВРУ знизяться.

«На мою суб’єктивну думку воно зменшить шанси цього об’єднання. Але я
думаю, що політик такого рівня як Ющенко не може бути просто включеним до
списку політичної партії. Очевидно, що колишній президент має як мінімум входити
в п’ятірку. А вже навіть його перебування в п’ятірці може негативно вплинути на
результати голосування»,  –  додала виконавчий директор КВУ Львівщини (Об’єднання
КУНу, «Нашої України», УПН і «Собору» може частково перекрити електорат
«Свободи» – Дащаківська // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/46951.html).  –
2012. – 20.06).

http://zik.ua/ua/news/2012/06/20/354833
http://vgolos.com.ua/politic/news/46951.html
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***

Оппозиционные партии, отказавшиеся принять участие в работе
Конституционной ассамблеи, смогут повлиять на внесение изменений в Основной
закон в новом составе парламента. Такое мнение выразил председатель правления
Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«Оппозиция сможет повлиять на конституционный процесс уже в новом
составе Верховной Рады с точки зрения наличия конституционного большинства
для принятия тех или иных изменений в Основной закон. Также депутаты смогут
создать в парламенте собственную конституционную комиссию, которая будет
влиять на формулирование окончательной редакции конституционных изменений,
предложенных ассамблеей», – сказал политолог.

Он отметил, что в случае отсутствия у Партии регионов в новом составе ВР
трехсот голосов, принятие предложенных Конституционной ассамблеей изменений в
Основной закон без оппозиционных фракций станет невозможным.

Фесенко также отметил, что отсутствие представителей оппозиции в составе
Конституционной ассамблеи уже стало «печальной традицией», поскольку при
предыдущем Президенте Викторе Ющенко на то время оппозиционная Партия регионов
также отказалась приобщиться к внесению изменений в Основной закон (Оппозиция
сможет повлиять на конституционный процесс – Фесенко // Программа
«ПОДРОБНОСТИ» (Интер) (http://podrobnosti.ua/opinion/2012/06/20/843030.html).  –
2012. – 20.06).

***

Председатель Конституционной ассамблеи, первый Президент Украины Леонид
Кравчук сомневается, что в парламенте найдется 300 голосов для внесения изменений в
Конституцию в части введения двух государственных языков в Украине.

«Добиваться они могут чего угодно. И это их право. Но для того, чтобы внести
изменения в Конституцию и изменить ст. 10 Конституции, нужно ни много, ни мало
300 голосов. Как мы видим, в этом парламенте 300 голосов у них нет», – заявил
Кравчук.

«Думаю, что и в следующем парламенте, учитывая ситуацию, которая есть в
Украине, и политическую, и социальную, и экономическую, надеяться, что какая-то
политическая сила сможет набрать 300 и больше голосов доверия избирателей,
преждевременно», – сказал Кравчук.

Он отметил, что этот вопрос уже 20 лет выносится на повестку дня и не решается.
Кравчук подчеркнул, что Конституционная ассамблея в своей работе будет
руководствоваться действующей Конституцией и «реальным расположением
политических сил».

Он добавил, что в многонациональной стране всегда существует языковая проблема,
однако ее нужно решать толерантно и деликатно, чтобы не возмущать людей и не делить,
не рвать Украину на куски.

«Конституционная ассамблея Конституции не принимает. У нее задача – лишь
подготовить проект закона, который будет называться «О внесении изменений в
Конституцию», – отметил председатель Конституционной ассамблеи.

Кравчук подчеркнул, что все эти заявления относительно двуязычности делаются
лишь под выборы.  «Я понимаю,  что господин Колесниченко это говорит не потому,  что
он не знает реальной ситуации,  он не такой примитивный.  Он говорит под выборы.  Он
хочет иметь дополнительный авторитет той части населения, для которой вопрос русского
языка является очень важным. Хотя хочу сказать, что русский язык сейчас доминирует в

http://podrobnosti.ua/opinion/2012/06/20/843030.html
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Украине – 95 % журналов, телевидения, книжек на русском языке. И вопрос двуязычности
не является проблемой для Украины», – добавил Кравчук.

Отвечая на вопрос, можно ли ожидать, что в законопроекте, который подготовит
Конституционная ассамблея, не будет положения о двух государственных языках,
Кравчук сказал: «Я не могу так сказать, потому что я не являюсь всей Конституционной
ассамблеей. Я председатель. Я лично голосовать за такую двуязычность не буду»
(Кравчук: У Партии регионов нет шансов сделать русский язык государственным //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112944.html). – 2012. – 21.06).

***

21 червня Житомир відвідав відомий політолог Кость Бондаренко. В конференц-залі
готелю «Житомир» він провів прес-конференцію, на якій розповів про своє бачення
політичної та економічної ситуації як в країні, так і у світі вцілому.

Під час спілкування з журналістами, його запитали що він думає стосовно
оприлюдненого об’єднаною опозицією списка кандидатів у депутати по Житомирській
області.

«Знаєте скільки зараз є суперечностей? Багато опозиціонерів зіштовхнулися з тим,
що відомі імена, відомі люди, які в опозиції не перший день, які зробили чимало, раптом
себе не побачили серед тих, кого будуть висувати по тому чи іншому округу. Вони
опрацьовували округи, вони там по кілька років працювали, а багато із них взагалі не
вилазили з округів.  І тепер йому кажуть:  «Ні,  ти не будеш йти по цьому округу.  Взагалі,
ми тебе тут не хочему бачити, тут буде інша людина».

За словами політолога, можливо, таким чином, виводячи на округа
малопрохідних кандидатів, опозиція планує показати спільноті, що подивіться – які
фальсифікації, який адмінресурс. За опозицію проголосувало 25 %, а за кандидатів
по округам лише 2 %. Такого не може бути великого розриву. Все – фальсифікації.

«Заздалегідь вкладається така технологія. Я нічим іншим пояснити чому рейтингові
люди не йдуть,  а маловідомі –  виставляються»,  –  підкреслив К.  Бондаренко (Відомий
політолог Кость Бондаренко розповів чому на Житомирщині опозиція виставляє
малопрохідних кандидатів // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/40157-
vdomiy-poltolog-kost-bondarenko-rozpovv-chomu-na-zhitomirschin-opozicya-vistavlyaye-
maloprohdnih-kandidatv-vdeo.html). – 2012. – 21.06).

***

В семье объединенной оппозиции прибавление: Александр Турчинов и Арсений
Яценюк объявили о присоединении к ним «Гражданской позиции» во главе с Анатолием
Гриценко.

Впрочем, по мнению политологов, от такого объединения «Батьківщина»
выигрывает немного: «У объединенной оппозиции появляется вменяемый спикер,
которого воспринимает интеллигенция. Но это не значит, что все 2 %,
поддерживавшие Гриценко, проголосуют за «Батьківщину» – большинство из них не
воспринимают Тимошенко и Яценюка за их популизм. Так что, думаю,
«Батьківщина» получит лишь треть голосов Гриценко, еще треть отойдет к Кличко,
немного к Королевской, а часть не пойдет голосовать. Кто выиграл – так это сам
Гриценко, который сохраняет себя в политике: для победы на мажоритарном округе
у него не хватило бы голосов».

Сам Гриценко также объявил,  что его партия вливается в состав «Батьківщини»;
соответственно, ей выделят места в объединенном списке (Коротков Д. Какой пряник
получит Гриценко в объединенной оппозиции // Сегодня
(http://www.segodnya.ua/news/14397726.html). – 2012. – 21.06).
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